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Gmina Zaniemyśl 

Sesja Rady Gminy 

Protokół nr XXI/2020 

XXI Sesja Rady Gminy w dniu 1 lipca 2020 r. 

Obrady rozpoczęto 1 lipca 2020 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 21:41 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Justyna Dąbrowska 

3. Alina Frąckowiak 

4. Katarzyna Gomułkiewicz 

5. Tomasz Grabowski 

6. Jerzy Grześkowiak 

7. Jolanta Jóźwiak 

8. Kamila Kołacka 

9. Paweł Kurpik 

10. Zbigniew Łyszczarz 

11. Michał Marciniak 

12. Bartłomiej Mieloch 

13. Ewaryst Pankowski 

14. Marek Stroiwąs 

15. Ewa Wiatr-Gawlak 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. Przedstawienie porządku 

obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Otwieram XXI sesję Rady Gminy 

bardzo serdecznie witam Panie i Panów radnych, Wójta Gminy Pana Krzysztofa Urbasa, 

Panią Sekretarz Martę Tomys, Radcę Prawnego Pana Marka Grzelaka, Panią Skarbnik 

Agnieszkę Scheffler, witam również zaproszonych sołtysów, pracowników i kierowników 

Urzędu Gminy, pracowników obsługi biura rady, zanim odczytam porządek obrad chciałbym 

zapoznać Państwa z informacjami dotyczącymi przebiegu sesji, w sesji uczestniczą radni 

Gminy Zaniemyśl, Wójt, Sekretarz, Radca Prawny, sołtysi, kierownicy Referatów 
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przedstawiający projekty uchwał, obsługa biura Radnych Gminy oraz mieszkańcy biorący 

udział w debacie, stoliki i miejsca rozmieszczone są w odpowiedniej odległości od siebie, na 

sali dostępne są odpowiednie płyny w dezynfekujące, maseczki oraz rękawiczki, sala została 

odpowiednio przygotowana, stoły krzesła i mikrofony zdezynfekowane, będziemy starać się 

ograniczyć do minimum bezpośredni kontakt, proponuje się, żeby osoby, które nie będą 

posiadały przed sobą mikrofonu zabierały głos z mównicy osoby, które są chore lub w grupie 

ryzyka, czy mogą czuć się zagrożone decyzje o uczestnictwie w sesji podejmują 

indywidualnie, proszę o rozważną i odpowiedzialną decyzję w tych sprawach, proszę 

wszystkich Państwa radnych o zrozumienie powagi sytuacji, mieszkańcy zostali 

poinformowani o obradach i zaproszeni do śledzenia przebiegu sesji na kanałach youtube,  

odczytam teraz porządek dzisiejszej sesji 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. Przedstawienie porządku obrad. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej w miejscowości Lubonieczek; 

2) w sprawie skargi na czynności Wójta Gminy Zaniemyśl; 

3) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania: 

a)prezentacja Raportu o stanie gminy Zaniemyśl, 

b)debata nad Raportem o stanie gminy Zaniemyśl, 

c)głosowanie uchwały. 

4) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Zaniemyśl za rok 2019: 

a)rozpatrzenie sprawozdań: finansowego za 2019 rok oraz z wykonania 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego, 

b)przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                                  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2019 rok wraz                               

z informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego                                     

i objaśnieniami, 

c)dyskusja nad sprawozdaniami, 

d)głosowanie uchwały. 
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5) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2019 rok: 

a)przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl                             

w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl, 

b)przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                            

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Zaniemyśl za 2019 rok, 

c)dyskusja, 

d)głosowanie uchwały. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zamknięcie sesji. 

 

czy ktoś z Państwa Radnych albo Pan Wójt chciałbym wnieść zmiany do zaproponowanego 

porządku obrad, jeżeli nie to przechodzimy do punktu 2 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska na podstawie listy obecności oraz 

radnych zebranych na sali sesyjnej stwierdzam, że w obradach bierze udział w 15 radnych, 

czyli wszyscy radni, co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych 

uchwał, przechodzimy do punktu 3 

3. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo informacje rozpocznę od naszej 

oświaty, jak Państwo wiecie od jakiegoś czasu nasze placówki oświatowe fizycznie nie 

prowadziły zajęć dydaktycznych ale w okresie międzysesyjnym 18 czerwca, w szkołach 

podstawowych odbył się, bez zakłóceń, z pełną frekwencją, egzamin ośmioklasistów, do, 

którego przystąpiło w naszej gminie 89 uczniów, 71 w szkole podstawowej w Zaniemyślu,       

17 w szkole podstawowej w Śnieciskach i 7 w szkole podstawowej w Pigłowicach, w okresie 

tym w szkole podstawowej w Zaniemyślu rozpoczął się remont szatni natomiast w szkole 

podstawowej w Śnieciskach przeprowadzany będzie remont kuchni, w przedszkolu 

samorządowym w Zaniemyślu, w lipcu, zapewnione będą zajęcia opiekuńczych, chęć 

posłania dzieci do przedszkola w tym czasie zgłosili rodzice 18 dzieci, kolejne informacje to 
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takie zbiorcze z tego co się wydarzyło, Szanowni Państwo, w niedzielę, a więc wybory 

Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, w pigułce chciałbym te informacje i obecnym na sali,                                             

i mieszkańcom przekazać, jeżeli chodzi o frekwencję, w całej gminie, frekwencja średnio to 

67,41%, a więc tak podsumowując na samochód strażacki się Gmina Zaniemyśl w 

Wielkopolsce się nie załapie, chociaż nie sprawdzałem, ale na pewno była wyższa 

frekwencja, choć jakby frekwencja była tak jak   w obwodzie Nr 2 w Zaniemyślu, a więc 

tutaj, w tej sali GOK-u był obwód wyborczy, no to może by była jakaś szansa, bo tutaj 

frekwencja była średnio 73,01%, w pozostałych obwodowych komisjach, obwód Nr 1 w 

Zaniemyślu, w szkole podstawowej 62,79%, w Czarnotkach 64,96%, w Śnieciskach 64,25%, 

głosów oddało w naszej gminie 3577 osób, głosów ważnych 357, liczba uprawnionych                    

w naszej gminie to 5306 osób, jeżeli chodzi o wyniki wyborów to może podam tylko te 

najwyższe czy najlepsze miejsca, pierwsze miejsce w naszej gminie zajął kandydat na 

Prezydenta Pan Duda Andrzej Sebastian, otrzymał 1284 głosy co daje 35,96%, drugie miejsce 

Pan Trzaskowski Rafał Kazimierz 1183 głosy to jest 33,13% i trzecie miejsce Pan Hołownia 

Szymon Franciszek otrzymał 674 głosy co daje 18,87% oddanych głosów w naszej gminie, 

teraz takie kolejne informacje, które też będą ważne dla tych, którzy głosowali 

korespondencyjnie w II turze wyborów, na dzień dzisiejszy mogę Państwu powiedzieć, że 

mamy zgłoszone 39 wniosków o możliwość głosowania korespondencyjnego, w 

poszczególnych obwodach, w obwodzie pierwszym w Zaniemyślu 6 wniosków, w obwodzie 

drugim 16, w Czarnotkach tj. obwodzie trzecim 2 wnioski i w obwodzie Nr 4 – 5 wniosków, 

oczywiście te osoby, które w I turze głosowały korespondencyjnie i taką chęć wyraziły nie 

musieli się tutaj do nas zgłaszać, gdyż to z automatu przechodzi na II turę, chyba, że chciałby 

te osoby zagłosować osobiście to muszą się tutaj u nas pojawić i będą na liście wyborców w 

danej obwodowej komisji wyborczej, gdzie terytorialnie do danej miejscowości, jeszcze taka 

informacja myślę, że też ważna, a zbliża się okres, czy jest już okres wakacyjny, bardzo dużo 

rodzin, mieszkańców planuje sobie wyjazd na wczasy poza teren naszej gminy, jeżeli chcą 

głosować, te osoby tam gdzie będą przebywały wystarczy tylko do nas przyjść i od ręki będą 

mieli wydane zaświadczenie, z tym zaświadczeniem udają się do obwodowej komisji 

wyborczej, która będzie w pobliżu, tam gdzie będą wypoczywać czy przebywać w dniu 

wyborów, w II turze, lepiej zaświadczenie niezależnie od tego czy będą w Warszawie, czy 

Krakowie, czy w innej miejscowości, wystarczy pokazać tej obwodowej komisji i będą ujęci, 

i dostaną kartę do głosowania, też chcę Państwa poinformować, że w I turze obyło się bez 

incydentów  wyborczych to, chyba te  najważniejsze informacje, które chciałem przedstawić 

odnośnie wyborów, kolejne informacje zmieniające budżet w tym czasie podpisałem dwa 
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zarządzenia, pierwsze zarządzenie z dnia 19.06.2020r., w którym dokonano przeniesień 

między rozdziałami  i paragrafami: 

• w ramach wydatków na wybory prezydenckie przeniesiono między paragrafami 

ogólną kwotę 2.450,65 zł., dodatkowo na zadanie to przeznaczono środki własne                   

w wysokości 60,00 zł; 

• w związku z sytuacją kryzysową, jaka zaistniała na terenie kraju, celem podjęcia 

niezbędnych działań na terenie Gminy Zaniemyśl, wynikających z zagrożenia 

wirusem SARS-CoV-2 rozdysponowano w kwocie 2.000,00 zł rezerwę celową na 

realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego; 

• zmniejszono o kwotę 60,00 zł środki rezerwy ogólnej. 

Dodatkowo po stronie dochodów i wydatków wprowadzono zmiany w dotacjach, o których 

poinformował Wojewoda Wielkopolski: 

• zwiększenie o kwotę 73.932,59 zł planu dotacji przeznaczonej na wyposażenie szkół 

w podręczniki, materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe oraz na 

sfinansowanie kosztu zakupu podręczników; 

• zmniejszenie planu dotacji celowej o kwotę 560,00 zł środki te przeznaczone są  na 

zadania związane z „Kartą dużej rodziny”; 

• zwiększenie planu dotacji celowej o kwotę 276.210,00 zł. środki te przeznaczone są  

na realizację programu „Dobry start”. 

Krajowe Biuro Wyborcze poinformowała nas o zwiększeniu planu dotacji celowej o kwotę 

14.100,00 zł na przeprowadzenie wyborów Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej, i to 

wszystko zawarte było w tym zarządzeniu zmieniającym budżet, w kolejnym zarządzeniu                

z dnia 29.06.2020r., zabezpieczono kwotę 900,00 zł na wywóz odpadów komunalnych                      

z Urzędu Gminy, w ramach wydatków na wybory przeniesiono między paragrafami ogólną 

kwotę 561,12 zł, oraz przeniesiono między paragrafami środki w wysokości 17.000,00 zł 

przeznaczone na realizację zadania pn. „Utworzenie małej infrastruktury rekreacyjnej - plac 

zabaw w miejscowości Jaszkowo”, dodatkowo otrzymaliśmy informację o zmianach dotacji 

celowych, Krajowe Biuro Wyborcze w ostatniej chwili nas poinformowało o zwiększeniu 

dotacji celowej, na te wybory, o kwotę 908,00 zł, a Starostwo Powiatowe, otrzymaliśmy 

informację, że Rada Powiatu podjęła decyzję o przyznaniu dla naszej gminy w wysokości 

50.000,00 zł na dofinansowanie zadania pn. „Zakup pojazdu pożarniczego przez OSP Kępa” 

za co serdecznie dziękuje, Wojewoda Wielkopolski poinformował nas o zwiększeniu planu 

dotacji celowej o kwotę 38.000,00 zł., dotacja ta przeznaczona jest na realizację zadań 
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wynikających z wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”, Szanowni 

Państwo, kolejne informacje, już wspomniałem, o dotacji Powiatu, samochód ratowniczo-

gaśniczy dla OSP Kępa, 16 czerwca ogłosiliśmy przetarg na zakup tego pojazdu 

pożarniczego, oczywiście na podstawie upoważnienia wystawionego przez OSP Kępa, dla 

gminy, dla Urzędu, żeby przeprowadzić ten przetarg nieograniczony, zamówienie ukazało się 

w Biuletynie, jak zwykle na stronie BIP-owskiej, pod nazwą dostawa fabrycznie nowego 

średniego samochodu ratowniczo- gaśniczego z napędem 4 x 4, kategorii II dla OSP Kępa 

Wielka, do Urzędu wpłynęła jedna oferta, która spełniała wszystkie formalności łącznie                      

z wpłaceniem wadium, w dniu 24 czerwca komisja przetargowa dokonała otwarcia ofert, 

wartość oferty, brutto, 814.875,00 zł, netto 662.500,00 zł., oczywiście płacimy kwotę brutto, 

Vat-u nie odliczymy, jeżeli chodzi o zabezpieczenie finansowe, przetarg oczywiście jest 

nierozstrzygnięty jeszcze, jak Państwo wiecie 420 tys. mamy zabezpieczone w naszym 

budżecie, 340 tys. oczekujemy, że będzie, umowa do nas dotrze i otrzymamy, oczywiście 

OSP Kępa otrzyma dotację z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej poprze Wojewódzki Fundusz, dodatkowo, jak już mówiłem, 50 tys. otrzymamy                       

i przekażemy do OSP Kępa na rachunek, otrzymaliśmy z Powiatu Średzkiego, i brakuje nam 

kwota dokładnie 4.875,00 zł. i tutaj druhowie OSP Kępa zobowiązali się do końca, że 

poinformują nas, że ta kwotę zbierają, część już mieli, dozbierają i będą mieli w całości 

zabezpieczoną tą kwotę i wówczas dopiero będzie przetarg rozstrzygnięty, informacje o tej 

kwocie brakującej, około 5 tys. mam otrzymać pod koniec tego tygodnia, tak więc jeszcze na 

dzień dzisiejszy oficjalnej informacji nie mam, i to tyle jeżeli chodzi o samochód pożarniczy, 

kolejne informacje z realizacji tegorocznych robót, tegorocznego budżetu, nazwa zadania - 

rewitalizacja obszarów zdegradowanych społecznie w miejscowości Śnieciska, a konkretnie – 

Budowa boiska wielofunkcyjnego, jak Państwo myślę, że wiedzą i wielokrotnie 

informowałem, trwają prace przy realizacji niniejszej inwestycji, wartość 590.630,87 zł 

brutto, termin 13 sierpnia 2020 r., ja myślę, że w przyszłym tygodniu będzie dokonany 

odbiór, są ostanie prace tam wykonywane, można powiedzieć, że boisko wielofunkcyjne                 

w całości z ogrodzeniem, ze sprzętem, itd., jest już zrobione, trwają prace ostatnie metry 

kwadratowe miejsc postojowych i komunikacyjnych tam wykonawca ustawia, dzisiaj 

przyszły jeszcze, wokół boiska będą ustawione 10 ławek, jeszcze ma 10 czy 20 iglaków do 

posadzenia, to są takie drobne, uporządkuje jeszcze teren i zgłosi nam do odbioru, i będzie 

zadanie zrealizowane, kolejne zadanie, przebudowa drogi Zaniemyśl – Lubonieczek                         

w zakresie budowy ścieżki rowerowej wraz z oświetleniem, chcę Państwa poinformować, że 

zakończyły się prace przy realizacji niniejszej inwestycji, wyznaczony został nawet termin 
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odbioru końcowego, pakietu I, a więc robót drogowych, bo pakiet II, oświetlenie, jeszcze nam 

wykonawca nie złożył wniosku o dokonanie odbioru końcowego, odbiór pakietu I ma się 

odbyć 3 lipca, jak Państwo zauważyli, dzisiaj jeszcze tam trwają prace, zauważyliśmy, że 

przy jednym zjeździe jest jakieś zaniżenie, że w części ścieżki, wjazdu, był, po opadach stała 

woda, zwróciliśmy uwagę na to wykonawcy, dzisiaj przyjechali i zerwali na tym całym 

wjeździe dywanik położony asfaltowy i mają dzisiaj położyć, może jest już położony i myślę, 

że  dokonamy odbioru tej inwestycji, oświetlenie chyba działa, nie wiem, nie sprawdzałem, 

czy się dobrze zapala ale to też będziemy odpowiadać, żeby ten zegar astronomiczny dobrze 

funkcjonował i będziemy mieli zadanie ukończone, jeżeli chodzi o kolejne zadanie, które 

realizujemy, i będziemy jeszcze realizować w przyszłym roku, rekultywacja wód Jeziora 

Raczyńskiego, trwają cały czas prace nad realizacją tego zadania, na jeziorze wykonano 

wszystkie zaplanowane bariery biologiczne ze słomy jęczmiennej oraz zamontowane zostały 

moduły filtracyjne na dopływach do jeziora, prace jak Państwu już mówiłem wykonuje firma 

PROTE z siedzibą w Poznaniu, umowa oczywiście będzie realizowana do 30.11.2021 r.,                     

w tym roku wydamy na to zadanie 412.722,00 zł brutto, w przyszłym będzie to kwota niższa 

224 tysiące, ponad, z informacji otrzymanych od Wykonawcy z końcem lipca na jeziorze 

Raczyńskim prace zacznie wykonywać maszyna o nazwie Proteus, a więc chyba teraz w lipcu 

będzie ta firma tą maszynę montowała i ta maszyna rozpocznie pracę, największy zakres prac 

dla tej maszyny przewidywany jest wiosną przyszłego roku, ale już w tym roku, już na 

głębokości ma dozować tam do mułu te środki, które mają neutralizować azotany i fosforany 

znajdujące się w mule na dnie tego jeziora,  kolejne może nie duże, ale ważne dla 

mieszkańców zadanie - likwidacja wyrobów azbestowych czy wyrobów budowlanych 

zawierających azbest na terenie naszej gminy, do 15 czerwca br. składane były wnioski na 

udział w realizacji zadania na likwidację wyrobów budowlanych zawierających azbest, 

łącznie wpłynęły, Szanowni Państwo, 34 wnioski z tego 22 zostały na tą chwilę zostały objęte 

dofinansowaniem, liczyła się kolejność składania wniosków, tak jak to mówiłem na 

poprzednich sesjach, wybraliśmy już wykonawcę tego zadania, będzie się tym zajmowała 

firma AM Trans Progres Sp. z o.o. z Suchego Lasu, termin zakończenia prac, zgodnie                          

z zapisaną umową to 15 października 2020 r., chcę też Państwa poinformować, że 26 czerwca 

dokonano odbioru montażu małej infrastruktury w miejscowości Jaszkowo, chodzi o plac 

zabaw dla dzieci, wartość urządzeń wraz z montażem to kwota 22.000,00 zł brutto, 

przypominam, że Gmina Zaniemyśl otrzymała na realizację tego zadania pomoc ze środków 

UE w wysokości 17.000,00 zł., ze Stowarzyszenia Lider Zielonej Wielkopolski, i tutaj się 

zastanawiamy, i prawdopodobnie tak będzie, gdyż przewidywaliśmy, że zakup tych urządzeń 
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i montaż będzie kwotą wyższą ale w rozeznaniu cenowym rzeczywiście ten początek roku 

wszystkie firmy, które stały złożyły nam niższą ofertę i prawdopodobnie z tej kwoty 17 

tysięcy kwoty będziemy musieli zwrócić z powrotem, część środków unijnych, bo to musi 

być 64,63% kwoty brutto tego zadania, wydaliśmy bodajże 26/27 tysięcy złotych, ale to 

przeliczymy i oddamy, kolejne zadanie, które zostało wykonane to jest rozbudowa 

oświetlenia na terenie naszej gminy, oczywiście mówię o oświetleniu ulicznym czy 

drogowym, 18 czerwca br., dokonano odbioru robót związanych z montażem 6 szt. lamp 

solarnych, nie mówimy o tych, które zapalają się pod wpływem energii elektrycznej, ale 

lampy solarne, ustawiono ich 6 sztuk na terenie naszej Gminy, 3 szt. zamontowano                            

w miejscowości Jaszkowo, 2 szt. w miejscowości Luboniec, 1 szt. w miejscowości Mądre, 

chcę też Państwa poinformować, jeżeli chodzi o gospodarkę odpadami, 24 czerwca br. 

rozpoczęto kontrolę, Urząd rozpoczął kontrolę, przedsiębiorstw, a więc nieruchomości 

niezamieszkałych, po prostu wzywamy po kolei firmy, małe, duże, pod kątem czy mają 

umowy na odbiór odpadów komunalnych, z jaką firmą, i myślę, że będziemy też sprawdzać  

faktury za rok, jak funkcjonowały w ubiegłym roku czy rzeczywiście te odpady były, 

oczywiście to będzie zadanie ciągłe nie da się tego zrobić w miesiąc ale podjęliśmy decyzje, 

że będziemy przeprowadzać tego typu kontrole poza innymi oczywiście, kolejna informacja, 

od 29 czerwca br. w godzinach 9-13 na naszym zaniemyskim Orliku jak co roku, animator 

sportu prowadzi półkolonie dla chętnych dzieci z terenu gminy Zaniemyśl, półkolonie są 

bezpłatne, w półkoloniach obecnie uczestniczy 19 dzieci, jeszcze jest 6 wolnych miejsc, jeżeli 

ktoś byłby zainteresowany to zapraszamy, półkolonie wspierane są przez Gminną Komisję 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminę Zaniemyśl, jeszcze Szanowni 

Państwo wrócę do gospodarki odpadami, chcę Państwa poinformować, że w poniedziałek, po 

trudnych rozmowach, podpisałem aneks z Przedsiębiorstwem Gospodarki Komunalnej                     

w Śremie, Państwu już o tym mówiłem, Wysokiej Radzie, że Przedsiębiorstwo Gospodarki 

Komunalnej na koniec miesiąca kwietnia wypowiedział umowę na odbiór                                          

i zagospodarowanie odpadów do końca roku, miała ta umowa obowiązywać, ale w związku                  

z tym, że w Jarocinie, a konkretnie w Witaszyczkach podniosło znacznie opłaty za 

zagospodarowanie, Przedsiębiorstwo przeliczyło, że wolało zapłacić karę zgodnie z umową 

niż kontynuować ją, spotykaliśmy się z Panem Prezesem, rozmawialiśmy no w końcu się 

spotkaliśmy, tak kwotowo Państwu powiem firma chciała od maja do końca roku po 25 

tysięcy więcej, na miesiąc, a więc kwotę 200 tysięcy złotych, ustaliliśmy w końcu po 

trudnych rozmowach, że od miesiąca lipca będziemy płacić po 20, a więc 120, 200 tysięcy 

miało być, będzie 120 tysięcy nas drożej kosztowało odbiór i zagospodarowanie odpadów, 
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kolejny krok, który będziemy wykonywać, to myślę, że już w miesiącu lipcu, będziemy 

ogłaszać nowy przetarg na rok 2021 ale teraz troszeczkę zmienimy, ogłosimy tylko przetarg 

na odbiór odpadów komunalnych, a jeżeli chodzi o zagospodarowanie tych odpadów 

komunalnych podpiszemy umowę w ramach Porozumienia jarocińskiego i jako udziałowiec, 

bo Gmina Zaniemyśl jest udziałowcem z Zakładzie Gospodarki Odpadami w Jarocinie z/s                 

w Witaszyczkach odrębną umowę, zobaczymy, może to będzie nas mniej kosztowało, myślę, 

że po okresie wakacyjnym  będziemy już mniej więcej wiedzieli kwoty i przeliczymy te 

kwoty, i będziemy się zastanawiali czy opłata, którą w tej chwili mieszkańcy naszej Gminy 

wnoszą czy wystarczy, czy nie trzeba będzie podnosić niestety znowu tej opłaty, kolejne 

informacje dotyczące mienia komunalnego, w tym okresie wydałem dwa zarządzenia,                     

29 czerwca 2020 roku, wydałem zarządzenie w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

rolnych przeznaczonych do wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej, wykaz dotyczy 

wydzierżawienia gruntów rolnych na rzecz dotychczasowych dzierżawców, położonych                       

w obrębach geodezyjnych w Mądre, Winna, Lubonieczek, drugie zarządzenie z dnia 29 

czerwca 2020 roku, w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości rolnych przeznaczonych do 

wydzierżawienia w drodze przetargu ustnego ograniczonego w stosunku do rolników 

indywidualnych zamieszkujących i prowadzących gospodarstwo rolne na terenie gminy 

Zaniemyśl, wykaz dotyczy wydzierżawienia gruntów rolnych w obrębie geodezyjnym Kępa 

Wielka, to jest 1,1265 ha oraz działka o powierzchni ponad 2,5 ha,  w Pigłowicach to działka 

o powierzchni 4,5 ha oraz 7.680 m2 o łącznej powierzchni, kolejne niecałe 0,5 ha  i w obrębie  

Śnieciska też kolejne działki, które chcemy wydzierżawić dla naszych rolników, jak będą 

oczywiście zainteresowani to będą mogli składać swoje oferty, wykazy zostały wywieszone 

na tablicy ogłoszeń oraz zamieszczone na stronie internetowej w Biuletynie Informacji 

Publicznej, w zakładce „Gospodarka nieruchomościami”, tam znajdziecie Państwo szczegóły 

z numerami ewidencyjnymi i powierzchniami tych działek, Uchwały przez Radę Gminy 

zostały podjęte 15 czerwca 2020 r., to tyle jeśli chodzi o gospodarkę komunalną, jeżeli chodzi 

o naszą spółkę to w okresie międzysesyjnym spółka podpisała umowę z firmą BUD-AN sp. 

z o.o. z Kalisza na budowę sieci kanalizacji sanitarnej przy ul. Raczyńskiego w Zaniemyślu, 

firma wykona kolektor kanalizacji sanitarnej fi 200 długości 218 mb ze studniami 

rewizyjnymi - 6 sztuk i przykanalikami 9 sztuk, cena za wykonanie tego zadania to kwota 

netto 116.200,00 zł., prace zostaną rozpoczęte w miesiącu lipcu, poza tym spółka wykonała 

oczywiście przyłącza wodociągowe, wykonano ich 9, wymieniono wodomierze u odbiorców 

wody, wykonywano czyszczenie sieci wodociągowej z zakresu miejscowości Jeziory Małe, 

Doliwiec, Jeziory Wielkie, jest to poprzez odpuszczenie wody z ostatnich hydrantów na tej 
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sieci i wykonywała prace porządkowe, tutaj mam jeszcze informacje z Gminnego Ośrodka 

Kultury,  z ostatnim dniem czerwca został zakończony sezon artystyczny, 2019/2020, tak to 

się dzieje w kulturze, sezon artystyczny był skrócony przez koronawirusa, w tym czasie 

zrealizowane zostały 33 wydarzenia, w sali Gminnego Ośrodka Kultury oraz na terenie 

amfiteatru, funkcjonowało 12 sekcji zainteresowań, w których uczestniczyło ponad 200 

uczestników oraz Klub Seniora, który liczy 40 osób, jeszcze Pan dyrektor informuje, myślę, 

że część Państwa już to widziała, 18 czerwca został opublikowany II odcinek spotkań na 

Wyspie z cyklu wywiadów, realizowany z mieszkańcami Gminy Zaniemyśl, to tyle moich 

informacji, dziękuję bardzo 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czy są pytania do przedstawionych 

informacji, ja bym tylko chciałam dopytać czy jest już znany koszt, kalkulacja remontu 

domku szwajcarskiego  

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, nie, jeszcze nie mamy niestety oficjalnego kosztorysu, z 

informacji telefonicznych, które zostały nam przekazane  jest to koszt gdzieś w granicach 600 

– 650 tysięcy złotych, ale nie chcę w tej chwili mówić oficjalnie, ponieważ czekamy 

niecierpliwie na kosztorys, tam są jeszcze sprawy związane, dokumentacja obejmuje też 

sprawy p.poż, ale to i tak nie będzie, ten koszt będzie jak gdyby poza odtworzeniem domku 

szwajcarskiego, więc prosiłem projektantów i kosztorysantów, żeby zrobiono tylko domek 

szwajcarski, a po wyjaśnieniach tych spraw p.poż. itd., dorobią drugi kosztorys odnośnie 

p.poż., bo te prace nie będą w domku szwajcarskim związane z zabezpieczeniem tylko będzie 

jakaś mała platforma gdzieś przy brzegu jeziora, żeby można podłączyć motopompę                            

i korzystać z wody jeziora 

 

radna Katarzyna Gomułkiewicz, ja chciałam dopytać o ten samochód strażacki, bo miałam 

wrażenie, ale może źle zrozumiałam na poprzedniej sesji i Komisjach, Pan Wójt mówił, że  

stara się o dodatkowe pieniądze z Powiatu, to po to, żeby móc zmniejszyć nasz wkład, a 

ciągle utrzymać tę kwotę, jaką zamawiający zamierza przeznaczyć na realizację zamówienia 

w wysokości 760 tysięcy, nie chcemy tego przetargu drugi raz ogłosić, jednak, spróbować za 

te 760 tysięcy jak to pierwotnie wyszacowano, ten, który udzielił nam dotacji, będzie w tych 

OSP, które będą kupowały w najbliższym czasie auta, albo już kupują całkiem sporo i pewnie 

ci dilerzy wiedzą, że powinni przygotować ofertę na 760 tys.  
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Wójt Gminy Krzysztof Urbas, rzeczywiście tak się wypowiadałem, ale realia są takie jakie 

są, złożona została jedna oferta, a tego typu pojazdy przygotowuje w kraju paru producentów, 

inni widocznie nie byli zainteresowani, bo to będzie samochód marki Renault nie Scania, nie 

Man, bo to też mogli złożyć oferty na taki samochód ale nawet tych wytwórców jest bodajże 

dwóch czy trzech w kraju, a wpłynęła do nas tylko jedna oferta, oni doskonale wiedzą 

wszyscy, w kraju, że przewiduje się 760 tysięcy no ale złożyli nam ofertę wyższą, możemy 

unieważnić ale podstawą unieważnienia jest brak środków i teraz ogłosimy kolejny przetarg 

zanim do tego rozstrzygnięcia dojdzie, podpiszemy umowę, my się ciągle obawiamy czy ci 

producenci, a w tym kraju naszym w tej chwili bodajże w całym kraju będzie zakupionych 

bardzo dużo pojazdów, czy producenci wyrobią się w czasie, gdyż oni muszą całe podwozie    

z kabiną zamówić u producenta, mówię o Renault, Manie, Scanii, a potem całą zabudowę                     

u nich to się wykonuje, to wymaga pracy, czasu itd., były takie sytuacje, jak Państwo 

słyszeliście, jeszcze jedna sprawa, która dotyczy Wielkopolski, była taka, to wtedy                             

w Poznaniu, Wojewódzki Zarząd OSP kupował pojazdy strażackie, że pojazdy strażackie, 

faktury przyszły w grudniu ale fizycznie odbiór nastąpił w styczniu i sprawy do dzisiaj 

prowadzi CBA, gdyż to nie powinno tak to być, powinna być faktura przy odbiorze pojazdu                                      

u producenta i nie chciałbym ryzykować, bo czasem może być taka sytuacja, że nie wyrobią                  

i nie będziemy mieli samochodu, oddamy dotację, bo wtedy oddamy i do Powiatu, i do 

Narodowego Funduszu, i nie będziemy mieli zrealizowanego tego celu   

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję nie widzę dalszych pytań,  a 

zatem przechodzimy do punktu 4 porządku obrad 

 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

radna Kamila Kołacka 
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5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska 
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Wójt Gminy Krzysztof Urbas, może jeszcze na bieżąco, bo oczywiście jak odpowiadaliśmy 

pewne informacje do mnie nie dotarły, oczywiście będzie spór z ubezpieczycielem, 

ubezpieczyciel to PZU, rzeczoznawca, który był przyjął wszystkie informacje, oglądał te 

pomieszczenia itd., Prezes myślał i mój pracownik też, że będzie wszystko dobrze, 

przekazaliśmy kosztorys, otrzymał Prezes informację, że PZU jest w stanie pokryć, jeżeli się 
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zgadzamy to przeleją na naprawę 3 tysiące złotych, oczywiście powiedzieliśmy sobie no nie, 

będziemy się odwoływać, tylko pytanie jak długo to będzie trwało, bo kto wie czy sprawa się 

nie znajdzie w Sadzie, ale to tak na marginesie 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, miałam się wstrzymać, ale chyba 

powiem, to że, myślę, że to jest duże pokłosie tego, że nie ma kierownika hali, który pilnował 

tego, który nad wszystkim czuwał, i niestety, myślę, że to było możliwe do przewidzenia, że 

po prostu ta sytuacja z halą przy braku kontroli kierownika, który był od samego początku, 

który się wszystkim zajmował, opiekował i dbał o to, może to się tak zakończyć, dobrze, 

przechodzimy do punktu 6  

 

6. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej w miejscowości Lubonieczek 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej w miejscowości Lubonieczek.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa 

Wiatr-Gawlak 

Uchwała nr XX/166/2020 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

 

2) w sprawie skargi na czynności Wójta Gminy Zaniemyśl 

Głosowano w sprawie: 

skargi na czynności Wójta Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 



str. 17 

 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa 

Wiatr-Gawlak 

Uchwała nr XX/167/2020 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

3) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania: 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo proszę Wójta Gminy Zaniemyśl 

Pana Krzysztofa Urbasa o przedstawienie najważniejszych części elementów tego raportu ja 

tylko dodam, że raport został przedstawiony Radzie 1 czerwca 2020 r. Rada miała możliwość 

się z nim zapoznania i bardzo proszę o przedstawienie raportu 

 

a) prezentacja Raportu o stanie gminy Zaniemyśl, Raport stanowi załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, w dniu dzisiejszym 

podsumowujemy wykonanie budżetu Gminy Zaniemyśl oraz debatujemy nad Raportem                     

o stanie Gminy, to już jest drugi rok budżetowy, gdy te raporty też organy wykonawcze 

muszą sporządzać i przedstawiać nie tylko Radzie, ale i wszystkim mieszkańcom, to zostało 

zgodnie z ustawą upublicznione, dostarczone Państwu radnym i wszystkim mieszkańcom, 

którzy mogą się zapoznać z Raportem, Szanowni Państwo oczywiście ja nie będę omawiał go 

w szczegółowości, prezentacja to zawsze mi się kojarzy, że coś prezentuję gdzieś chociażby 

tu na ekranie, ale postaram się skrótowo przedstawić ten Raport, który jest może za mało 

obszerny dla niektórych, dla niektórych za obszerny, ale on opisuje to wszystko co się działo 

w naszej Gminie, w Urzędzie Gminy, w jednostkach budżetowych, to wszystko co jest pod 

budżetem naszej Gminy, pozwolę sobie na pewne rzeczy zwrócić uwagę, które są 

zamieszczone w tym Raporcie zanim rozpocznie się może krytyka, a może nie, zawsze można 

mieć wiele, każdy może mieć swoje spojrzenie na temat jak  to zredagować, jak to opisać i nie 

wszystkich na pewno i zdaję sobie z tego sprawę, są z tego zadowoleni, ale on przedstawia to 

co się działo,  w roku 2019, a więc przedstawiamy działalność inwestycyjną, ale oczywiście 

bez kwot, bo przecież mamy budżet, realizacja budżetu, i tutaj opisujemy te zadania 

inwestycyjne, wpisują się też w Programy różnego typu, które realizujemy, które mamy 

uchwalone, bo każde zadanie, gdzieś, czy ochrona środowiska to wszystko w tym Raporcie 
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jest wyszczególnione, przedstawia gospodarkę odpadami komunalnymi, które od paru lat, a 

właściwie zawsze jak Gmina, zmierzamy, zmagamy się z tym, bo jak nie było tej ustawy 

myśmy pobierali opłatę też żeśmy reagowali, staraliśmy się, żeby mieszkańcy odpady 

wywozili, zbierali, żeby to było tak jak powinno być a nie lasu, do rowów czy w inne miejsca, 

gospodarkę mieszkaniową w małym zakresie, oczywiście, bo mamy tych lokali tyle ile mamy, 

przedstawiam też w Raporcie planowanie przestrzenne, jest tam, wszystkie uchwały Rady, 

które są realizowane, a więc zmiana studium, plany miejscowe, gospodarkę 

nieruchomościami i opiekę nad zabytkami, to akurat znajduje się w jednym Referacie i tak 

razem to też jest przedstawione i omówione co się działo w roku 2019, przedstawiam też 

Państwo co w naszej Gminie się działo w edukacji, kulturze, kulturze fizycznej, jakie 

uroczystości patriotyczne były organizowane na terenie naszej Gminy w roku 2019, 

przedstawiam też informacje z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej, informacje                              

z zakresu ochrony przeciwpożarowej oraz współpraca z organizacjami społecznymi, którymi 

na koniec 2019 roku, a myślę, że dopiero Państwo po tym Raporcie itd. zastanowili się jak go 

przeczytali, że zarejestrowanych w Krajowym Rejestrze Sądowym oraz ewidencji 

Stowarzyszeń zwykłych prowadzonym przez Starostę Średzkiego, których siedziba znajduje 

się na terenie Gminy Zaniemyśl było i jest w dalszym ciągu 36, oczywiście nie wiem czy te 

osoby niektórych Stowarzyszeń i tych organizacji wiedzą o tym, że nie wyrejestrowano                      

i w dalszym ciągu w tym rejestrze, nie dokonali wyrejestrowania, figurują w tych rejestrach, 

w Raporcie też przedstawiłem Państwu, to tak nie zawsze jest zauważalne, a często słyszę 

głosy, a co tam ci urzędnicy robią, po co ich tulu jest, biorą tylko pieniądze, w roku 2019 

wydano 3.655 decyzji administracyjnych, Szanowni Państwo, rok kalendarzowy wiemy ile 

ma dni roboczych, to gdzieś przeliczyłem, na około 220, a więc dziennie, średnio dziennie  

wydajemy 18 decyzji administracyjnych, oczywiście poza zaświadczeniami, które też są czy 

innymi dokumentami mniejszymi itd., to wszystko wymaga pracy, spojrzenia, 

przeanalizowania dokumentów, żeby wydać mieszkańcom jakieś zaświadczenie czy, mówię     

o decyzjach administracyjnych, przedstawiam też Państwu w tym Raporcie, i mam nadzieję, 

że mieszkańcy, wszyscy ci którzy słuchają, ale do tej pory mogli spojrzeć, ilu nas pracuje, ile 

jest etatów, w Urzędzie Gminy na koniec roku 2019 pracowało, było 24,73 etatu, 18 lat temu 

też tak samo było, a spraw administracyjnych nie wiem czy 100, może i 200% więcej, które 

musimy przeprowadzać, w Ośrodku Pomocy Społecznej 8,25 etatu, w Centrum Usług 

Wspólnych, obsługujących całą naszą oświatę, 4,13 etatu, w oświacie, oczywiście nie mówię 

o pedagogach, we wszystkich naszych placówkach oświatowych mamy 24,75 etatu, to są 

wszystkie etaty, które, pracowników obsługi, w Gminnym Ośrodku Kultury 4,21 etatu                       
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i w Bibliotece 2,25 etatu, podałem też informację, czy chcę Państwu podać, że w naszej 

spółce – Zakładzie Gospodarki Komunalnej jest 21 etatów, to też ważne to, że pracownicy                     

i w wykonawstwie robią, i inkasenci, i na stacjach uzdatniania wody, i na oczyszczalni 

ścieków też muszą być osoby, które tym zawiadują,  ale to tylko dla informacji, w Raporcie                 

o stanie Gminy przedstawione jest realizacja w 2019 roku programów różnego rodzaju, 

planów odnowy miejscowości oraz strategii, których nie będę szczegółowo omawiał, bo 

myślę, że każdy mógł przeczytać, spojrzeć, Raport jest dostępny jak Państwo wiecie na naszej 

stronie internetowej, to co chcę również Państwu powiedzieć, że w tym roku, tak jak to było 

w ubiegłym roku, nie skorzystaliśmy przy tworzeniu Raportu z firmy zewnętrznej, 

fachowców, który był no totalnie, tak ja to odebrałem, oczywiście to jest moje spojrzenie, 

skrytykowany, tu rok temu na sesji, zrobiliśmy go sami, stwierdziliśmy, że spróbujemy to 

inaczej go skonstruować, żeby on był bardziej obrazowy, my te tematy wykonujemy cały rok 

wspólnie z pracownikami itd. może będzie bardziej przejrzysty a nie tylko pokazywanie ile 

uchwał itd., które też są, ile zostało podjętych, a więc cały Raport został przygotowany przez 

moich współpracowników, pieczę nad tym całym zespołem sprawowała Pani Sekretarz, Pani 

Marta Tomys, której dziękuję za zredagowanie tego Raportu oraz wszystkim, którzy 

przygotowywali informacje z poszczególnych zakresów z naszej działalności w roku 2019, 

Szanowni Państwo, cóż jeszcze dodać, każdy z Państwa to może ocenić, ja chciałbym jeszcze, 

to co też żeśmy na końcu Raportu, czy po wymienieniu inwestycji, a one nie są tak 

szczegółowo zawarte w informacjach o stanie mienia, żebyśmy to zbiorczo, żebyście Państwo 

spojrzeli na to, że w ubiegłym roku wartość mienia komunalnego Gminy Zaniemyśl, po 

wykonaniu budżetu oczywiście, za chwilę będziemy to omawiać, sprawozdanie z wykonania 

budżetu, wzrosła o 7.683.294,63 zł., a wartość całego mienia Gminy Zaniemyśl na koniec 

2019 roku to kwota 98.774.469,74 zł., ja to chyba rok temu mówiłem, że myślę, że 2021 rok 

wartość mienia Gminy Zaniemyśl przekroczy 100 milionów i już myślę, mogę powiedzieć                      

w tej chwili przy realizacji tegorocznego budżetu, że już to jest na sto procent przekroczone, 

w roku 2003 to było 17 milionów, a jednak trochę te mienie wzrosło i myślę, że w dalszym 

ciągu, systematycznie, będzie rosło, wartość tego mienia, które służy naszym mieszkańcom, 

nie robimy to dlatego, żeby robić ale służy to całe mienie naszym mieszkańcom i taki jest 

nasz cel, żeby jak najwięcej mieszkańców z tego mienia, różnego typu, bo infrastruktury to 

dzisiaj wodociągi i kanalizacja, oczyszczalnia, ale i drogi, ulice i inne obiekty, które 

budujemy mają służyć mieszkańcom, a nie żeby stały puste i nie służyły nikomu, a ponosimy 

z tego tytułu też koszty, w Raporcie też Państwo pewno zwrócili uwagę na to, że w ubiegłym 

roku Rada Gminy Zaniemyśl podjęła 104 Uchwały, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, tak w 
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skrócie, bo to przecież można by dużo, długo zatrzymać się nad tym Raportem, przedstawia 

się Raport przygotowany przez nas za rok 2019, czy on jest doskonały, myślę, że nie dla 

wszystkich, ale to tak jest, każdy ma inne spojrzenie, a więc jest taki jaki przedstawiliśmy, 

każdy, a zachęcam do przeczytania tego Raportu, od pierwszej do ostatniej strony, może mieć 

na jego temat swoje zdanie, jest on podsumowaniem tych wszystkich działań moich, 

właściwie organu wykonawczego, bo tak to jest zapisane w ustawie, za okres minionego roku, 

a ocenę, ocenę tego Raportu pozostawiam Wysokiej Radzie, Państwu, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję bardzo, zanim przejdziemy do 

podpunktu b) debaty nad Raportem o stanie Gminy trochę takich informacji porządkowych,  

jeżeli chodzi o Raport i debatę nad Raportem nie debatujemy nad formą tego raportu tylko 

nad jego treścią, Szanowni Państwo, tak, że nie forma jest tutaj ważna, a jego treści, w 

debacie nad Raportem o stanie gminy Zaniemyśl biorą udział Radni bez ograniczeń 

czasowych oraz mieszkańcy, którzy, zgłoszą się do debaty, informacja o takiej możliwości 

była, o możliwości wzięcia udziału przez mieszkańców w debacie była ogłoszona na stronie 

internetowej Urzędu Gminy Zaniemyśl i w określonym czasie wpłynął jeden wniosek do 

Przewodniczącej Rady Gminy Zaniemyśl poparty 20 podpisami mieszkańców Gminy 

Zaniemyśl, jest to wniosek Pana Mateusza Manikowskiego, którego bardzo serdecznie proszę 

o zajęcie miejsca wśród radnych między Panią radną Katarzyną Gomułkiewicz a Panem 

radnym Tomaszem Grabowskim, tak jak powiedziałam radni biorą udział w debacie bez 

ograniczeń czasowych, ale również dla Pana ten czas jest nieograniczony, Pan jako jedyny 

podjął się dyskusji nad tym Raportem i będę bardzo prosiła Pana w pierwszej kolejności                         

o zabranie głosu jeszcze z takich porządkowych rzeczy to tylko przypominam, że chcąc 

zabrać głos należy zgłosić się do debaty, radni są wyposażeni w tablety z możliwością 

zgłaszania, Pan Mateusz Manikowski bardzo proszę o zgłoszenie, podniesienie ręki czy  

zasygnalizowanie, że chce Pan wziąć udział w debacie wtedy udzielę Panu głosu, bardzo 

proszę o dyskusję merytoryczną, rzeczową, spokojną,  przechodzimy do podpunktu b) debaty 

nad Raportem o stanie Gminy Zaniemyśl, bardzo proszę Pana Mateusza Manikowskiego 

mieszkańca Gminy Zaniemyśl o zabranie głosu 

 

b) debata nad Raportem o stanie gminy Zaniemyśl 

 

Mateusz Manikowski, dzień dobry, otrzymując podpisy pod formularzem udziału w debacie 

zobowiązałem się poruszyć kilka kwestii na dzisiejszej debacie, celem moim jest przekonanie 
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Pana Wójta ale również i Rady Gminy do kilku zmian, jest tego  trochę,  postaram się 

wszystko ładnie uzasadnić, pierwszą kwestią jest kwestia biznesowa, dotyczy ona strefy 

biznesowo – przemysłowej Łękno, i tak, podano kilka problemów, po pierwsze brak jest 

porządnej drogi na ulicy Przemysłowej, to jest droga od Polwickiej w bok, tam jeżdżą 

ciężarówki,  samochody dostawcze, a droga jest nieutwardzona, taka droga bardzo by  

pomogła, jest to na pewno inwestycja, która się zwróci, po drugie, przerwy w dostawach 

prądu w czasie godzin pracy oraz, oczywiście nie jest to kompetencja Pana Wójta, ale niestety 

pojedynczy przedsiębiorca nie ma takiej siły negocjacyjnej, żeby negocjować z dostawcą 

prądu, żeby ten stan rzeczy został zmieniony, Panie Wójcie, czy mógłby Pan tą sprawę 

załatwić jako przedstawiciel Gminy  myślę, że będzie Panu łatwiej, chodzi o to, aby przerwy                     

w dostawach prądu odbywały się poza godzinami pracy, kwestia trzecia, jest taka, że co 

najmniej kilka przedsiębiorstw nie ma dostępu do szybkiego Internetu, zresztą w całej Gminie 

wielu przedsiębiorców, mieszkańców, nie ma szybkiego Internetu, ten sam problem czyli 

problem tego, że pojedyncza osoba, czy pojedynczy przedsiębiorstwa nie ma siły 

negocjacyjnej do rozmowy z dostawcą, jeżeli mógłby Pan ten problem rozwiązać byłoby 

bardzo dobrze, bo dziś nowoczesność Gminy to wymaga Internetu, bylibyśmy wdzięczni, 

gdyby Pan Wójt przyjął, podłączenie całej Gminy do szybkiego Internetu jako swój priorytet   

i odpowiednio zadziałał, byłaby to niewątpliwie, byłby to niewątpliwy sukces Pana kadencji, 

gdyby na jej koniec cała Gmina była podłączona, pozwolę sobie, żeby uzasadnić tą prośbę, 

aby Pana przekonać, bo pandemia mocno zaszkodzi oczywiście nam wszystkim, może mocno 

zaszkodzić, ale otwiera też dużą szansą dla obszarów wiejskich, a tą szansą jest praca zdalna, 

już nie trzeba być w Poznaniu, czy Warszawie, aby wykonywać ciekawą i bardzo dobrze 

płatną pracę, można to robić przez Internet ale do tego potrzeba szybkiego Internetu i ten 

trend nie zostanie zmieniony po pandemii, to jest długotrwały trend, a ciekawa i dobrze płatna 

praca to jest zadowolenie mieszkańców, to dobre ich zarobki no i  w rezultacie również 

przychody, większe przychody podatkowe dla Gminy, następną kwestią biznesową, następna 

kwestia biznesowa dotyczy S11, a właściwie parku biznesowo-przemysłowego, od roku 

znamy już trzy korytarze, którymi będzie przebiegać, może przebiegać droga S 11, tylko trzy, 

tylko tymi korytarzami może przebiegać ta droga wiemy, też, że każdy z tych trzech 

wariantów ma wjazd z drogi wojewódzkiej średzkiej,  mniej więcej w tym samym miejscu, 

tam jest różnica kilkuset metrów maksymalnie, a dwa są zupełnie koło siebie, czyli właściwie 

wiemy wszystko, co powinniśmy wiedzieć, aby zacząć organizować w strefę przemysłowo-

biznesową, powinna być ona, przecież obok takiego węzła i moje pytanie jest takie, czy to się 

dzieje, na razie pytałem, nie wiadomo, a może się dzieje, może się nie dzieje, ale jeżeli się nie 
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dzieje to jest jedno pewne, że nie ma co do tego faktu żadnej promocji, a tu jest potrzebna 

promocja, nie będziemy rozchwytywanym miejscem do inwestycji, jeżeli o tym nie będzie 

wiadomo, pozwoliłem sobie poszukać w Internecie Zaniemyśl - inwestycje, no i nic nie 

wychodzi, Panie Wójcie, pytanie, na które chciałbym poznać odpowiedź, czy w związku                      

z S11 planowana jest strefa przemysłowo-biznesowa przy wjeździe na S11, jak to będzie 

promowane, czy jak to jest promowane,  oczywiście jest to bardzo ważna kwestia, bo taka 

strefa biznesowo-przemysłowa to są setki potencjalnych miejsc pracy dla ludności i to są 

potencjalnie bardzo duże przychody budżetowe z podatków, mamy obecnie deficyt, myślę, że 

taka strefa pozwoliłoby ten deficyt załatać i na pewno jeszcze zarobić na górkę, następna 

kwestia, co Pan robił Panie Wójcie między styczniem 2018 a czerwcem 2019, nie trzeba 

odpowiadać to jest pytania retoryczne, temat Wyspy Edwarda, temat Wyspy Edwarda był 

dogłębnie rozpoznany przez Komisję Doraźną za co bardzo dziękuję Radzie, za co bardzo 

dziękuję tej Komisji w imieniu swoim i mieszkańców, ale po pierwsze, szkoda , że Raport                    

o stanie Gminy o tej sytuacji milczy, nie rozumiem to co nic się nie stało, wszystko dobrze 

było, no chyba nie, Panie Wójcie ma Pan obowiązek sumienie prowadzić nadzór właścicielski 

w imieniu Gminy, a chodzi o Wyspę Edwarda, naszą lokalną perłę, perłę na skalę całego 

kraju to co czyni Zaniemyśl wyjątkowym, powiem Państwu, że gdybym coś takiego stało się 

w przedsiębiorstwie prywatnym, gdzie jest dobro prywatne, a Pan Wójt byłby kierownikiem 

odpowiedzialnym za nie, to kariera, to jego kariera przeszłaby duży kryzys, pewnie mogłoby 

się skończyć na tzw. wilczym bilecie, padałyby pytania czemu pozwoliłeś aby zniszczyli, 

czemu nie powiadomiłeś odpowiednich organów, co robiłeś między styczniem 2018 a 

czerwcem 2019, takie pytania padałyby na okrągło, bo jeżeli ktoś odpowiedzialny to 

powinien to pilnować, a jeżeli ktoś jest odpowiedzialny to musi też odpowiadać, dworek 

szwajcarski to w moim mniemaniu hańba w dbaniu o majątek Gminny, wiedział Pan, a 

pozwolił Pan na dewastacje, jakieś pozwolenia po fakcie, a my niestety Panie Wójcie nawet 

przepraszam nie usłyszeliśmy za to całe wydarzenie, jakie wnioski Pan Wójt wyciągnął, aby 

takie rzeczy się nie powtarzały, jeszcze jedno pytanie, jakie procedury organizacyjne zostały 

wdrożone, następna kwestia, co z tymi 50 tysiącami, dla tych co jeszcze nie wiedzą to 

powiem, w Raporcie Komisji Rewizyjnej warto to przeczytać, Gmina może wydawać do 50 

tys. złotych bez dokumentowanego badania rynku, Wójt takie zarządzenie wprowadził                       

w zeszłym roku, jest to kwota kosmiczna, ostatnio kupowałem dysk do komputera, 5 minut 

sprawdzałem oferty, wysłałem również kilka e-maili i dobrze, bo gdybym tego nie zrobił to 

zapłaciłbym 620 zł., a tak kupiłem dysk za 480 zł., to jest niezły wynik 140 zł. za 5 minut 

pracy, to jest 140 zł. przy kwocie 480 zł., a tu mamy 50 tys. bez odpowiedniego porównania 
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ofert, dla porównania 50 tys. to większość mieszkańców Gminy przez cały rok nie zarabia, 

niestety jest to wstyd i obraza dla  mieszkańców, żeby tak pieniądze wydawać, ale myślę co 

tam wstyd i oburzenie może się inaczej nie da, więc zadzwoniłem do kolegi, który zajmuje się 

audytem wewnętrznym w pewnej firmie, audyt wewnętrzny  to jest taki dział, który sprawdza 

czy pieniądze są wydawane gospodarnie, on nie mógł się nadziwić tej kwocie 50 tys. mówił, 

że to kryminogenne, to są jego słowa, kryminogenne, a kolega wie co mówi, bo jest cenionym 

audytorem wewnętrznym, ma doświadczenie długoletnie więc myślę, że powinniśmy mu 

wierzyć, no to się zapytałem ile powinno być, bo przedtem  było 20 tys. więc pytam się to 

może o 20 tys. byłoby odpowiednią kwotą, gdzie tam, u niego w firmie, a tu trzeba 

powiedzieć, że firma sama ma zysku prawdopodobnie kilkakrotnie więcej niż wynosi budżet 

Gminy Zaniemyśl, cały budżet Gminy Zaniemyśl, taka kwota to między 3 a 5 tys., to jest 

zależne od Wydziału, między 3 a 5 tys., Państwo na pewno sami możecie sprawdzić, popytać  

znajomych jak i ich przedsiębiorstwach jak te kwoty wyglądają,  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja tylko dopowiem Panie Mateuszu, że 

to jest 50 tys. netto, więc jeszcze do tego dochodzi jeszcze podatek Vat  

 

Mateusz Manikowski, no niestety nie dopatrzyłem tego, jest mi jeszcze bardziej przykro                         

w takim razie, a co z wydatkami powyżej 50 tys., 50 tys. netto w takim razie, otóż powyżej 50 

tys. a poniżej 30 tys. euro, to jest mniej więcej 120 tys. złotych polskich, ma być rozpoznanie 

rynku, z Raportu Komisji Rewizyjnej wynika, że otrzymywano oferty od maksymalnie trzech 

oferentów, trzech przedsiębiorstw maksymalnie, no więc dlaczego tylko od trzech, wiem, że        

z ustawy wynika, że od co najmniej trzech, ale dlaczego maksymalnie od trzech, dlaczego nie 

więcej, nie można wysłać do dziesięciu, dwudziestu firm zapytania ofertowego, przecież to 

jest jeden ten sam e-mail, raz się wpisuje e-mail tylko wpisuje się różnych adresatów, 

wpisywanie tych różnych adresatów to jest jedna minuta pracy, dla tych mieszkańców, co nie 

wiedzą jeszcze, mówi się o przypadkach, których prace były przedłużone o ponad 100%, nie 

o jakieś tam 5, 7%, ale 100%, zamiast 20 tys., 40 tys., gniazdka elektryczne zamiast 80 – 100 

zł. za jedno gniazdko, ponad 200 zł. za jedno gniazdko, to są olbrzymie różnice, to są 

olbrzymie kwoty, a tylko minuta pracy, aby wysłać zapytanie ofertowe do wielu firm, aby one 

konkurowały z sobą, Panie Wójcie chwali się Pan swoją gospodarnością, jaka to 

gospodarność jeżeli wprowadza Pan procedury, którymi pieniądze mogą wypływać jak woda, 

durszlakiem też można wodę nalewać ale będzie się wylewało, sugeruję obniżyć próg 

wydatków bez udokumentowanego badania rynku do maksymalnie 5 tys. i narzucić 
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obowiązek wysyłania zapytań ofertowych do 15 różnych firm niezwiązanych z sobą 

kapitałowo, czy osobowo,  ilość otrzymanych ofert powinna być regularnie analizowana, 

dysponuje Pan, Panie Wójcie nie swoimi ale naszymi pieniędzmi, ma Pan obowiązek 

wprowadzać procedury organizacyjne, które zapewnią gospodarność, gospodarność to jest 

duży temat, powiem jeszcze o jednej sprawie, była kwestia na Sesji Rady Gminy wynajmu 

Hali widowiskowo-sportowej i wtedy Pan Radny Tomasz Grabowski, siedzący obok mnie,  

zwrócił Panu Wójtowi uwagę, że możliwość wynajęcia sali nikt nie był odpowiednio 

promowana, każdy to chyba wie, ja na wiem, a na pewno wie Pan Wójt, że Pan Tomasz 

Grabowski od wielu zajmuje się nieruchomościami, a co się stało, Pan Wójt zamiast 

podziękować był nieuprzejmy wobec Pana Radnego, padły jakieś nieprzyjemne słowa, ok  

może nie to nieuprzejmość tyle, tylko że w tej konkretnej sprawie, ta konkretna sprawa 

kosztowała Gminę prawdopodobnie kilkadziesiąt tysięcy złotych utraconych w korzyściach, 

w mniejszym czynszu, zresztą z Panem Radnym Grabowskim była co najmniej jeszcze jedna 

sprawa, widziałem na sesji, dotyczyła bodajże wywozu odpadów czy transportu publicznego, 

i tak samo, Panie Wójcie, Pan nie musi wszystkiego wiedzieć, a jak się nie wie należy 

zapytać, prosić o pomoc, co by to Pana kosztowało, żeby na sesji Rady powiedzieć mamy 

Halę widowiskową do wynajęcia nie wiem jak to zrobić, czy możecie mi pomóc, jeżeli tak się 

nie robi to jest niestety to jest również niegospodarność, Gmina bowiem traci, Gmina nie 

zarabia tego co by mogła, przejdę do następnej kwestii, jest to ważny punkt bo, gdyby coś                  

z tym zrobić to wielu mieszkańcom szczególnie pewnie emerytom mogłoby się żyć lepiej, 

mogliby konkretnie dorobić się między 5 - 10 tys. złotych,  znacie Państwo osoby, którym by 

taka kwota pomogła,  zarobiłyby też sklepy, restauracje, kawiarnie, otóż Zaniemyśl ma, jak to 

się mówi, atrakcyjne uwarunkowania przyrodniczo-historyczne, jest tu w Gminie po prostu 

ładnie, można miło spędzić czas, czy to nad jeziorem, czy to w lesie, atrakcji jest tyle, że 

można nimi by kilka Gmin obdarować, mamy restauracje, lodziarnie, można chodzić                    

z kijkami,  jeździć na rowerze, można przejść na wyspę i nawet popłynąć kajakiem czy 

rowerem wodnym, oczywiście żadna to nasza zasługa, po prostu taki talent, los dał, podobnie 

Gmina Rewal nad morzem, żadna ich zasługa, że są nad morzem, po prostu są nad morzem,  

jest jednak różnica, bo w Gminie Rewal właściciele domów, sklepów, restauracji zarabiają nie 

rzadko kilkaset tysięcy na sezon, na pewno po kilkadziesiąt, ludzie wynajmują kwatery, ja nie 

mówię, oczywiście, że takie kwoty, takiego rzędu kwoty są realistyczne w Gminie Zaniemyśl, 

ale Gmina Rewal zna swój talent i z niego korzysta, a Gmina Zaniemyśl nie, to co zrobić, 

żeby w naszej Gminie ruszyła turystyka, żeby ludzie przywieźli pieniądze i zostawili je                     

w naszych sklepach, w naszej gastronomii, czy kwaterach, jest kilka spraw, po pierwsze 
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promocja, popytałem ludzi w Poznaniu o Zaniemyśl, jest na początek dobra wiadomość,  

dobra wiadomość jest taka, że większość z tych osób wie o Zaniemyślu, no i dokładnie 

wszystkie te osoby, które wiedziały o Zaniemyślu, tym osobom Zaniemyśl kojarzy się bardzo 

dobrze, innymi słowy Zaniemyśl ma markę, ma dobrą markę i to jest olbrzymi atut, niestety 

robi się gorzej, gdy zapyta się te osoby czy przyjechałby do Zaniemyśla, czy to na wakacje, 

czy to na weekend, bo przeważająca większość z tych samych osób nie myślała o tym, nie 

wiedzieli, że tak można w ogóle, w szczególności, gdy planują wakacje Zaniemyśl nie 

przechodzi im nawet na myśl, na szczęście jest to znany problem w marketingu  problematyki 

mu i wiadomo jak go rozwiązać, trzeba potencjalnemu klientowi przypomnieć o naszej 

Gminie, można np. wykupić kampanie na facebooku z filtrem na Poznań i pokazywać ją 

powiedzmy w maju, czy czerwcu, można wykupić reklamy w radio, to nie są duże pieniądze, 

a na pewno zwrócą się one po wielokroć, ale potrzeba tu działania Gminy, no bo żaden  

pojedynczy przedsiębiorca nie zrobi takiej reklamy, ten kto ma hotel też nie zrobi, restauracja 

nie zrobi, ale warto, bo sklepy zarobią, gastronomia zarobi i ludzie zrobią, „ciuchcia” nawet 

zrobi no i Gmina też zarobi, bo będą wyższe, zbierze wyższe podatki, no ale coś trzeba by  

zrobić, trzeba posprzątać, dlaczego w Zaniemyślu jest tak brudno Panie Wójcie, dlaczego Plac 

Berwińskiego śmieć na śmieciu, dlaczego las na Plażowej to taki, przepraszam za brzydkie 

słowo, to taki „syf”, co tam las, pobocze ulicy Plażowej, dlaczego cmentarz ewangelicki jest 

pełen śmieci, to jest gminy zabytek, miejsce wiecznego spoczynku, na ulicach walają się 

śmieci, na plaży są śmieci, w jeziorach śmieci,  to jest złe dla naszego biznesu, to trzeba  to 

trzeba zrozumieć, Gmina wydaje miliony to co kilka złotych na sprzątanie nie może, gdy 

rodzice małych dzieci widzą te śmieci to im się odechciewa Zaniemyśla, a to są nasi klienci  

naszych sklepów, naszych restauracji, ja tego nie rozumiem, gdzie tu jest sens ekonomiczny, 

na przyszły sezon Zaniemyśl powinien być gotowy na turystów, pandemia koronowirusa 

powoduje, że ludzie aktywnie szukają wypoczynku nie tylko nad morzem, przede wszystkim 

potrzeba jest promocji,  posprzątania śmieci, oraz bazy noclegowej, stać nas na to, aby to 

wykonać, no bo ten popełnia grzech kto nie korzysta ze swojego talentu, temat śmieci ma 

jeszcze kontynuację i powiem więcej, bo to jest naprawdę powód do wstydu i to jest hańba, 

Pan Wójt może nie wierzy jeszcze w sprzątanie śmieci, bo może jeszcze nie wie, że by to 

ludziom  pieniądze dało, że po prostu tak trzeba, ale sami ludzie chcą sprzątać, w  

Lubonieczku mieszkańcy chcieli posprzątać i wiecie Państwo co się stało, Gmina miała tylko 

worki odebrać, a Pan Wójt co, kazał zapłacić 21 zł za odbiór jednego worka, mieszkańcy 

pewnie zebraliby 50, 100 worków,  więc musieliby zapłacić nawet 2 tys. złotych, za to, że 

posprzątają śmieci, sami chcieli, sami chcieli sprzątać śmieci a Wójt im kłody pod nogi rzuca,  
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oj Panie Wójcie, ja wiele aspektów Pana pracy doceniam i Pan o tym wie, ja Panu  wielokroć 

mówiłem, ale to konkretnie, to jest wstyd i cieszę się, że to na Polskę nie poszło, że to żadna 

telewizja nie podchwyciła, ostatnią rzeczą, którą bym sobie życzył jako mieszkaniec Gminy 

Zaniemyśl i, którą by sobie życzyły osoby, które podpisały listę mojego poparcia to myślenie 

strategiczne o Gminie, a takiego, muszę to z przykrością powiedzieć, tutaj brakuje, Panie 

Wójcie projekty drogi ekspresowej S11 już są, a więc można przygotowywać i promować 

strefę biznesowo-przemysłową, to przecież konkretne miejsca pracy, konkretne pieniądze dla 

Gminy, skoro przedsiębiorstwa i mieszkańcy cierpią z powodu braku Internetu i dostaw prądu 

to Pan powinien to rozumieć, że to jest bardzo ważne i całą siłą na ten problem nacierać, 

Gmina Zaniemyśl ma piękną przyrodę i zabytki no to powinien Pan aktywnie o nie dbać, 

dzięki tym zabytkom i przyrodzie Gmina i mieszkańcy mogą zarobić na turystyce, powinien 

Pan to wiedzieć jako lider, powinien Pan to realizować, czystość Gminy od śmierci to 

powiem, że to nie tylko Pana obowiązek, ale przede wszystkim to jest działanie strategiczne, 

bo Śląsk korzysta z węgla, Norwegia korzysta z gazu ziemnego, wybrzeże korzysta z morza, 

takie właśnie jest myślenie strategiczne, my powinniśmy korzystać z tego, co mamy i o to 

dbać, dziękuję Państwu za uwagę  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo dziękuję, Pan Wójt, bardzo 

proszę  

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, wiele kwestii poruszono, ja od razu 

przepraszam, że może nie wszystkie tutaj kwestie sobie zanotowałem, postaram się tak po 

kolei powiedzieć o pewnych rzeczach, czy faktach nawet, których może Pan i ci wszyscy, co 

się podpisali  Pana Manikowskiego, bo chyba mogę wymienić to nazwisko, zgadza się Pan, 

czy nie, bo ciągle się o RODO zastanawiamy czy możemy, czy nie  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, przepraszam, że przerywam, Pan 

Mateusz Manikowski podpisał klauzulę, myślę, że tak jak my jest również świadomy tego, że  

jego osoba i nazwisko będzie tutaj znane 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, dobrze, ale będę starał się nie używać, bo nie w tym rzecz, 

zakończył Pan stwierdzeniem, słusznym, które mi przyświeca od 18 lat, myślenie 

strategiczne, tylko ja się zapytam, tu, a myślę, że Pan potwierdzi a jak nie, Pan jest 

mieszkańcem Gminy Zaniemyśl czy Zaniemyśla od dwóch lat, tak, czy od trzech 
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Pan Mateusz Manikowski, trzech, czterech 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, dobrze, to nie wiem czy Pan wie jak Gmina i Zaniemyśl 

wyglądała i jaka miała infrastrukturę, jak była przygotowana do tych rzeczy, o których Pan 

słusznie mówi, 17, 15 lat temu, to ja dzisiaj Panu powiem, ja tu przyszedłem, bo jak ktoś 

powiedział, mądry polityk, głupsza infrastruktura, dzisiaj możemy powiedzieć i Pan to 

stwierdza, bo infrastruktura już jest, ale 17 lat temu ¾ Zaniemyśla nie miało kanalizacji, 

Zaniemyśla, ja nie mówię o Gminie, nie było metra bieżącego kolektora deszczowego, co 

teraz przy ulewach byśmy ucierpieli, przez te lata dużo się udało zrobić ale nie wszystko                     

i trzeba myśleć strategicznie, ja w poprzednich lata mówiłem tak, będziemy się promować jak 

się z naszej pięknej Gminy nie będziemy wstydzić i Zaniemyśla, musimy pewne rzeczy 

zrobić, od, moim zdaniem, dwóch, trzech lat jesteśmy na tym etapie, że nie mamy się czego 

wstydzić, choć dużo nam jeszcze brakuje, bo jakbym tak zapytał mieszkańców Zaniemyśla 

różne byłyby wypowiedzi i to staramy się robić, ja zauważam też, że od trzech, czterech lat 

coraz więcej osób z zewnątrz, z innych Gmin, z Poznania ale nie tylko do nas przyjeżdża, 

przede wszystkim na weekendy, sobota, niedziela, to wszystko przez te lata, co udało się 

zrobić spowodowało, że chcą tu rodziny przyjeżdżać, chcą spędzić parę godzin czy dzień, 

przebywając tutaj, przechodząc się nad jeziorem, nad ścieżką, a ja Panu przypomnę, bo Pan 

tego nie słyszał, jak ja tutaj w tej sali, jak były pierwsze pieniądze unijne tzw., to nie były 

jeszcze te, przed wejściem do Unii i powiedziałem dla mieszkańców Zaniemyśla, Szanowni 

Państwo wybudujemy kawałek ścieżki nad jeziorem od amfiteatru do przystani promowej, to 

mieszkańcy Zaniemyśla wówczas mi powiedzieli Wójt, wiesz co, my nie mamy chodników, 

my nie mamy ulic, my się topimy, mówiłem słuchajcie te pieniądze są właśnie na ten cel nie 

ma na chodniki, nie ma na ulice, nie ma na drogi, wybudowaliśmy pierwszy początek, 

uczyliśmy się tego oczywiście, tej ścieżki, potem ze środków unijnych kolejne, tak po kolei tą  

infrastrukturę turystyczną i otoczenie robimy, może za mało, tu się zgadzam, bo chciałbym 

też przyspieszyć, wszystko zrobić, żeby ten Zaniemyśl i Gmina była coraz piękniejsza, każda 

wioska, że każdy co przyjeżdża z innych terenów przez niektóre wioski i wstąpi do Urzędu, 

nieraz rozmawiamy, ale na tej wiosce ładnie Wójt porobione, przed nieruchomościami, itd., 

zadbane, mówię tak, to mieszkańcy robią i im dziękuję za to, bo my jako tutaj czy Zakład czy 

Gmina nie jesteśmy wszystkiego tak ładnie, pięknie zrobić jak każdy zrobi przy swojej 

nieruchomości, jak to było kiedyś zadbane, starsi, bo jak była sobota, niedziela, sprzątali, ale 

nie w tym rzecz, może Pan rzeczywiście ma swoje zdanie, ja nie neguje tych wszystkich 

stwierdzeń, za chwilę się odniosę do niektórych kwestii, ale Szanowni Państwo starałem się 
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wspólnie oczywiście po rozmowach z mieszkańcami, z radnymi z poprzedniej kadencji, 

zastanawialiśmy się co pierwsze, co drugie, bo ciągle musimy wybierać, bo to nie jest tak, 

proszę Pana i ci Państwo, którzy się podpisali pod tym, że Pan tutaj w debacie brał, że na 

wszystko nam starcza, ale byłem jestem i będę, chociaż nie wszystkich przekonam do tego, 

nie lubię marnotrawić pieniędzy jak mi Pan zarzuca, może zarzuca, że coś źle robimy, 

zamówienie, za chwilę się do tego ustosunkuję też, żeby to była ciągłość, no trudno było 

budować ulicę w Zaniemyślu jak nie było kanalizacji sanitarnej, ale jak była i były wszystkie 

media to budowaliśmy, wchodzimy teraz w inne zakresy i robimy dalej i chciałbym, bo 

Szanowni Państwo już teraz w tej chwili  słyszę kanalizacja sanitarna to już jest załatwiona, 

nie, jeszcze ogromne miliony przed budżetem Gminy do wydania, żeby w dziewięćdziesięciu 

czy dziewięćdziesięciu paru procentach mieszkańcy mieli dostęp do kolektorów, a tam gdzie 

nie będzie możliwe będziemy musieli finansowo pomóc przy oczyszczalniach 

przydomowych, bo trudno prowadzić dwa kilometry kolektor dla jednej nieruchomości, to 

wszystko przed nami, z tym jest też związana oczyszczalnia, o której myślę, że Rada wie itd., 

mamy piękne położenie, zgadzam się z Panem, myślę, że wszyscy na tej sali się zgadzają, my 

nawet mieszkając tu nie zdajemy sobie z tego sprawy, powiem Panu, że jak w ubiegłym 

tygodniu byłem nie w Rewalu ale w Ustroniu Morskim i Pan mówił o tym nieporządku, ja nie 

mówię, że jest idealnie, nie wiem może, przez to, że przed sezonem, przechodziłem tymi 

uliczkami, ja mówię, taki kurort, a tu jeszcze nie widać, żeby było coś pozamiatane, taki, jak 

to Pan określił, bałagan, my też mamy nie idealnie, zgadza się, naprawdę, żeby to zrobić to, 

raz, że oczywiście a środki  trzeba znaleźć, na wszystko trzeba znaleźć środki i jeszcze 

czynnik ludzki, pracowników, potrzebują pracy mieszkańcy albo chcą dorobić do emerytury, 

ile ogłoszeń, ile tego, żeby w sezonie ktoś obsługiwał nam sanitariat, już w tym roku nie, bo 

jest na „wrzuć monetę, a byłby za darmo, sanitariat ten publiczny tu przy małym kościele, też 

był, obsługa była, nie chce nikt pracować, nie chce nikt przyjść, żeby pozamiatać, pograbić, 

oczywiście to jest mój problem, czy Prezesa spółki, który wykonuje te usługi ale też to widzę 

i Państwu o tym mówię, bo to nie jest tak, że na nic nie ma pieniędzy tylko, że też tymi 

siłami, które są nie jesteśmy w stanie wszystkiego ogarnąć, nie jesteśmy gminą miejską, dużą, 

ze jest samochód, powiedzmy i służby są przygotowane do tego w dużych miastach taj jak                  

w gminie wiejskiej czy wsi, w miejscowości Zaniemyśl co nie znaczy, że powinno tak być 

tutaj u nas też, już nie mówię o tym, że od wielu lat, jeszcze w latach dziewięćdziesiątych                  

o tym mówiłem, ale może kiedyś mieszkańcy Zaniemyśla powiedzą tak, chcemy mieszkać                 

w mieście, spełniamy wszystkie wymogi i nawet byśmy się nie wstydzili, bo Premier pewnie 

by podpisał i nadał prawa miejskie, Prezes Rady Ministrów, bo spełniamy to wszystko nawet 
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inne miejscowości, miasta, jak przejeżdżam w Polsce, gdzie są miastem to mam wątpliwości, 

czy to jest miasto, to jest miasteczko, Plac Berwińskiego, ja myślę, że tak jak tutaj  ustaliliśmy 

z tą obecną Radą w przyszłym roku to będzie priorytet i w budżecie to będzie, mam nadzieję, 

przyjęte, niezależnie od kosztów itd., że zrewitalizujemy kolejny temat, rewitalizacji tego 

Programu, który został przyjęty, Śnieciska kończymy z tego Programu ale jest Plac 

Berwińskiego a dalej będzie plaża, ale najpierw zróbmy Plac Berwińskiego,                                        

i zrewitalizujemy, musimy zmienić obraz naszego Placu Berwińskiego, mamy dokumentację, 

mamy wszystkie pozwolenia, zrobimy i centrum Zaniemyśla będzie zmienione, do tego 

potrzeba jeszcze wielu rzeczy, Pan nie zauważył pewnych kwestii, żeby zamknąć, pod 

turystów, którzy przyjeżdżają kolejką wąskotorową czy autobusami komunikacji co jeszcze 

trzeba by było zrobić, ja to wszystko widzę ale nie chcę urazić Pana i niektórych, nie będę                  

o tym zagadnieniu wspominał, nie będę, myślę, że mieszkańcy, jak to w demokracji,                         

w większości zdecydują niezależnie od tego, że są osoby, które są niezadowolone ale ja nie 

robię nic przeciwko mieszkańcom, bo ten temat nie był wywołany tak ode mnie tylko na 

wnioski mieszkańców, z czym się Pan nie zgadza osobiście ale prawdo podobnie, bo to trzeba 

ująć tak w ten sposób, wiele rzeczy nam brakuje, tak ma Pan rację, ośrodki wczasowe, które 

są, było ich bardzo dużo, dzisiaj jest ich mniej, czy miejsca noclegowe, często rozmawiam                  

z nimi, że możemy na naszej stronie was promować, oni też tam próbują, no nie jest tak jak 

powinno być, pewnie przeanalizujemy to, to jest sprawa na przyszły rok ale nie tylko na 

przyszły rok, bo musimy przyjąć jakąś koncepcję i znaleźć, żeby potem nie było, że wydałem 

pieniądze na bezsensowne rzeczy itd., musimy się nad tym głęboko zastanowić, teraz tak do 

konkretów, aha, Wyspa Edwarda, Pan wiedział, tak wiedziałem po fakcie, ale część osób nie 

wierzy, co zrobiłem, myślałem, że samorząd to jest samorząd, że samorządy, nie samorząd                  

i druga strona, firma prywatna, że tutaj jest trudno się dogadać i od razu trzeba podejmować 

kroki prawne, tylko samorząd jeden i drugi, jeżeli drugi mówi, ten co powinien to naprawić, 

że tak będzie to zrobione, jak najszybciej, wprowadzimy, no to wierzyłem, okazało się, że to 

było tylko rzucanie słów na wiatr, aż w końcu się miarka przebrała i jest taka sytuacja jak jest 

i myślę, że, i to też chcę Państwu powiedzieć, bo to już mówiłem Państwu Radnym na 

Komisji itd., to nie, że w przyszłym roku i znowu Pan powie, że Wójt nic nie robi w sprawie 

domku szwajcarskiego, będziemy czekać, bo prawdopodobnie, nie wiem jak długo,  na wyrok 

Sądu, sprawę niebawem wnosimy, bo jesteśmy na ukończeniu, dokumentacja, przede 

wszystkim kosztorysy i dopiero wówczas będziemy to realizować, ale z drugiej strony co tak 

mówię, i powiem dla tych, którzy to też, powiedzmy, mają wątpliwości  co tam ma być, że to 

w środku to też będzie zabytek a nie co było do tej pory, bo w tym kierunku idzie 
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dokumentacja i tak ta dokumentacja będzie, te okładziny ścian itd., przyjmuje, oczywiście 

poza tą częścią, która nie została naruszona i tam jest jak do tej pory, a więc mówię o kuchni          

i zaplecze kuchenne, i teraz tak po kolei, króciutko, jeżeli by Pan był niezadowolony to proszę 

mi jeszcze przypomnieć o pewnych rzeczach, strefa biznesowa Łękno, mówimy o tym planie 

miejscowym, który jest przy drodze, 10 ha ziemi, kiedyś objęty planem miejscowym, itd.                    

i droga, ma Pan rację, tu był Pan radny, Rada przyjęła kolejność przebudowy tej ulicy, ja 

wykonuję polecenia kogo?, organ uchwałodawczy to jest Rada, ja jestem organem 

wykonawczym, tam trzeba rzeczywiście wymienić wodociąg, jak to ktoś będzie robił to niech 

pamięta, bo tam jest azbest na tym odcinku, tam trzeba chodnik, którego nie ma i nigdy nie 

było, i zrobić porządną, szeroką ulicę dla pojazdów, dużych pojazdów dojeżdżających do tej 

strefy co jest objęte planem miejscowym, te działki są proszę Pana wszystkie sprzedane, 

myśmy to promowali, nawet jak by to nie był teren Gminy tylko każda działka ma swojego 

właściciela, to sprzedawała Agencja Nieruchomości i Gmina niestety z tego nie miała 

żadnego pożytku z tego terenu, ale to już tak na marginesie, przerwy w dostawach energii, 

oczywiście ja jestem sprawcą tak jak każdy Wójt, Burmistrz, Prezydent i Starosta 

wszystkiego tak jak Pan mówi i może osoby, które podpisały to też, że ja mogę wszystko, 

powiem Panu przez 18 lat jak jestem, teraz już nie, bo mnie się krytykuje, że wszędzie jeżdżę, 

patrzę, doglądam, bo chcę się pokazać, przy każdej awarii energii elektrycznej, przy każdej 

nawałnicy, jak tylko się doprosiłem z ENE-i, żeby przyjechała drużynka, która lokalizowała 

gdzie co jest itd., to cała noc nieraz jeździłem, żeby dla mieszkańców uruchomili przerwy, 

ENEA ma te sprawy remontowe itd. wykonują w ciągu dnia pracy, ci pracownicy, ogłaszają 

w prasie zgodnie z przyjętymi zasadami i te przerwy następują, nie wiem czy Panu chodziło     

o przerwy przy okazji dużych wiatrów, burzy czy też pracach konserwacyjnych 

 

Pan Mateusz Manikowski, czy to by coś pomogło jakbym teraz coś powiedział, więc nikt 

Panu tu nie zarzuca, że to jest Pana wina, to chyba było jasne z mojej wypowiedzi, jeżeli nie 

to przepraszam, chodzi o to, że Pan Wójt ma siłę negocjacyjną, żeby porozmawiać 

odpowiednio wysoko w ENE-i, jak Pan porozmawia to może uda, dodam, że w większości 

Gmin koło Poznania nie ma takich problemów jak w Zaniemyślu ludzie właściwie zapomnieli                             

o przerwach w dostawie prądu no zdarzają się jak są burze tak, że najwyraźniej ten problem 

można rozwiązać tylko prawdopodobnie nie było odpowiednio wysokiego priorytetu, żeby na 

Zaniemyśl postawić  
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Wójt Gminy Krzysztof Urbas, to znaczy ja powiem Panu tak, bo Pan oczywiście tu mieszka 

3 lata, jak Pan powiedział, ale ci co mieszkają dłużej w Zaniemyślu i w okolicach to pewnie 

też inaczej, oczywiście jak się ktoś zainteresował tym tematem, że dużo się u nas zmieniło, 

przez wiele lat walczyłem osobiście, rozmowy od Prezesów do Dyrektorów czy Wrześni itd.      

i w końcu mamy nową linie zasilającą od strony Środy wybudowaną, Zaniemyśl, przerw 

mniej, nieraz gdzieś tam po bokach coś się wydarzy i jest, ale przypomnę jak to było kiedyś, 

iks lat temu, godzinami, dniami czekaliśmy na to, żeby Zaniemyśl czy poszczególne 

miejscowości miały energię elektryczną, oczywiście to były zdarzenia, to były nawałnice itd., 

nie wszystko dało się zrobić, ale w ostatnich latach cały zakres Zwoli, Kowalki został 

zmieniony z tej linii, która szła w drzewach na kabel, już jest lepiej, tu mamy połączenie, 

pracują teraz w tej chwili nad tym, rozmawiałem z Dyrektorem, jestem bezpośrednio                           

w kontakcie cały czas, bo ciągle wskazuję ten temat, oczywiście ja tego nie nagłaśniam, bo 

myślę, że to, co będę się promował, a co to nie Wójta sprawa niektórzy powiedzą, cały czas 

dożę do tego, że tam gdzie jest to możliwe, żeby oni coś zrobili, pamiętacie Państwo jeszcze 

w ubiegłym roku nad drogą wojewódzką, przy wyjeździe z Zaniemyśla, linia średniego 

napięcia, jest, kosztowała mnie 3 lata pracy, rozmów itd., jest usunięta?, jest, może za mało 

ale staram się i na bieżąco niezależnie jakie zagadnienie, dostawa energii elektrycznej to jest 

moje zadanie, ale staram się, bo jestem dla mieszkańców, nie dla siebie i tylko tematy, te 

które mam zapisane, a  w ustawie jest zapisane jedno, myślę, że Pan wie, a jak nie to ja Panu 

przeczytam, bo to jest krótkie, jakie ma obowiązki organ wykonawczy w Gminie, tu Radzie 

przedstawiałem na początku, ma reprezentować Gminę na zewnątrz, koniec, kropka, życzę 

każdemu Wójtowi, Burmistrzowi, Prezydentowi nie, bo może tak ma armie itd., żeby tak 

było, jeżeli tak myślicie, że tak jest w Gminie Zaniemyśl za mnie to się głęboko mylicie, ale 

ja nie będę przekonywał do tego,  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie tu się Pan myli, do 

kompetencji Wójta należy bardzo wiele jeszcze innych rzeczy a nie tylko reprezentacja, tak, 

że naprawdę trochę Pan przesadził, do zadań Wójta należy w szczególności  

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, oczywiście, ale, moje kompetencje to są wszystkie, które 

przekazuję moim pracownikom albo sam też robię   

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ale nie tylko reprezentacja, więc proszę 

nie przesadzać, jeszcze druga rzecz bardzo proszę trzymać się tematu, debatujemy nad 
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raportem o stanie gminy za 2019 i może nie zbaczajmy, nie wracajmy do historii i innych 

rzeczy tylko mówmy to, bo  jeszcze inni są i czekają w kolejce na podjęcie debaty 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, dostosuje się Pani Przewodnicząca, ale powiem tak, pisząc to 

co Pan Manikowski powiedział czy to dotyczy roku 2019, raport o stanie gminy jest 2019, a 

to są zagadnienia, które ja sobie wypisałem nie wszystkie dotyczące roku 2019, ale 

odpowiadam, nie będę tego negował, debatujemy Pani Przewodnicząca o raporcie Gminy 

Zaniemyśl, o stanie gminy w roku 2019 a tu są zagadnienia poruszone i na przyszłość, na 10 

lat do przodu, i to co się działo w latach poprzednich, S11, Szanowni Państwo, informacja jest 

taka nie ma projektantów, wycofali się, przetarg ogłoszono, nie wybrano kolejnych, to są 

tylko trzy tory i nic więcej, nie robi się nic, gdzieś ktoś mnie poinformowała, że do 2040 roku 

nie ma w zadaniach rządowych na razie S11, nie wiem dlaczego, dlatego może przez, że 

pójdzie teraz w tej chwili szybka kolej, trudno mi w tej chwili odpowiedzieć, to są informacje, 

które do mnie dotarły, że dokumentacja jest nie robiona, S11, a Pan już mówi, że jest 

zrobiona, już wiemy, że 3 tory, my czekamy na to, żebyśmy wiedzieć, gdzie, jak 

zagospodarować, bo ja widzę, ma Pan rację, zagospodarowanie przy drodze wojewódzkiej 

tam, gdzie już jeden, dwa czy trzy zakłady są, żeby tam zrobić plan miejscowy, bo tam                       

w pobliżu będzie węzeł, ale my musimy wiedzieć miejsce, bo jeżeli tu w tym miejscu pójdzie 

kolej szybka to znowu będzie problem, a my zrobimy plan miejscowy, czekam na decyzje 

 

Pan Mateusz Manikowski, sprawdzał Pan mapki możliwych korytarzy kolei 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, tak, oczywiście, że sprawdzałem, też się wypowiedziałem na 

ten temat, co zostanie przyjęte to musimy poczekać, dostęp do sieci światłowodowej, może 

Pan nie wie wszystkiego itd., ale czynie wszystko od momentu gdy światłowody, żeby 

wszystkie miejscowości miały dostęp, pisze pisemka do Ministerstwa Cyfryzacji, wiem, że 

kolejne zakresy INEA podjęła i będzie robiła, i to wspomagam, dzwonię, Jeziory Wielkie                    

i ten zakres INEA podjęła temat, i myślę, że w najbliższym czasie, oczywiście pewnie nie 

przez miesiąc, bo to trzeba dokumentację zrobić, będzie robione, nie otrzymałem pisemka                   

z Ministerstwa Cyfryzacji dlaczego w tych miejscowościach, gdzie rozprowadzono 

światłowód nie ma jeszcze sygnału, nie ma operatora wybranego itd., to wszystko robię tylko 

Pan pewnie o tym nie wie i ci, którzy Panu te tematy narzucili, żeby Pan tutaj w dniu 

dzisiejszym, i teraz jeszcze skrótowo, zaraz, tak ma Pan racje, od 18 lat te pieniądze, które są 

w budżecie to nie są moje pieniądze, i to często powtarzam, moją złotówkę wyrzucę, 
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straciłem ale mieszkańców Gminy, wspólnoty samorządowej dziesięć razy obracamy                          

i zapewniam Pana, że niezależnie od tego co tu Panu podpowiedziano i Pan stwierdził, każdy 

wydatek staramy się zrobić bobrze, solidnie i jak najtaniej, i będziemy to robić, niezależnie od 

tego, że jest rozporządzenie każę pracownikom badać rynek, oferty zbierać, w nowym roku, 

za chwilę zmieni się ustawa i będzie znowu w tym zakresie zmienione, ale robię to zgodnie                 

z prawem, a czy 2019, Szanowni Państwo, robiłem coś w tym zakresie niezgodnie z prawem 

10 lipca rozpoczyna się kompleksowa kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej na pewno 

się tym tematem zajmą, Państwa poinformuję czy coś robiłem niezgodnie z prawem, 

zamówień publicznych i wydawania środków pieniężnych, będziemy mieli dwa miesiące 

kompleksowej kontroli jak co cztery czy pięć lat, do jakich kwestii tu się jeszcze nie 

odniosłem, przepraszam, że tak, ale to wszystko, tak w Gminie Rewal, ma Pan rację, 

najbardziej zadłużona Gmina w Polsce, Wójt, nie wiem co tam się dzieje ale można pewne 

rzeczy zrobić, oczywiście do Rewala, morze Polskie więcej przyciąga niż jezioro, nasze 

jezioro, na które staram się od paru lat jakość wody poprawiać i robimy to, dlatego po Placu 

Berwińskiego jeżeli uda nam się zapanować nad jakością wody w jeziorze rewitalizacja 

naszego miejsca do kąpieli i plaża, duże kolejne wyzwanie,  dokumenty są, pozwolenia są, 

tylko środki finansowe, śmieci, tu mnie Pan zaskoczył, nie wiem, zapytam się jutro 

pracowników, nie chcę się tutaj wypowiedzieć, że Gmina kazała zapłacić za worki 

mieszkańcom Lubonieczka ileś tam złotych, sprawdzę to jutro rano ale to już będzie po sesji, 

bo gdy był jakiś sygnał, który do nas dotarł, że mieszkańcy zbierają itd., nawet tu ostatnie 

Pana też działanie, rano przyjechałem w poniedziałek, bo się dowiedziałem, że proszę 

odebrać te zebrane worki pozbierane przez mieszkańców, niezależnie od tego z jakiego terenu 

są, ale z drugiej strony to też wszystko kosztuje, a jest tam zarządca, bo jest las, czy coś, to 

Gmina ma wszystko czy Lasy Państwowe, mamy też opłacać za sprzątanie Lasów 

Państwowych, no ale może tak, jeżeli Państwo tak podejmiecie to Lasy będą się cieszyć, ale 

to tak na marginesie tylko, w Zaniemyślu może miło, też się wypowiadałem, oczywiście 

uważam też i wielu mieszkańcom mówię, że jeździcie gdzieś tam nad jezioro a zobaczcie jak 

wy tu macie, a dopiero jak przyjadą, miałeś rację, że u nas też jest fajnie itd., wiele rzeczy 

nam brakuje, musimy iść w tym kierunku, to jest jedyna droga, wykorzystać te nasze walory, 

lasy, jeziora, zrobić infrastrukturę żeby tu chcieli wracać, nie tylko raz przyjechali ale żeby 

rodzinami chcieli tutaj coraz, szczególnie latem, bo zimą to już tak nie bardzo ale latem, żeby 

nas odwiedzali, a to powoduje, bo przecież mówią mi ci co handlują w sobotę, niedzielę, że 

jest więcej klientów, w sklepach, w placówkach handlowych, restauracjach, idealnie jest, na 

pewno nie, generalnie, Szanowni Państwo, nie wiem czy ja wszystko zdążyłem i do 
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wszystkiego się odniosłem, to tyle, jeżeli coś by Pan chciał żebym odpowiedział to bardzo 

chętnie, bo żaden temat, który Pan tu poruszył nie jest mi obcy, nie przechodzę obojętnie                    

i Panu i Państwu gwarantuję, że mi zależy, oczywiście takie górnolotne słowo, żeby i naszym 

mieszkańcom się fajnie w Gminie Zaniemyśl mieszkało, i byliśmy zadowoleni, bo nie tylko 

Zaniemyśl ale o Gminie musimy myśleć, o wszystkich miejscowościach i do wszystkich 

miejscowości musi dotrzeć ta nowoczesna infrastruktura, a nie tylko tu w Zaniemyślu i muszę 

jak to się mówi – tak krawiec kraje jak materii staje, ja życzę, żeby przez następne dziesięć lat 

wydatki inwestycyjne, o których będę mówił za chwilę, żeby były dużo, dużo wyższe niż za 

ten 2019 rok, wtedy wszyscy jeszcze więcej zauważymy i będziemy zadowoleni, a jak nam 

się będzie dobrze żyło to i będą chcieli do nas przyjeżdżać, bo infrastruktura nie będzie 

służyła tylko nam ale i innym, to tyle, dziękuję 

 

Pan Mateusz Manikowski, Panie Wójcie ja się bardzo cieszę, że ogólnie się zgadzamy jeżeli 

chodzi o wizję,  ale pewne rzeczy bym zrobił inaczej, bo Pan tutaj mówi, że od bodajże 2002 

roku Pan jest Wójtem czy 2003, że ma Pan wizje od tamtego czasu i mamy już 2020                   

i nadal ta wizja nie jest skończona, ja bym to zrobił inaczej, jak są pewne strategiczne 

decyzje, coś co wiemy, że pomoże, wygeneruje pieniądze, dobrobyt dla społeczeństwa to 

powinniśmy to starać się zrobić, tak powiedzmy, w trzech, czterech latach, jest wiele 

przyczyn na to, jeżeli by się Pan dowiadywał jak się różnymi firmami, korporacjami zarządza 

co przede wszystkim nikt, rzadko kto ma perspektywę dwudziestoletnią, bo tak to odbieram, 

że to nawet Pan, to będzie Pan grubo na emeryturze pewnych rzeczy się doczekamy, a może 

się nie doczekamy, bo nie wiem, odłożymy to sprzątanie tych śmieci do 2025, bo może wtedy 

już będzie coś innego zrobione, no nie, to trzeba po prostu zrobić, jak się zrobi to tak jak jajo 

kura, no co było pierwsze, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie treściwie 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, jeżeli Pan zrozumiał, że odłożymy sprzątanie śmieci po 

mojej wypowiedzi na pięć czy dziesięć lat no to przepraszam, nie zrozumieliśmy się, my 

musimy sprzątać dzień w dzień, a nie odkładać to na pięć lat, ja tego powiedziałem, czy na 

dziesięć lat 

 

radna Kamila Kołacka, zacznę od tego, że właśnie tak jak Pan powiedział będziemy zrzucać 

na Nadleśnictwo, na kogoś tam i nie będziemy sprzątać a rzeczywiście za worek Referat 
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Infrastruktury chciał 21 złotych, ale zacznę od tego, jeszcze króciutko, że dziwne, żeby przez 

18 lat żeby było inaczej, bo byłoby to bardzo słabe, gdyby Pan nie pobudował dróg, 

kolektorów deszczowych, nie byłoby infrastruktury, ale nie można ciągle patrzeć wstecz, na 

to co było 18 lat, musimy iść do przodu, dobrze, ze Pan dodał, że pieniądze też były z Unii, 

dziś mamy infrastrukturę i trzeba zacząć działać, chciałam powiedzieć, że Rewal przyciąga, 

przyciągnie i Zaniemyśl, podpisałam się pod listą tak, nie narzucałam tematów do debaty, tak, 

że sugerowanie takich rzeczy jest też nie na miejscu, wydaje mi się Panie Wójcie, dalej 

chciałam jeszcze powiedzieć, prąd nowa linia zasilająca jak Pan powiedział dużo pracy Pan                       

w to włożył, dużo zachodu, fajnie, że jest, chwała Panu za to, w Lubonieczku dalej piątej linki 

nie ma, Panu, Panie Mateuszu bardzo serdecznie gratuluję wystąpienia, bardzo za nie dziękuję 

pragnę dodać, że zgadzam się z tym co Pan powiedział w stu procentach teraz jednak 

chciałam przedstawić swoje stanowisko w sprawie tego Raportu i cieszę się, że Pan Wójt nie 

zlecił przygotowanie tego Raportu firmie z zewnątrz, dzięki temu zaoszczędziliśmy parę 

złotych, Raport o stanie Gminy za 2019 rok, Raport o stanie Gminy obejmuje podsumowanie 

działalności Wójta Gminy w roku poprzednim w szczególności realizację polityk, programów 

i strategii, uchwał Rady Gminy i budżetu obywatelskiego, przedstawiony nam Raport o stanie 

Gminy Zaniemyśl zawiera uwagi ogólne, opis zamierzeń ustawodawcy w związku                              

z nałożeniem na Wójta obowiązku przedstawienia Radzie, organowi uchwałodawczemu                       

i mieszkańcom sprawozdania z realizacji obowiązkowych ustawowych zadań i zadań 

zleconych przez Radę, Raport o stanie Gminy Zaniemyśl za 2019 rok jest w stosunku do roku 

2018 dokumentem na pewno bardziej obszernym pod względem zawartych iw nim informacji 

z zakresu funkcjonowania Urzędu Gminy, OPS-u, GOK-u, Szkoły, podejmowanych działań 

przypomnienia, informacji i wszystko na rzecz mieszkańców, sieć wodociągowa                                

w Zaniemyślu, XXI wiek 770 metrów bieżących linii kablowej do oczyszczalni, tych 

informacji nie odnosi się do wyznaczonych w Programach celów i zadań, które                                     

z perspektywy w rozwoju Gminy są istotne, ważne i powinny być realizowane, przypomniano 

w nim zrealizowane inwestycje  i remonty, od dróg przez oświetlenie uliczne, aż po remont 

części schodów zewnętrznych i podjazdów dla osób niepełnosprawnych w Przedszkolu, 

sposoby i terminy odbioru odpadów komunalnych, ceny, mam wątpliwość czy to są 

informacje istotne dla Raportu o stanie Gminy, ale czego nie mamy, a powinniśmy mieć, np. 

Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów, inne Gminy mają, a my, podsumowując zastanawiam 

się czy wszystkie zadania były istotne z punktu widzenia potrzeb mieszkańców i czy zostały 

zrealizowane zgodnie z ich oczekiwaniami i tutaj trudno odpowiedzieć twierdząco, 

wpływające skargi na działalność Wójta w przypadku realizacji świetlicy w Jeziorach 
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Wielkich, dokumentacji remontu ulicy Ogrodowej świadczyć może o realizacji zadania dla 

samego zadania, a nie po to, aby w najlepszy sposób zaspokoić potrzeby mieszkańców, 

wczytując się w Raport o stanie Gminy trudno nie odnieść wrażenia, ze tworzy go zlepek 

przypadkowych informacji, które nie mówią o stanie Gminy, o realizacji celów istotnych dla 

jej specyfiki i rozwoju, Raport jest bardziej sprawozdaniem o administrowaniu Gminą, a 

jeszcze przytoczone informacje nie są spójne np. dostęp do sieci wodociągowej w Gminie                 

w 2019 roku miało 7 500 osób, a w Gminie zamieszkiwało 6 719 osób, nie zawsze 

przykładowe działania korespondują z zakresem sprawozdawanym w Raporcie, szczególnie 

dużo miejsca w raporcie poświęcono planowaniu przestrzennemu, omówienie procedur, 

informacji o urbanistach, Komisji urbanistycznej, uzgodnieniach, po co, szkoda, że do 

planowania nie przystępujemy z własnej inicjatywy dla realizacji istotnych celów z punktu 

widzenia rozwoju Gmin np. ochrony zasobów naturalnych, a z reguły na wniosek prywatnego 

inwestora i tutaj znowu informacja wątpliwa na stronie 17 wydano 58 decyzji o ustaleniu 

warunków zabudowy, a na stronie 38, 91 decyzji, edukacja, strona 22, dofinansowanie 

oświaty, gmina dołożyła 4.798.954 zł 40 gr, w tej dodatkowej kwocie brak jakichkolwiek 

informacji o tym, czy były opłacane dodatkowe zajęcia w szkole np. w szachy, jaki efekt                    

w wyniku tej prawie podwojonej kwoty subwencji osiągnięto itd., itd., dalej kultura, ochrona 

zdrowia, pomoc społeczna, strona 34 i tutaj jedyną informacją jest wypłata świadczeń 

pieniężnych nie podano żadnego argumentu na szeroko rozumianą pracą socjalną, a na 

podstawie moich ostatnich obserwacji i kontaktów z OPS-em mogą stwierdzić, że inicjatywa 

pomocowa, rozpoznanie środowiska, reagowanie sytuacyjne, koordynowanie działań 

pomocowych, współpraca na rzecz pomocy u nas jest bardzo słaba, a nawet zaryzykuję  

powiedzieć, że nie istnieje, realizacja polityk programów i strategii, pkt 18, wymieniono 18 

programów bez podania celów ich przydatności dla rozwoju Gminy, w raporcie nie dokonano 

analizy osiągania celów zawartych w programach, to do czego tak rozbrajająco przyznano się 

w ubiegłym roku, nie realizowano, całkowicie pominięto w tegorocznym Raporcie, Program 

Ochrony Środowiska dla Gminy Zaniemyśl 2017-2020 pomijam milczeniem zadania, które   

w poprzednim Raporcie skwitowano stwierdzeniem, nie realizowano, ale jak jest dzisiaj 

strona 40, co z opracowaniem studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania gminy 

w zakresie ochrony jakości powietrza, monitoringu stanu środowiska na podstawie 

dostępnych wyników badań, rozwiązaniami e-urząd, instalacją fotowoltaiki w obiektach 

użyteczności publicznej, hałasem, odnawialnymi źródłami energii, zadaniami ochronnymi dla 

obszaru NATURA 2000, inwentaryzacją cennych przyrodniczo miejsc, reklamą walorów 

przyrodniczych na targach, stronach internetowych, współpracą z organizacjami 
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turystycznymi, oznakowaniem tras rowerowych, miejsc atrakcyjnych turystycznie, budową 

ścieżek i tras turystyki pieszej, rewitalizacji parku w Łęknie, w sprawozdaniu, za to mamy, 

nasadzono, aż 170 nowych drzew, ale, ile wycięto, ilu nasadzeń dokonano w trosce                             

o  środowisko, a nie w zamian wyciętych drzew, wiele zadań w mojej ocenie poparto niezbyt 

trafnymi przykładami, ograniczenie emisji hałasu, po raz kolejny przytoczono budowę dróg, 

wycięcie drzew podczas inwestycji, ja osobiście uważam, że tego rodzaju działania wzmagają 

ruch samochodu i hałas, jeździmy więcej i szybciej, prawidłowa gospodarka odpadami, 

oprócz oczywistych działań wymieniono likwidację dziesięciu dzikich wysypisk, po raz 

pierwszy dowiedziałem się, że w Gminie funkcjonują dzikie wysypiska śmierci, kto dopuścił 

do ich powstania i uważam, że działania społeczne w ramach akcji sprzątania świata nie są 

działaniem gminy likwidujące dzikim, ochrona przed suszą i powodzią, dofinansowanie 

Spółki Wodnej, zakup łodzi ratowniczo-patrolowej do wykorzystywania na jeziorze oraz 

ubrań strażackich nie korespondują z problemem, Gminny Program opieki nad zabytkami na 

lata 2014-2017, Program na kolejne lata nadal w opracowaniu, nikt go nie widział, nie było 

tego programu w 2018 roku i w 2019 roku, nie ma go dzisiaj, to jest trochę słabe, w obliczu 

dewastacji domku szwajcarskiego, próby dewastacji cmentarza ewangelickiego przy 

planowaniu inwestycji na ulicy Ogrodowej nie świadczy o naszej trosce o zabytki, a 

mieszkańcom na tym zależy, plan gospodarki niskoemisyjnej Gminy Zaniemyśl, realizujemy 

tylko poprzez budowę energooszczędnego oświetlenia dróg gminnych i zakup nowych 

urządzeń w miejsce zepsutych, w Urzędzie trochę cienką, bo kominy dymią i zatruwają i nic, 

a liczba zanieczyszczeń rośnie, wiele istotnych dla mieszkańców i rozwoju gminy programu 

zostało skwitowanych kilkoma zdaniami, nadal nie ma słowa o dokumencie Strategia 

Rozwoju Gminy Zaniemyśl, jest taki dokument czy go nie ma, była na 2004 do 2015, inne 

gminy i powiaty, województwo też, a my nadal milczymy, Raport o stanie Gminy bardzo 

chaotyczny, powierzchowny, zawarto w nim dane wygodne dla piszącego, z których trudno 

wnioskować o rozwoju gminy i zaspokajaniu potrzeb jej mieszkańców, na jakim etapie jest 

realizacja celu gminnych programów i jak realizujemy strategiczny cel rozwoju gminy, gminy  

turystyczno-rolniczej, która korzysta z potencjału swoich mieszkańców i w nowoczesny 

sposób zaspokajania ich potrzeby, dziękuję bardzo 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję i czy ktoś z Państwa Radnych 

chce zabrać głos 
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radna Katarzyna Gomułkiewicz, bardzo dziękuję, też sobie wynotowałem złote myśli, ale 

wiele z tych kwestii, które mnie poruszyły już były tu wymienione i nazwane, tak że pewnie 

skrócę swoją wypowiedź, ewentualnie się odniosę do tego co mówili moi poprzednicy, na 

początku chciałam, tu podobnie jak radna Kołacka podziękować za ten Raport, za to, że  

został przygotowany przez urzędników, Pan Wójt tak trochę zachowawczo go przedstawiał 

jakby obawiał się krytyki, jest faktycznie lepszy ja w ubiegłym roku, przez co świadczy, 

chociażby o tym to, że ktoś chce go skomentować, w szczególności ktoś spoza Rady, bo jak 

czytałam komentarze do ubiegłorocznych debat przeprowadzonych we wszystkich gminach, 

powiatach, dobry Raport powinien być taki, żeby chciał go przeczytać każdy mieszkaniec i to 

od początku do końca, czy u nas tak było to nie wiem skoro zgłosił się jeden mieszkaniec, ale 

w każdym razie Raport jest lepszy, o niebo lepszy, także fajnie, bardzo dziękuję, że taki 

właśnie został nam przedstawiony, ja chciałam się wypowiedź o tym, co mnie poruszyło 

najbardziej, niekoniecznie odnieść do całego tego Raportu, ale do spraw, które są dla mnie 

ważne czyli ochrona zasobów przyrodniczych i dziedzictwa kulturowego, to co jak zauważył 

Pan Mateusz wcześniej jest to naszym atutem, naszym walorem i wcale nie jest, tak że 

musimy coś poprawiać, że zaczniemy promocję, dopiero wtedy, kiedy nie będziemy musieli 

się wstydzić, bo faktycznie, to co mamy najcenniejszego otrzymaliśmy w prezencie i tutaj nic 

nie musimy poprawiać, żeby przedstawiać Zaniemyśl jako miejsce atrakcyjne do 

wypoczynku, miejsce trakcyjne dla przyjezdnych, a przez to no i dla mieszkańców, wszystko 

to mamy za darmo i tylko jest naszym zadaniem, żeby o to dbać i promować, zarówno 

przyrodę jak i tą Wyspę Edwarda, już trochę kilka razy wywołaną dzisiaj, chociaż faktycznie 

całkowicie pominiętą w Raporcie, ja już też nie chcę wracać do tego, co było analizowane, 

było analizowane przez Komisję w ubiegłym roku, co się wydarzyło na Wyspie Edwarda no 

chciałabym tylko prosić żebyśmy wykorzystali ten potencjał historycznym, bo to, że tu 

znalazł się hrabia Edward Raczyński w XVIII wieku no to nie był przypadek, on docenił to co  

ciągle jeszcze jest dla nas dostępne, to było też doceniane przez innych, później w XX wieku, 

jako miejsce wypoczynku wybrał sobie i bardzo upodobał prof. Stuligrosz, który tutaj często 

bywał i myślę, że dalej mogłoby tak być i wystarczy do czego prosta promocja, dzisiaj rano 

na Facebook-u, nie wiem czy teraz mi się uda to odblokować, taki znalazłam wpis, co 

kosztuje sporządzenie wpisu, nic nie kosztuje, dwadzieścia pięć jezior, dwieście pięćdziesiąt 

oczek wodnych, dwie rzeki,  trzy parki krajobrazowe, pięćdziesiąt trzy pomniki przyrody, 

słowem wymarzone miejsce do odpoczynku, ale, gdzie ono, bliżej niż się może wydawać to, 

przecież Gmina Pobiedziska, o Gminie Zaniemyśl można by podobne krótkie wpisy robić                  

i byłyby one w całości prawdziwe, w tym Programie faktycznie przywołuje się różne zadania, 
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które były zrealizowane ubiegłym roku i mam podobne wrażenie, że niektóre są tak na siłę 

przypisywane do pewnych Programów, jest robione w Gminie to co jest uważane za 

niezbędne, no ale też nie ma co udawać, że robi się to z jakąś ideą no bo jest to grubo 

naciągane twierdzić, że kupuje się łódź ratunkową po to, żeby zapobiegać suszy, powodzią                   

i realizować program retencji, no zakup łodzi był potrzebny, ale no nie realizuje się w ten 

sposób zakres programu ochrony środowiska, jeżeli się go nie realizuje to trudno, podobnie                  

z tym hałasem, budowa utwardzonych dróg i wycinanie drzew, no jest dokładnie odwrotnie, 

właśnie zakładanie zieleni przydrożnej pomaga tłumić hałas a u nas faktycznie sadzi się 179, 

tak 179 drzew, ale to  były nasadzenia zastępcze, no tak było, to nam nie stworzyło żadnej 

nowej wartości, Program ochrony nad zabytkami, ciągle go nie ma, ale nawet, jeżeli byłby,  

były już dwie edycje wcześniejsze od 2010 roku żadna z nich nie stała się podstawą do tego, 

aby Pan Wójt wygrał zarządzenie o przyjęciu gminnej ewidencji zabytków, no nie ma ciągle 

takiej obowiązującej gminnej ewidencji zabytku, dlatego nie ma się co dziwić, że                               

w którymś momencie pojawia się zainteresowanie innych organów i wszczynają z urzędu, a 

nie na wniosek mieszkańców postępowanie, które ma ochronić cmentarz ewangelicki                          

i przyczynić się do zachowania pamięci o tych, którzy byli tutaj przed nami, nie wspomina się 

w tym Raporcie o Wyspie Edwarda, a ona mogłaby być tu koniem pociągowym naszej 

promocji i to właśnie te aspekty historyczne a nie imprezy, bo teoretycznie owszem 

Zaniemyskie Bitwy Morskie mają nawiązywać do jakichś tradycji ale idę o zakład, że 

większość uczestników tej imprezy, których przecież są tysiące nie wiedzą, dlaczego tak to 

się nazywa, bo z samego przebiegu imprezy nic nie można wywnioskować, nie ma w tym 

Raporcie ani zdania o naszej ciuchci średzkiej, no fakt, że ona jest własnością Powiatu, ale 

prawda jest, że przejeżdżają nią co roku wiele, wiele tutaj osób, które poznając dzięki temu 

Zaniemyśl, powinniśmy to też wykorzystać do tej naszej promocji, czy mamy tu jakąś 

strategię no pewnie jakąś tam mamy ale twierdzenie, że te przedsięwzięcia budowlane, które 

są tutaj realizowane załatwią wszystko no to jest dla mnie taki Program minimum,  

powoływanie się teraz na, to co było osiemnaście lat temu no jest odcinaniem kuponów 

niczym więcej i to, że są te drogi utwardzane i budowana kanalizacja no to jest super, no ale 

to jest standard i pewnie chcielibyśmy jako mieszkańcy czegoś więcej właśnie takiej 

przemyślanej wizji, żeby te zadania były realizowane właśnie według jakiejś hierarchii, 

żebyśmy nie byli zaskakiwani zadaniami, które pojawiają się w budżecie ad hoc np. jak ta 

szatnia na medal, w tym roku, czy ulica Świerkowa w Śnieciskach w ubiegłym roku, no to 

pokazuje takie trochę działania po omacku, te plany miejscowe też w wywołane, gdybyśmy 

mieli tutaj spójną strategię, taką politykę zagospodarowania przestrzennego nie zmieniali 
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byśmy studium po to, żeby dopasować do planów co jest kompletnym odwróceniem idei 

zawartej w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, a tym bardziej  

dopasowywalibyśmy w tych dokumentów do wniosków inwestorów no i ta polityka 

informacyjna, promocja no to jest u nas rozdawanie gadżetów, a to nie powinno tak być, 

promocja z definicji jest elementem strategii marketingowej i tego tutaj brakuje, dobrej 

strategii marketingowej, która by przypomniała właśnie markę Zaniemyśla jako tego miejsca 

wypoczynku do, którego chce się wracać, i nawiązując do tego, że nie ma dokumentu 

strategia rozwoju, ważniejsze jest to, czy w ogóle taka strategia jest, a czy ona jest w jakimś 

dokumencie spisana, na razie tyle, dziękuję  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo dziękuję, poproszę Radnego 

Michała Marciniaka 

 

radny Michał Marciniak, dziękuję bardzo za udzielenie głosu, ja chciałem się troszkę  

ustosunkować do tego co tu wcześniej było powiedziane, nie ukrywam, że tak troszkę  

przykro mi się zrobiło w  momencie, kiedy Pan mówił, że w Zaniemyślu już tyle śmieci, że 

jest tak brzydko, że ten cmentarz ewangelicki jest tak zaśmiecony i też podobnie jak Pan 

rozpoczął swoją debatę retoryczną ja też zadam Panu pytanie retoryczne, jednak z jakich 

względów zdecydował się Pan cztery lata temu, żeby zamieszkać w naszej Gminie więc 

chyba  jednak nie jest tak źle jak to Pan przedstawił, prawda, bo gdyby było tak nieładnie to 

chyba Pan by się nie zdecydował, żeby zamieszkać, idąc teraz dalej, coś zadecydowało, 

prawda, może Pan odpowiedzieć, proszę bardzo  

 

Pan Mateusz Manikowski, bo widzi Pan ja wierzę w to, że zmienić można wiele rzeczy  

 

radny Michał Marciniak, oczywiście, że tak, ale na wszystko potrzeba czasu i na wszystko 

potrzeba środków, ja jestem zdecydowanie mniej krytyczny do tego, co Pan przedstawił być 

może to wynika z tego, że Pan jest mieszkańcem Gminy, bodajże, od trzech czy czterech lat,  

gminy o czym tutaj, że te dwa pierwsze minuty, czy trzech lat, ja mieszkam w tej Gminie od 

trzydziestu trzech lat i doskonale wiem jak ona ewaluowała, jak wyglądała kiedyś, jak 

wygląda dzisiaj, oczywiście jest wiele aspektów, które trzeba cały czas udoskonalać,  które 

trzeba zmieniać, aczkolwiek no wszyscy doskonale zdajemy sobie z tego sprawę, że bardzo 

często taką odgórną blokadą dla Gminy jest budżet, prawda, ponieważ też mamy w pewnym 

stopniu ręce związane, podejmiemy takie a nie inne decyzje, bo musimy wybierać,  chociażby 
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w kwestii tej drogi, o której Pan mówił, ja się z Panem zgadzam, że ta droga jest potrzebna, w 

tym Łęknie, ale zadecydowaliśmy wszyscy jako Radni, że po prostu inna jest troszkę 

kolejność budowy tej drogi, chciałbym też nawiązać do Pana wypowiedzi, ponieważ 

pośrednio poczułem się troszkę, jakby wywołany do odpowiedzi, ponieważ mówił Pan, że 

Komisja Rewizyjna analizowała zakupy gniazdek i te gniazdka były bodajże w cenie 200 

złotych, gdzie można kupić gniazdka za 100 złotych, ja nie przypominam sobie takiej 

sytuacji, żeby ona miała miejsce, zrozumiałem, że Pan  operuje pewnikiem w tym momencie,  

jeżeli już Pan coś takiego powiedział to też, oglądają nas, mamy widownie, oglądają nas 

osoby przed monitorami, żebyśmy nie ulegali swego rodzaju manipulacji z tego względu, że 

gniazdko jest gniazdkowi nie równe, prawda, bo chodzi o parametry to jest tak samo jakby 

Pan przyrównał dwa samochody do siebie, jeden jest samochód i drugi jest samochód, może 

Pan jeździć mercedesem klasy za 400 tysięcy, a może Pan jeździć Dacią Logan za 40 tysięcy, 

jeden i drugi ma cztery koła, druga kwestia, z którą też się na pewno nie zgodzę, Pan 

przytoczył, że cztery lata temu kiedy została uruchomiona Hala widowiskowo-sportowa to 

gdyby była większa promocja tego budynku to mielibyśmy najemców za wyższą kwotę i 

bylibyśmy dużo więcej zarobili, powiem Panu tak, ja wtedy byłem radnym, kolega nie był 

radnym więcej być może po postu nie miał takiej wiedzy, kiedy się na ten temat wypowiadał, 

przyjeżdżali różnego rodzaju oferenci ze Śremu, ze Środy, z Poznania, proszę mi wierzyć, że  

po zapoznaniu się z tą Halą generalnie wszystko się im podobało, ale w momencie kiedy 

robili sobie po prostu bilans ekonomiczny i dochodzili do wniosku, że, Gmina Zaniemyśl 

liczy sześć i pół tysiąca, a w porywach siedem tysięcy mieszkańców to im to się nijak spinało, 

druga sprawa, oferta, która została wyłoniona tego Pana, zapewniam Pana, że jak na warunki 

zaniemyskie to była bardzo duża kwota najmu, ja nawet mogę powiedzieć jaka to była kwota 

najmu w tym okresie kiedy Gmina zawiadywała tą Gminą, tylko nie wiem, czy Panie 

mecenasie, to jest informacja jawna, bo zakładam, że ta jest informacja jawna skoro Hala była 

na początku zawiadywana przez Gminę, bo nie chcę mówić o tym momencie, kiedy 

zawiaduje nią spółka, bo być może, ok, Szanowny Panie  Hala została wynajęta za cenę 8 tys. 

złotych, plus VAT, Szanowni Państwo jeśli ktoś z was prowadził kiedykolwiek działalność 

gospodarczą proszę sobie przeliczyć tak szybko, ile ta osoba w warunkach zaniemyskich  

musi sprzedać karnetów, ile musi przeprowadzić różne rozwoju zajęć godzinowych, żeby 

zarobić na same koszty, oczywiście do tego dochodzi kwestia związana z ZUS-em,                            

z opłatami pracowników, opłatami ZUS-owskimi, podatkami, ponadto była taka sytuacja                     

w zeszłym roku kiedy uformowała się nowa Rada, że faktycznie radni stwierdzili, że te 

opłaty, które są ponoszone, są za niskie, że można by było zdecydowanie więcej, powiem tak 
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nieładnie, kolokwialnie, wyciągnąć, odbyło się spotkanie, po czym został sporządzony raport, 

że doliczono pewne metry, za które ten najemca powinien płacić, miedzy innymi klatkę 

schodową,  która była do wspólnego użytku, razem z kierownikiem Hali, korytarz, ja wtedy 

przestrzegałem radnych, że jeżeli będziemy po prostu w tym kierunku szli to możemy spotkać 

się z taką sytuacją, że za chwilkę ten najemca po prostu wypowie nam umowę, prawda,                       

i będziemy mieli bardzo duży problem, no i nie trzeba było długo czekać, pod koniec roku 

okazało się, że już nie mamy siłowni na dole, żeby najemca nam wypowiedział ta umowę   

się, przynajmniej na tą sale na dole, już nam wpływa zdecydowanie mniej środków niż 

wpływało, znaczy do spółki, ale wpływa środków zdecydowanie mniej, tak, że, tak Pana  

zrozumiałem, Pan pochodzi z dużego miasta gdzie po prostu budżety miejskie czy dużych 

Gmin operują zupełnie innymi  kwotami, jakby ceny za pewne kwestie w dużych miastach też 

są to zdecydowanie  inne i też po prostu trzeba brać pod uwagę dane warunki, jakie występują 

w danej Gminie, niemniej, jednak po tych większości słów krytyki, które tu się pojawiły, ja 

jednak bym chciał, żeby mieszkańcy poznali drugą stronę medalu, co udało się zrobić, trochę, 

nie wiem dlaczego Pan Wójt tego nie wymienił, być może wynika to z jego skromności,  ale 

chciałbym też, żeby mieszkańcy usłyszeli, że w 2019 roku została przebudowana droga 

Płaczki – Śnieciska, będzie to mówiono, tak, to w takim razie ja nie będę się udzielał,  ale po 

postu chcę, żeby tu była jakaś równowaga, jeżeli po prostu jest głos krytyczny to też bym 

chciał, żeby mieszkańcy, zresztą mieszkańcy to pewnie wiedzą, bo to widzą, ale też robimy 

kanalizację, że cały czas staramy się w miarę możliwości przebudowywać drogi,  

przygotowujemy dokumentację, no niestety budżet to nie jest studnia bez dna, co roku 

zmagamy się z tym, że coraz więcej dokładamy do oświaty, ponieważ subwencje, które 

przychodzą nie wystarczają na wszystko, teraz kwestia związana z COVID-em, z tego co 

pamiętam, mieliśmy jeden z raportów przedstawianych na Komisji Rewizyjnej, że co miesiąc 

nam wpływało około 700 tys. teraz nam wpływa bodajże 450 tys., już tracimy ponad 200 tys.  

w skali miesiąca, odnośnie tego, co Pan powiedział  tych węzłów, tu się oczywiście zgodzę                 

z Panem, że faktycznemu, że dobrze by było gdzieś może promować tutaj te odcinki, gdzie 

mniej więcej wiemy, że te węzły S11 będą, i tam, żeby te firmy po prostu przyciągnąć, bo na 

tym polega między innymi sukces Gminy Kórnik, że tam jest ta infrastruktura od dłuższego 

czasu fajnie rozbudowana i te firmy powodują, że jest to jedna z najbogatszych Gmin                       

w Kórniku, dziękuję  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo proszę Radny Paweł Kurpik 
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Radny Paweł Kurpik, ja tylko krótko do posłów, a propos słów radnego Marciniaka, chodzi 

mi o te gniazdka i wyłączniki no to było to na Komisji Rewizyjnej, przerabiany temat 

remontu Urzędu Stanu Cywilnego, że po prostu wydaliśmy 56 tys. brutto, a powinniśmy przy 

trzech oferentach, ja skromnie tak liczyłem, zapoznałem się z cenami rynkowymi tu                          

w Powiecie Średzkim, my powinniśmy się zamknąć maksymalnie 40 tys. nie 46 netto 

 

Radny Michał Marciniak, Panie radny tak jak powiedziałem wcześniej, żeby mieć taki 

dokładny obraz tej sytuacji to musielibyśmy  poznać parametry poszczególnych elementów, 

tak, bo tak jak powiedziałem wcześniej samochód, samochodowi nierówny, gniazdko, 

gniazdku również, prawda 

 

Radny Paweł Kurpik, jasne, mi nie chodzi ani o gniazdko, ani nic takiego, ale przykładowo 

ceny usług 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Państwo radni proszę bardzo proszę tą  

pyskówkę   

 

Radny Michał Marciniak, nie uważam tego za pyskówkę tylko za wymianę zdań 

merytoryczną, nie obrażamy się na siebie, prawda 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, pewnie, że się nie obrażacie 

aczkolwiek sama sesja wymaga pewnej procedury i bardzo proszę Panowie radni jej 

przestrzegać 

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, ja jeszcze zapomniałem odpowiedzieć na to pytanie 

retoryczne ono zapewne było retoryczne, ale się pojawiło, dlaczego w Zaniemyślu jest 

brudno, ja niestety, ale widzę, że w Zaniemyślu, oczywiście szeroko pojętym, w Gminie 

Zaniemyśl i pewnie w wielu innych miejscach jest brudno, bo ludzie śmiecą, kropka, i tutaj 

nic na to się nie poradzi i trudno to kierować do Wójta czy innego organu, po prostu tak 

mieszkańcy czyli my tak to sobie urządziliśmy, co do tego, że budżet ogranicza wszystko 

jeszcze miałem taką myśl, że tą promocję, której tak mi tu brakuje mogłyby np. realizować 

organizacje pozarządowe, w których działają społecznicy zaangażowani, którzy bardzo 

chętnie służyli swoją wiedzą i umiejętnościami i jest to powszechnie wykorzystywane te 

relację między organami rządzącymi wykonującymi władzę, a  właśnie organizacjami 
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pozarządowymi nazywanymi trzecim sektorem, a u nas tak czasami traktowanymi jak piąte 

koło u wozu, tak, że można nie wszystko trzeba robić dużym nakładem czasem wystarczy, 

żeby było skuteczne, jeżeli tutaj Pan Marciniak mówił, że były takie trudności w przeszłości, 

bo jak to tak sobie układ na osi czasu przeszłości były trudności ze znalezieniem użytkownika 

Hali to tym bardziej w sytuacji z 2019 roku, kiedy była ta oferowana pomoc tym bardziej 

wtedy trzeba było podjąć intensywniejsze starania właśnie, żeby tego użytkownika znaleźć                 

z pośród tych zaniedbanych trochę miejsc, znaczy tak zaniedbanych mentalnie, których nie 

wykorzystujemy w swoich strategiach, mało kolejce, mało  o Wyspie, też dostrzegam taką 

potrzebę większej troski o nasze parki zabytkowe, w Łęknie, w Śnieciskach, ten w Łęknie jest 

własnością Gminy już przecież pięć lat, a ciągle jeszcze nie ma dokumentacji 

konserwatorskiej no i to się odbija na ich stanie, tak, że to są też te miejsca, gdzie widzę 

możliwości działania, dziękuję bardzo 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, może króciutko odniosę się do tych 

wypowiedzi, które było, może tak, Pani radna Kołacka, oczywiście jak zwykle Pani to robi 

tak szybko, że nawet nie jestem w stanie wszystkich zagadnień wpisać, mógłbym Panią 

prosić, żeby, ale nie chcę tego robić, żeby nie przedłużać, żeby Pani czytała, żeby wszyscy 

zrozumieli, zapamiętali, a nie tylko, żeby było takie nagranie jak to kiedyś puszczano te płyty 

ręcznie kręcone, generalnie się z Panią nie zgadzam, do pewnych kwestii, które sobie 

zanotowałem 

 

Radna Kamila Kołacka, tylko zapytam, czy ktoś z Państwa miał problem ze zrozumieniem 

tego co przeczytałam 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie 

 

Radna Kamila Kołacka, dziękuję bardzo 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, tylko, że ja pisząc, notując to ja muszę od razu sobie 

zanotować, żeby od razu odpowiedzieć, i te kwestie, które zanotowałem, kwestionuje Pani                 

7 tys. i coś odbiorców wody na 6.700, no tak Szanowna Pani jest i Szanowni Państwo, mamy 

mieszkańców zamieszkałych czasowo, na stałe i tych którzy korzystają, mają umowy, domki 

rekreacyjne, ogródki działkowe itd., i tak to wygląda, tyle jest umów, i tu nie ma żadnych, nie 

wiadomo, wielkich, złych informacji tylko po prostu tak to jest, tyle jest umów, tylu jest 
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odbiorców, kolejna rzecz, którą tutaj sobie, studia uwarunkowań, ich nie ma, one są                            

w opracowaniu, one cały czas są w opracowaniu, ale nie do tego się przyczyniam, żeby 

spowalniać, żeby to nie było, itd., podjąłem decyzje, Państwo przeczytali, poinformowałem 

Przewodniczącą, że czekaliśmy, czekaliśmy od lutego ale w końcu jedziemy dalej z tymi 

planami, bo ci którzy czekali, by się nie doczekali uchwalenia czy podjęcia tych uchwał, 

oczywiście nie wiadomo w jakiej treści, bo przecież one będą wyłożone, jeszcze będzie 

można składać wnioski do planów miejscowych do wszystkiego tego co zostanie 

przygotowane ale straciliśmy znowu, moim zdaniem, niepotrzebnie ileś miesięcy 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie ale to się odnosi do 2020 

roku, a mówimy o raporcie za 2019 rok 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, ja mówię o 2019, ale to się wiąże z tymi uchwałami 

podjętymi w 2019, likwidacja dzikich wysypisk śmieci, przecież nikt nie chce, żeby to było, 

my otrzymujemy, reagujemy na to jak mieszkańcy wyrzucają, więc nie wiem jaki tutaj Pani 

Kołacka znalazła zarzut, że likwidujemy dzikie wysypiska śmieci, no staramy się, chociaż źle, 

bo nie jest u nas tak czysto jak byśmy chcieli, ja też bym chciał, ulica Ogrodowa, świetlica 

Jeziory Wielkie, nie wiem w jakim sensie to było powiedziane, mieszkańcy jej potrzebują,  

Pani Kołacka może jej nie potrzebuje i jeszcze paru, ale mieszkańcy, poinformuję Państwa 

dzisiaj tu przy okazji, że byłem u Konserwatora, rozmawialiśmy, decyzja będzie w przyszłym 

tygodniu, zobaczymy jaka ona będzie, ale na moje ręce wpłynęło, nie wiem, nie liczyłem, 

ponad sto podpisów oczekujących ode mnie jednoznacznej odpowiedzi, kiedy ta ulica, od 

mieszkańców tej ulicy i ulicy Poznańskiej, do góry co dojeżdżają, wybudowana, bo mamy 

dość tego, tego i tamtego, to nie tylko jest, jedna strona ma swoje spojrzenie ale ja muszę 

wybierać i są tego typu, sprawa ubiegłego roku, oczywiście te zdarzenia nastąpiły w tym 

roku, budowa dróg niepotrzebnych, nie wiem, mam nie budować Pani Kołacka, no proszę to 

powiedzieć mieszkańcom, proszę to powiedzieć, po co budowaliśmy ścieżkę, może nie 

potrzebnie, na Lubonieczek, przecież Pani wnioskowała o nią, może nie potrzebnie  

 

Radna Kołacka Kamila, Pani Przewodnicząca 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie ja bardzo proszę bez 

takich personalnych wycieczek do Pani Kołackiej,  
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Wójt Gminy Krzysztof Urbas, ja konkretnie odnoszę się do tych zarzutów, bo ja nie 

rozumiem dlaczego 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie, Panie Wójcie proszę uspokoić 

swoją wypowiedź  

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, ja nie jestem zdenerwowany szanowni Państwo 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, i merytorycznie odpowiadać a nie 

personalnie atakować radną, to nie o to chodzi 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, ja odpowiadam na wypowiedź Pani Kołackiej i dlatego się 

zwracam do Pani Kołackiej 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, jest napastliwa w stosunku do radnej i 

bardzo proszę o wyważenie i prawidłowe  

 

radna Katarzyna Gomułkiewicz, ja pamiętam w jakim to było kontekście,  Radna Kołacka 

wymieniała te ulice dziwiąc się, że zostały wskazane jako sposób walki z hałasem, budowa 

nowych ulic, dlatego to było wymienione ponieważ w Programie zostało wskazane, że dzięki 

temu poprawił się klimat akustyczny 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, to widocznie, przepraszam, nie usłyszałem całego kontekstu 

przez te szybkie czytanie, ale dobrze, jeżeli chodzi o wypowiedź Pani radnej Gomułkiewicz ja 

Pani dziękuję za ocenę tego Raportu, chciałbym podziękować, jeżeli chodzi o kwestie, które 

tu Pani poruszyła, zakup łodzi ratowniczej, no to są wszystkie działania jeszcze zakup wozu 

strażackiego to też jest ochrona środowiska, ja tego nie układałem i myśmy to też tak zapisali, 

że to są też sprawy związane z ochroną środowiska, Program ochrony środowiska ma Pani 

rację, zabytkami, myślę, że teraz, w najbliższym czasie to będzie, wiem, że przyszły ostatnie 

uwagi do tego Programu od Konserwatora, nie duże, będą uzupełnione i myślę, że otrzymacie 

Państwo przygotowany ten Program ochrony nad zabytkami, Wyspa Edwarda, często 

poruszana, powiem tak, rzeczywiście można było w tym Raporcie wpisać, wymienić, no nie 

wypisane zostało, weźmiemy to pod uwagę, jeszcze jakie tu były kwestie, kolejka 

wąskotorowa, no nie jest nasza, Powiat ja ma ale przebiega na naszej Gminie, można było 
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wspomnieć, jeżeli chodzi o takie rzeczy jak tutaj ulica Świerkowa, szatnia na medal, że 

wrzucane jest to przeze mnie, bo to ja odpowiadam jak wrzucam do budżetu, a ja się pytam 

Państwa i mieszkańców jeżeli są dostępne środki na jakiś cel, a my mamy potrzebę to mamy      

z nich nie korzystać, my możemy napisać to w Programie ale potem po latach już w tym 

Programie tych środków na ten cel nie będzie więc staram się wykorzystać wszystkie 

maksymalne środki finansowe, które są dostępne i nieraz w tak w ostatniej chwili, bo przecież 

szatni na medal nie projektowaliśmy, żeby wyremontować, z 68 roku tej szatni przy małej 

salce, ale skoro jest 50% pomocy, ale to jest sprawa związana z tym rokiem a nie rokiem 

2019, ulica Świerkowa, rzeczywiście, byłaby po kanalizacji w Śnieciskach w stanie takim 

jakim by była, mieszkańcy maja, jest wyremontowana, pozyskaliśmy środki w połowie, no 

trzeba z nich korzystać, bo z naszych środków wszystkiego, odniosę się do kwestii tych 

finansowych, inwestycyjnych myślę jak tutaj będzie ten drugi punkt i tutaj wreszcie Pan 

radny Kurpik, wreszcie wiem o co chodzi, a więc salę Urzędu Stanu Cywilnego, ja Szanowni 

Państwo zapraszam i mieszkańców zapraszam, ci, którzy nie byli, chociaż teraz biuro 

podawcze, niech ocenią, oceńcie Państwo jak wygląda, nie wiem czy pamiętacie jak ona 

wyglądała, myślę, że powinniśmy trochę droższe materiały zastosować, żeby ta sala, a wiem 

od tych małżeństw, które zawierają tam z Poznania, z Kórnika, z innych miejscowości, że są 

zdziwieni, że mamy tak fajną, ładnie zrobioną, wyremontowaną salkę Urzędu Stanu 

Cywilnego, ale to tylko tyle, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo proszę radna Jolanta 

Jóźwiak 

 

radna Jolanta Jóźwiak, ja chciałam się odnieść do wypowiedzi radnego Marciniaka 

odnośnie wydzierżawienia Hali widowiskowo-sportowej, bo uczestniczyłam w kilku 

Komisjach tam, byliśmy obecni w tej Hali widowiskowo-sportowej i z ust Pani kierownik nie 

usłyszałam, że ma niewykorzystaną Halę widowiskowo-sportową, cały czas twierdziła, że jest 

pełna obsada, że nawet w nocy jest ta Hala sprzątana, bo nie ma możliwości w ciągu dnia 

sprzątać, natomiast skarżyła się, brakuje tam zaplecza gastronomicznego dla lepszej 

organizacji jeszcze innych imprez, bo są boiska i mogłyby być wykorzystane ale jakieś kluby 

sportowe czy coś mogłyby tutaj uczestniczyć, brakowała też baza noclegowa, bo też nie jest 

to tutaj tak dostępne, tak, że skąd tutaj, że były problemy z wydzierżawieniem, wtedy nie było 

żadnego problemu, bo nie słyszałam od Pani kierownik   
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, radny Michał Marciniak bardzo 

proszę  

 

Radny Michał Marciniak, Szanowna Pani, i Pani, i ja mam rację, ponieważ Pani mówi o tej 

dużej sali, która się mieści na dole, a najemca brał pod uwagę te salki, gdzie jest siłownia i te 

salki na górze, które są wykorzystywane do różnego rodzaju zajęć sportowych, ja się 

faktycznie z Panią zgodzę, że na dole ta sala duża, ta największa ona jest faktycznie w pełni 

wykorzystywana ale najemca, z tego co ja się orientuję, to był rozliczany z sali, gdzie jest 

siłownia, gdzie są te salki mniejsze w tym obiekcie, na pierwszym piętrze, i tutaj się 

rozchodziło, o tą kwestię, że na to brakowało wtedy tych najemców, tak, bo jak oni robili 

biznesplan  to im się w ogóle nie spinało biorąc pod uwagę koszty najmu, a ilość 

mieszkańców w Gminie, tak, że nie mówię o tej dużej Sali na dole, bo to jest zupełnie inny 

temat 

 

radna Jolanta Jóźwiak, rozumiem, ale jeszcze tu chcę dodać, że uczestnicząc na tym 

posiedzeniu Komisji Pani kierownik właśnie skarżyła się na współpracę z dzierżawcą, który 

tam, tutaj radny Marciniak podejmuje, wynajmujący tą salę fitnessu i cały czas były jakieś te, 

nawet była wypowiedź Pani kierownik, że ona już nie rozmawia z wydzierżawiającym tylko 

odsyła do dyrektora, tutaj, spółki, dlatego myślę, że tam tylko brakuje jakiegoś dobrego 

kierownika i, że ta Hala widowiskowo-sportowa do poprzednich możliwości  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja tylko wspomnę, że ta Hala jako 

jedyna w okolicach przynosiła za Panią kierownik Ratuszną, bo o niej cały czas mówimy, 

dochód, nawet Zarząd, jedna z Pań, z Zarządu stwierdziła, że przyjeżdżali do Zaniemyśla                    

i oglądali ta Halę, bo to jest jedyna Hala, która w okolicy przynosiła zysk, tak, niewielki, bo 

niewielki ale pozwalający na jakieś inwestycje i to za działalności, właśnie, Pani Karoliny 

Ratusznej, w tej chwili można powiedzieć, że  sytuacja jest patowa, bo za swoją pracę i za 

dbanie o interesy Hali dostała no nie miłe podziękowanie od władających tą Hala co jest po 

prostu nie wyobrażalne i myślę, że gdyby kierownik Hali była na miejscu nie było by tego 

problemu, że pracownik Hali nie dopilnował, że zostały zdemontowane dwie umywalki i nie 

zabezpieczono wypływu wody, bo o to w tym wszystkim chodzi, że nie ma osoby, która w tej 

chwili tego pilnuje, która jest dobrym menadżerem, a takim była Pani kierownik, i myślę, że 

akurat tej Pani  zrobiono wielką krzywdę, jeżeli mogę się jeszcze odnieść, co prawda pewnie 

się powtórzę ale ubiegły rok stał pod znakiem Wyspy Edwarda, została powołana doraźna 
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Komisja do zbadania co się działo na Wyspie Edwarda i pewnie wielu z Państwa było niemile 

zaskoczonych tym co ta Komisja tak naprawdę odkryła, dobrze wiecie Państwo, że skończyło 

się to tym, że został zobowiązany Wójt i Przewodnicząca do złożenia zawiadomienia do 

Prokuratora i do NIK-u, dla mnie niewyobrażalne jest to, że tak naprawdę rzecz biorąc Nasza 

Gmina oddając w użytkowanie swój obiekt wyremontowany za prawie 2 mln złotych nie  

czyniła żadnych starań, żeby tego przypilnować i skontrolować, Nasza Gmina nie dopełniła 

obowiązku zawiadomienia Konserwatora o tym, że ten zabytek został zniszczony i tak 

naprawdę no nic się nie stało, no proszę Państwa, nie nic się nie stało, ale w tej chwili, jeżeli 

się słyszy o Wyspie Edwarda to nie w dobrym kontekście tylko po prostu w telewizji, w radio 

o zniszczeniach, o tym, że tego nikt nie dopilnował, a nie dopilnował kto, no my nie 

dopilnowaliśmy, Gmina nie dopilnowała, to niestety trzeba powiedzieć, być może wynika to            

z tego, że od 2017 nie mamy programu Gminnego programu opieki nad zabytkami i tak 

naprawdę rzecz biorąc te zabytki nikogo nie interesuje, bo, jeżeli nie trzeba jakoś 

sformalizować tego, jeżeli nie wiemy jak o nie dbać, no to nie mamy, a tak jak tutaj Pan 

Manikowski powiedział wszędzie mówi się o tym, że to jest perła, jest, ale nie w tej chwili                   

i do tej pory Panie Wójcie muszę to z przykrością powiedzieć mówił Pan, że trzymamy rękę 

na pulsie, przez 2 lata nie zrobił Pan nic w kwestii Wyspy i dopiero zmuszony Pan był przez 

Radę, i pewnie przez tą Komisję, żeby jakiekolwiek kroki podjąć, cały czas Pan mówił, że 

projekt renowacji ma zrobić Powiat, o co chciał Pan walczyć w Sądzie, o jakie 

odszkodowanie jeżeli nie było projektu renowacji to my, to Rada Gminy zmusiła Pana do 

tego, żeby podjąć kroki zająć się projektem, bo bez tego projektu, dlatego pytałam o kosztorys 

do tej pory nie ma kosztorysu, nie możemy iść do Sądu, a okazuje się, że tylko do września 

możemy pozew złożyć, druga rzecz, samo Porozumienie, które tak naprawdę było umową 

dzierżawy i było kwestionowane przez tą drugą stronę, Porozumienie, czy dzierżawa, okazuje 

się, że w tej chwili po rozwiązaniu wszystkich stosunków z Powiatem została zawarta umowa 

dzierżawy z restauratorem, prawie na tych samych zasadach co z Powiatem, więc nazwanie 

czegoś, umowy, Porozumieniem, a faktycznie z treści wynikało, że jest dzierżawą, no nie 

chodzi o nazwę tylko chodzi o treść, druga rzecz, że jak zwał tą umowę, żadna ze stron nie 

poczuwała się do obowiązku przestrzegania tej umowy, inwestycje prowadzone na Wyspie 

Edwarda nie były w żaden sposób nadzorowane przez Gminę, a były przez nią firmowane, bo 

to na Gminę zostały wydawane decyzje budowy i inne decyzje, przekazywano budowy i nas 

już nic nie interesowało, dorabiane były dokumenty, wykonywane były, nie wiem, projekty, 

czy wydawane były decyzje już post factum, tak jak było w przypadku tej dobudówki do 

tancbudy, inwestycja wykonana w 2018 roku, a pozwolenie na budowę dostała w 2019, tak, 
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już po wizytacji całej Komisji Powiatu, no po prostu jak dla mnie skandaliczne 

niedopilnowanie, ale może faktycznie rozsądzi to, osądzi to o Prokurator, pewnie Najwyższa 

Izba Kontroli, ale wracając do tego brakuje nam Programu opieki nad zabytkami i może 

dlatego też wynika wiele błędów, które, czy jakiś prawnych potknięć, które po prostu są 

publikowane na stronach Gminy Zaniemyśl, mam przed sobą informację dotyczącą ulicy 

Ogrodowej w Zaniemyślu, gdzie jest napisane, że jest to inwestycja, która była rozpoczęta                       

w 2019 roku, też Pan Wójt się nią chwali, że budowa ulicy Ogrodowej w Zaniemyślu, 

realizowany był projekt Funduszu sołeckiego i w tej informacji, która się niedawno ukazała 

jest napisane, że w międzyczasie mieszkańcy Gminy złożyli u Wojewódzkiego Konserwatora 

Ochrony Zabytków w Poznaniu wniosek o wpisanie cmentarza ewangelickiego znajdującego 

się na działce stanowiącej mienie komunalne Gminy Zaniemyśl do rejestru zabytku, Panie 

Wójcie, zgodnie z ustawą o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami do rejestru zabytków 

wpisuje się zabytek nieruchomy na podstawie decyzji wydanej przez Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków z urzędu lub na wniosek właściciela zabytku nieruchomego lub 

użytkownika wieczystego gruntu, na którym znajduje się zabytek nieruchomy, tak, że żaden     

z mieszkańców takiego wniosku o wpisanie do rejestru nie mógł fizycznie z złożyć, bo po 

prostu prawo mu tego zakazuje, to jest ten wniosek, to postępowanie toczy się z urzędu na 

wniosek Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, osobiście uważam, że, gdyby była 

dopilnowana sprawa cmentarza ewangelickiego przez Urząd Gminy Zaniemyśl, być może 

trzeba było samodzielnie wystąpić o wpis tego zabytku do rejestru zabytków, nie byłoby 

problemu z projektem, który tak naprawdę, tak naprawdę, pewnie w tej chwili będzie można 

włożyć do kosza, zresztą ten projekt ulicy Ogrodowej to też jest wielkie, wielki znak 

zapytania, bo najpierw Rada jest informowana, że to będzie pieszo-jezdnia, okazuje się, że  

będzie droga szeroka, z zajęciem cmentarza ewangelickiego, przy czym nikt tego, same 

decyzje negatywne od Konserwatora Zabytków, może, gdyby zacząć od drugiej strony ten 

proces inwestycyjny, czyli najpierw od uzgodnienia z Konserwatorem Zabytków nie byłoby 

problemu z przerabianiem projektu, bo już był chyba dwa razy przerabiany, to jeżeli chodzi                   

o te nieszczęsne zabytki, wracając teraz tutaj do sprawy, Hala widowiskowo-sportowa jest, 

teraz chciałbym tylko króciutko odnieść się do sprawy co Pan Manikowski poruszał, tych 50 

tys. netto w Zarządzeniach, w Regulaminie udzielania zamówień publicznych, faktycznie 

zmiana nastąpiła w ubiegłym roku, Pan Wójt miał prawo wydać, to jest jak najbardziej 

zgodne z prawem, nikt Panu tego nie zarzuci, że do 2019 roku było 20 tys., to jest Pana 

Zarządzenie, wewnętrzna regulacja Gminy, czy jednostek organizacyjnych, w 2019 roku              

z 20 tys. netto został ten poziom podniesiony do 50 tys. netto, włącznie, stosujecie bez 
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udokumentowania badania rynku, i tutaj, to co podnosiła Komisja Rewizyjna w swoim 

protokole, to jest to, że 50 tys. netto to jest prawie 62 tys. złotych, gdzie nie trzeba się 

praktycznie, urzędnik, który dysponuje budżetem, na jakąś inwestycję, czy na jakieś zakupy, 

nie musi praktycznie wykonać żadnego telefonu, niczego co by wskazywało na to, że działa 

wolnorynkowo, czy działa dla dobra Gminy oszczędzając jej pieniądze i to nie chodzi tylko                    

o duże jakieś inwestycje, ale także o małe czy niniejsze zakupy tak, tak jak już powiedziałam 

na Komisji wspólnej, że w szukając, nie wiem, miksera do domu, czy kuchenki, sprawdzamy, 

inwestycji za 200, 300, czy 500, czy 1000 złotych, sprawdzamy to, a tutaj nie potrzeba zrobić 

nic do 60 praktycznie 2 tys., więc nikt Panu nie zarzuca, że to nie jest zgodne z prawem, bo to  

jest jak najbardziej zgodne z prawem, tylko pytanie jest, czy to jest dobre dla naszej Gminy                  

i o to było, chyba pytanie, bo o to chodziło, jeżeli chodzi teraz o powołanie stałej Komisji 

przetargowej w sprawie zamówień publicznych, bo do tego Regulaminu udzielania zamówień 

publicznych jest jeszcze również Komisja przetargowa w sprawach zamówień publicznych                  

i 15 maja 2019 roku została już wprowadzona, nowe zarządzenie Pana Wójta czyniące, celem 

przeprowadzenia przetargów czyniące komisję przetargową w składzie Pan Przewodniczący 

Bogdan Schwanke, i celem przeprowadzenia, czytam tutaj ten Regulamin, celem 

przeprowadzenia poszczególnych przetargów Przewodniczący, czyli Pan Bogdan Schwanke, 

ustala minimum trzyosobową Komisję składające się zawsze z członków stałej Komisji tj. 

Przewodniczącego lub jego zastępcy, Sekretarza i członka, przypomnę Państwu, że Pan 

Bogdan Schwanke został odwołany Zarządzeniem nr 72 z dniem 31.08.2019 roku, odwołuję 

Pana Bogdana Schwanke ze stanowiska zastępcy Wójta Gminy Zaniemyśl, czyli 15 maja 

2019 roku wprowadzone nowe Zarządzenie, 31 sierpnia Pan Bogdan Schwanke odwołany                      

i  dopiero 14.05.2020 roku jest zmiana Zarządzenia w sprawie Komisji, powołania stałej 

Komisji przetargowej w sprawach zamówień publicznych, gdzie Przewodniczącą czyni się 

Panią Martę Tomys i punkt drugi zmienia się w ten sposób, że celem przeprowadzenia 

poszczególnych przetargów kierownik zamawiającego ustala minimum trzyosobową komisję 

składającą się zawsze z członków stałej Komisji, kierownikiem zamawiającego oczywiście 

jest Pan Wójt, w związku z tym moje pytanie jest zasadnicze co było między 15 maja 2019, 

nie, między dzień między 1 września 2019 roku, a 14 maja 20 roku, gdzie Przewodniczącym 

tej Komisji był Pan Bogdan Schwanke, który już nie pracował, a on był jako jedyny 

ustanowiony do tego, żeby mógł tą trzyosobową komisję powołać, na tyle dobrze, że w 2019 

roku nie było przetargów, ale te przetargi były na początku 2020 roku, to jest ogromne 

niedopatrzenie, to jest, pytanie jest o zasadność pracy tej Komisji, tak, kto, jeżeli 

Przewodniczącym Komisji była osoba, która już dawno nie pracowała a ona była jako jedyna 



str. 52 

 

z tego Regulaminu władna wyłonić trzyosobowy skład Komisji konkursowej, no to pytanie 

jest, jak pracowaliście Państwo przez ten okres, ale pewnie usłyszymy, że za wszystko tutaj 

odpowiada zastępca, bo bardzo często w ubiegłym roku, czy przy pracach Komisji, 

słyszeliśmy, no to pewnie zastępca, pewnie dlatego, że już nie pracuje, co jeszcze z takich  

rzeczy, które w 2019 roku i w tych pracach, w tym Raporcie, które tak wpadły mi w oczy, 

Uchwała V/48/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze przetargu 

nieograniczonego nieruchomości położonej w miejscowości Zaniemyśl, Uchwała jest                         

w trakcie realizacji i można powiedzieć, że ostatnio Pan powiedział, jest to wydzierżawienie 

200 metrów na terenie placu Ryszarda Berwińskiego pod postawienie jakiegoś budynku, czy  

nieruchomości na działalność gastronomiczną,  zostało zarządzenie z 9 kwietnia, które 

mówiło, o ogłoszeniu wykazu nieruchomości przeznaczonych do wydzierżawienia, została 

ogłoszona cena za metr kwadratowy i powiedzmy sobie szczerze mogło, można było już 

wtedy wydzierżawić ten grunt, ale decyzją Pana Wójta zostały wydane warunki zabudowy i te 

warunki zabudowy dopiero zostały wydane 18.11.2019 roku, do Urzędu Gminy Zaniemyśl na 

wniosek Gminy Zaniemyśl wpłynęły wniosek o wydanie decyzji o warunkach zawodowych       

i, gdyby, ja mam wrażenie, że było to po prostu przewlekłe prowadzenie postępowania                       

w stosunku do własnego własnej Gminy, bo jeżeli w marcu była Uchwała, w kwietniu 

zawiadomienie, a 18 listopada dopiero zostało wydane, wydana decyzja o warunkach 

zabudowy, przy czym jeszcze Pan Wójt stwierdził, że to tak nie będzie wyglądało, że w tym 

miejscu ten budynek nie będzie tylko będzie w innym miejscu, trzeba będzie znowu to 

zmieniać, no to każdy przedsiębiorca, żaden z przedsiębiorców nie będzie czekał rok na to,                    

i też tak się stało, że po prostu przedsiębiorca zrezygnował z tego, jeszcze tylko tutaj powiem, 

że wniosek był złożony 8 kwietnia już o wydanie decyzji o warunkach zabudowy, ale 

wszelkie uzgodnienia były dopiero robione we wrześniu czy październiku, dla mnie to jest 

przewlekłe prowadzenie postępowania i myślę, że Gmina na tym straciła, bo mogliśmy już 

mieć inwestora, który by ten budynek tam postawił  i warunki zabudowy również ten inwestor 

mógł o nie wystąpić,  nikt nie będzie, Panie Wójcie, czekał roku z inwestycją, bo przez rok 

zmieniło się bardzo dużo, inwestor wycofał się ze względu na COVID, to na tyle, Panie 

Wójcie dużo rzeczy stało się w Gminie dobrych, ale też wiele rzeczy jest takich, które 

wymaga naprawy i to co teraz mówimy to jest po prostu wskazanie tego jak ma Gmina, co ma 

Gmina poprawić w swoim działaniu, żeby ten 2020 rok i Raport, który będzie sporządzony za 

2020 rok, żeby on był lepszy, bo lepiej funkcjonuje organ wykonawczy, ja to tak rozumiem, 

dla mnie ten Raport jest po to, żeby sprawdzić, tak jak radny Marciniak powiedział,  musi być 

równowaga, ta dobra i ta zła, nasza polska mentalność, widzimy te gorsze rzeczy ale są też 
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bardzo dobre rzeczy, ale chciałoby się, żeby te złe rzeczy zostały w przyszłym roku 

poprawione, żebyśmy już nie popełniali takich błędów, takie jest moje zdanie w tej kwestii, 

bardzo proszę jeszcze radna Katarzyna Gomułkiewicz 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, ja jeszcze w kwestii tych 50 tys. i gniazdek, to nie jest 

tak, że ktoś wytyka, że salka Urzędu Stanu Cywilnego została zrobiona pięknie i to jest złe, 

tylko chodzi o sam zapis w Regulaminie, zamówienia zamykające się w kwocie 50 tys. 

złotych netto włącznie stosuje się bez udokumentowanego badania rynku, to jest po prostu 

rażące i Pan Wójt powiedział, zapisałam, robimy dobrze, solidnie i tanio niezależnie od tego, 

co jest w Regulaminie, jeżeli tak robicie po co ten zapis, który po prostu prowokuje i czyni 

okazję, jest takie przysłowie na temat okazji,  naprawdę niepotrzebny jest ten zapis, a tutaj 

wzięłam Regulamin, który jest stosowany u mojego pracodawcy, do 5 tys. euro zamówienia 

owszem z wolnej ręki czyli tak samo 5 tys. czyli 20 tys. złotych, mniej więcej, ale po 

uprzednim rozpoznania cen rynkowych, następnie 5 tys. euro do 14, czyli już jesteśmy bliżej 

tych 50 tys., w trybie zapytania o cenę, to oczywiście są tylko wytyczne,  jeżeli tylko mam 

czas, a zazwyczaj staram się tak zorganizować pracę, żeby mieć ten czas na wysłanie pytania    

i poczekania na odpowiedź, stosuje to zapytanie o cenę także do niższych wartości, bo nie ma 

co prowokować, tym bardziej, że tutaj nie wydaje się swoich własnych pieniędzy, jeżeli jest 

dokonywane to rozpoznanie w Urzędzie prawidłowo to super, natomiast no ten zapis jest 

prowokujący i rażący, jedno, i jeszcze chciałam się odnieść, Pan Wójt mówi, że w przyszłym 

roku, to już na pewno, przystąpimy do rewitalizacji Placu Berwińskiego, tutaj się przyznaj 

jam myślę o tym ze strachem, jak mam wspomnienia pielęgnacji drzew alei kasztanowej na 

Polesiu albo to jak się traktuje drzewa przy głównych ulicach w Zaniemyślu, te planty są                    

w mojej ocenie tym co jest najpiękniejszym w Zaniemyślu to myślę ze strachem                               

o rewitalizacji, ponieważ widziałam ten rysunek, koncepcji, no jest dużo betonu mało drzew, 

stare drzewa pewnie zastąpi się nowymi, i będziemy mieli inaczej, to też ma wpływ na moją 

decyzję w głosowaniu, które za chwilę będzie tutaj wywołane, no, bo taka jest idea                            

wotum  zaufania, mamy wyrazić czy akceptujemy kierunek realizowany przez władzę 

wykonawczą, to są może drobne sprawy, ale właśnie na ich podstawie buduje się odpowiedź 

na pytanie, czy mam zaufanie 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję bardzo proszę Pan Mateusz 

Manikowski,  
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Pan Mateusz Manikowski, dziękuję bardzo za głos, ktoś powiedział, że budżet nie jest                              

z gumy i ja zupełnie się zgadzam, ja to bardzo dobrze rozumiem, uwierzcie mi Państwo, 

chciałem podkreślić, ze duża część mojej wypowiedzi była właśnie o tym jak zrobić, żeby 

zwiększyć budżet, żeby te pieniądze płynęły do Zaniemyśla, bo myślę, że może płynąć 

więcej, a na koniec chciałbym, oczywiście nie będę przytaczać tej całej długiej wypowiedzi,  

ale tylko pozwolę sobie przytoczyć taką jedną z rekomendacji, którą naprawdę z całego serca 

ja rekomenduję Gminie, żeby obniżyć próg wydatków bez dokumentowanego badania rynku 

do 5 tys. złotych polskich i narzucić obowiązek wysłania zapytań ofertowych do piętnastu 

firm, które są niezwiązane ze sobą kapitałowo lub osobowo i dodaje, że ilość otrzymanych 

ofert powinna być monitorowana, to chodzi o to, że jeżeli proces nie działa tzn. np. dostajemy 

tylko jedną ofertę to znaczy, że coś źle zrobimy, w naszym interesie jest dostać jak najwięcej, 

żebyśmy mogli dokonać wyboru, tak, że do tego Państwa zachęcam, dziękuję  

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, wypowiedź akurat Pani Przewodniczącej, o tych zakupach                  

i ogólnie o tej kwocie 50 tys. powiem Państwu tak, że przy niższych kwotach rzeczywiście, 

przeanalizujemy to, nie będę powtarzał, że prawo tak mówi jak mówi, staramy się to robić                       

i realizować jak najtaniej badając rynek, największy problem, który był zawsze z robotami 

budowlanymi, bo wbrew pozorom tych ofert, szczególnie w roku 2019, nie było, nie 

spływały, był zakres robót bardzo duży, a chcieliśmy pewne rzeczy zrealizować więc 

troszeczkę, jak to się mówi, Zarządzeniem poluzowałem,  ale zgodnie z prawem, Komisja ds. 

zamówień publicznych, rzeczywiście niedopatrzenie, ale nic się nie stało, gdyż 

realizowaliśmy, bo poza ta stałą Komisją ja powołuję wielokrotnie, jak nie ma pracowników, 

na dane zamówienie, itd., kolejne Komisje, ale chciałem to też zrobić jako stałą, która jakby 

mnie nie było, a jest problem, bo chorują itd., żeby było wiele osób, które w różnych 

zagadnieniach mogą być, no zrobiliśmy to za późno, gdy zastępca odszedł, dopiero w maju 

czy w kwietniu, zauważyliśmy to i zostało to zmienione, ale Komisje ds. zamówień 

publicznych inne działały przy tegorocznych zamówieniach, bo w ubiegłym roku akurat nie 

było, teraz jeżeli chodzi o pawilon, Plac Berwińskiego 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, przepraszam bardzo Panie Wójcie, ja 

nie, że przerywam, ale ja nie mówiłam, że one nie działały, tylko pytanie było skoro 

 



str. 55 

 

 Wójt Gminy Krzysztof Urbas, wie Pani, każdy się myli, akurat nie raz ktoś nie dopatrzył, 

no nie dopatrzyłem  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska dobrze, ale to chodziło o sam fakt, 

stwierdzenie, tak, że po prostu ta Komisja, Przewodniczący z zastępcą  

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, no rozumiem, na tym rzecz polega, że przytykacie mi, no 

dobrze przyjmuje do wiadomości 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie przytykamy Panie Wójcie tylko po 

prostu, ale zastępca Komisji nie miał prawa ustalać składu Komisji 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, ustalał ze mną 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, no nie miał prawa, jak miał prawo? nie 

ma nigdzie mowy o tym, że Pani mogła ustalać, jest tylko i wyłącznie, nie ma zapisu, że                      

w razie nieobecności Przewodniczącego przejmuje jego obowiązki zastępca, no 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Pani Przewodnicząca, przepraszam, że przerywam, tego nie 

trzeba pisać, to Zarządzenie, które wymyśliłem iks lat temu, dwa razy pracownicy 

Regionalnej Izby Obrachunkowej analizowali i stwierdzili no nawet dobrze Pan wymyślił, że 

jest jakaś stała, a nie jednorazowo na każde zamówienie publiczne powoływana, jak to                       

w wielu samorządach tak bywa, a u nas ze względu na to, że jest taki mały skład osobowy 

więc była większa ze względu na to, że można dobierać ale też były problemy, ale nie w tym 

rzecz, Plac Berwińskiego, Pani ma swoje spojrzenie, ja uważam, że jeżeli chodzi o ten 

pawilon handlowy nie popełniliśmy błędu, nie przeprowadziliśmy tego postępowania wydając 

decyzje o warunkach zabudowy zbyt długo, po prostu uzgodnienia, które trzeba było zrobić 

tak długo trwały, aż w końcu przetarg i wyłonienie wykonawcy, bo on by już płacił, nie, nie  

płaciłby, bo po już analizie, a szczególnie tym jak wypowiedział się Konserwator, powiedział 

dobrze, że to tak trwało, bo bym poszedł z torbami, Plac Berwińskiego, ja tu jeszcze chcę 

powiedzieć tak, że ja mam nadzieję, że Rada Gminy przyjmie zadanie realizacji rewitalizacji 

Placu Berwińskiego, a nie, że już będę realizował, bo to wy decydujecie, Państwo o tym 

decydują, jeżeli Pani myśli, że tam nie będzie ingerencji w przyrodę, to nie, to lepiej róbmy, 

ponieważ Plac Berwińskiego to jest tak jak rynek, oczywiście nie ma wycinania wszystkiego, 
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ale jest i wycinka drzew, zostawiamy kasztany, które chcemy też w jakiś sposób, może Pani 

podpowie jak to zrobić, żeby one potem ładnie poobcinane, itd., żeby się nic z nimi nie działo, 

ale będziemy troszeczkę zmieniać układ całego Placu Berwińskiego, ja to przypomnę, bo na 

pewno większość z Państwa nie pamięta, była dyskusja publiczna, było spotkanie                              

z mieszkańcami, przedstawialiśmy koncepcje, ta koncepcja została zaakceptowana przez 

mieszkańców i na to mamy pozwolenie na budowę, to tyle w tym temacie, będziemy, myślę, 

że jesienią o tym rozmawiać jak będzie projekt budżetu na rok 2021 

 

Przewodnicząca Rady Justyna Dąbrowska, dziękuję Panu Wójtowi za wypowiedź, nie 

widzę więcej głosu w dyskusji, chciałabym bardzo serdecznie wszystkim Państwu radnym, 

którzy się zaangażowali w tą dyskusję, a zwłaszcza Panu Mateuszowi Manikowskiemu jako 

jedynemu przedstawicielowi mieszkańców Gminy Zaniemyśl, który można powiedzieć 

odważył się przyjść ze swoimi tutaj spostrzeżeniami dotyczącymi Raportu, bardzo serdecznie 

podziękować, jeżeli mogę się jeszcze chwilę wypowiedzieć w kwestii Raportu to uważam, że 

Raport za 2019 jest bardzo dobrze przygotowany, pewnie jeszcze można byłoby go poprawić, 

ale jest o niebo lepsze niż w ubiegłym roku, więc by myślę, że potencjał w urzędnikach jest                   

i myślę, że to wszystko co dzisiaj mówimy i wypowiadamy się jest po to, żeby było lepiej, 

tak, żeby w przyszłym roku analizując Raport za 2020 powiedzieć, że wszystko jest                        

w Raporcie, że jest realizowane, tak jak byśmy tego oczekiwali, więc wydaje się, że jest 

progres, jeżeli chodzi o Raport, na pewno, i to Raport można powiedzieć nasz własny 

gminny, więc tutaj jest duży postęp, przejdziemy teraz do punktu głosowania Uchwały,  

bardzo proszę Panią Sekretarz, Panią Martę Tomys o przedstawienie projektu i uzasadnienia  

do uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania, zamykam 

debatę, debata została zakończona, nie ma więcej dyskutantów, dziękuję Panu Mateuszowi  

przechodzimy do kolejnego etapu jakim jest głosowanie uchwały 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania wraz                   

z uzasadnieniem odczytała Pani Marta Tomys Sekretarz  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, tak jak Pani Sekretarz przeczytała 

uchwała jest podejmowana bezwzględną większością ustawowego składu Rady Gminy 

Zaniemyśl, bardzo proszę o podłączenie głosowania 

 

c) głosowanie uchwały  
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Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał 

Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski 

PRZECIW (1) 

Kamila Kołacka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Katarzyna Gomułkiewicz, Jolanta Jóźwiak, Paweł 

Kurpik, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

 

co oznacza, że wotum zaufania nie zostało Wójtowi w tym roku udzielone co jest 

jednoznaczne, ten wynik negatywny, jest jednoznaczny z podjęciem uchwały o nieudzieleniu 

Wójtowi wotum zaufania, w tej chwili ogłaszam przerwę w obradach, zostanie skonstruowane 

uzasadnienie do przedmiotowej decyzji Rady 

  

Uchwała nr XX/168/2020 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

 

30 minutowa przerwa w obradach  

Przewodnicząca Rady Gminy, wznawiam obrady XXI sesji Rady Gminy Zaniemyśl, 

przeczytam uzasadnienie do Uchwały Nr XXI Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 1 lipca 2020 r. 

w sprawie nieudzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania 

Zgodnie z wprowadzoną w 2018 r. nowelizacją ustawy o samorządzie gminnym, mającą na 

celu zwiększenie udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania 

organów publicznych, wójt gminy co roku, do dnia 31 maja, przedstawia radzie gminy raport 

o stanie gminy. Raport zawiera opis realizacji polityk, programów i strategii, uchwał rady 

gminy i budżetu obywatelskiego w 2019 r. Zgodnie z art. 28aa ust. 9 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713), po zakończeniu debaty nad 

raportem o stanie gminy rada gminy przeprowadza głosowanie nad udzieleniem wójtowi 
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wotum zaufania. Uchwałę o udzieleniu wotum zaufania rada gminy podejmuje bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady gminy. Przedstawiona w raporcie działalność 

wójta w roku poprzednim nie uzyskała aprobaty bezwzględnej większości ustawowego składu 

rady. W szczególności zastrzeżenia wzbudzały zagadnienia dotyczące: 

- ochrony zabytków, zwłaszcza Wyspy Edwarda i cmentarza ewangelickiego w Zaniemyślu, 

to jest braku nadzoru nad zabytkami, braku koncepcji opieki nad nimi, 

- funkcjonowanie hali widowiskowo-sportowej w Zaniemyślu,  

- procedury udzielania zamówień i funkcjonowania komisji przetargowej, 

- braku strategii promocji gminy, oraz 

- zaniechania działań z zakresu ochrony środowiska.  

Szczegółowe argumenty radnych zostały wyrażone w debacie nad raportem o stanie gminy 

Zaniemyśl za rok 2019 i są zarejestrowane w nagraniu z XXI sesji Rady Gminy Zaniemyśl 

oraz znajdą się w protokole z sesji. W związku z powyższym podjęta została uchwała 

o nieudzieleniu wotum zaufania wójtowi. 

Mam nadzieję, że wyniki tego głosowania, one nie były przeciwne, były wstrzymujące się, 

niestety w większości wstrzymujące się, sprawią to, że w przyszłym roku Gmina czy organ 

wykonawczy będzie funkcjonował lepiej, uzyska aprobatę już nie wstrzymującą się  tylko za, 

więc myślę, że należy to traktować  jako po prostu żółta kartkę i motywacje do lepszej pracy 

na przyszły rok, bardzo proszę Panie Wójcie 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, a właściwie w tej chwili 

parę słów chcę powiedzieć do Państwa, do ósemki, mieszkańcy oczywiście myślę, że to 

wysłuchają też, niektórzy oglądają i będą oglądali tą sesję, że z uzasadnieniem się nie 

zgadzam, oczywiście wiadomo, że nie podpiszę ale nie muszę, tego uzasadnienia, te 

elementy, które w uzasadnieniu zostały mojej złej pracy  wymienione, zapewniam, drodzy 

mieszkańcy, że były zgodnie z prawem, zgodnie z procedurami i nie było, jestem w stu 

procentach przekonany, żadnych uchybień, jeżeli chodzi o Halę sportową, drodzy 

mieszkańcy, ona jest w spółce, w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i zarządzanie Halą na 

dzień dzisiejszy i od momentu jej prawie wybudowania podlega Prezesowi Zakładu 

Gospodarki Komunalnej, oczywiście pretensje tutaj są do mnie, do mojej osoby,                                  

z cmentarzem ewangelickim się całkowicie nie zgadzam z uzasadnieniem, z Wyspą Edwarda 
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zrobiłem wszystko co było w mojej mocy, Porozumienie potem podpisana umowa dzierżawy, 

przejęcie tej umowy dzierżawy, po analizie prawnej itd., żeby nie płacić ewentualnego 

odszkodowania i inne kwestie, które, oczywiście można mieć wątpliwości, że można było 

lepiej zrobić itd., ale chcę jeszcze drodzy mieszkańcy powiedzieć jedno, nie naruszyłem 

prawa i zwrócę się do kontrolujących, żeby w tych zagadnieniach co ósemka tej Rady mnie 

wytknęła, wybranych przez Państwa, przez mieszkańców, żeby sprawdzili czy robiłem to 

zgodnie z obowiązującym prawem i przepisami w naszym kraju, dziękuje   

4) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Zaniemyśl za rok 2019: 

a) rozpatrzenie sprawozdań: finansowego za 2019 rok oraz z wykonania budżetu Gminy 

Zaniemyśl za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, niby tak, mam dwa wyjścia, albo przez trzy godziny, cztery, 

zanudzić albo skrótowo to przedstawić, kiedyś na jednej kadencji mi jeden Radny powiedział, 

że wybiórczo Wójt powiedział o realizacji budżetu, no ale nie zrobię tego, jeżeli będzie 

znowu niezadowolenie z tego co wykonaliśmy itd., to myślę, że drodzy mieszkańcy to 

ocenicie, prędzej czy później, ale już wracając do tematu, 20 grudnia 2018 roku Rada Gminy 

Zaniemyśl uchwaliła budżet na rok 2019, dochody w wysokości 29.070.850,02 zł., a wydatki 

w wysokości 34.021.746,87 zł., wówczas planowany deficyt był w wysokości 4.950.896,85 

zł., budżet Gminy był realizowany przez Urząd Gminy, jednostki budżetowe takie jak 

Ośrodek Pomocy Społecznej, Centrum Usług Wspólnych, Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu, 

Szkoła Podstawowa w Śnieciskach i Przedszkole Samorządowe w Zaniemyślu oraz 

samorządowe instytucje kultury – Gminny Ośrodek Kultury i Bibliotekę Publiczną, w trakcie 

roku budżet Gminy był zmieniany siedmioma uchwałami Rady Gminy i dwudziestoma 

trzema moimi zarządzeniami i ostatecznie zrealizowane dochody budżetu Gminy w roku 2019 

to kwota 34.788.633,69 zł., a więc o 5.717.783,67 zł. więcej niż planowaliśmy, na strukturę 

dochodów składają się dotacje w wysokości 11.450.011,05 zł., to jest 33% dochodu budżetu 

Gminy, subwencje 7.993.266,00 zł., to jest 23%, udziały w podatkach 7.716.434,54 zł. to jest 

22% i dochody własne 7.628.922,10 zł., struktura dochodów, zauważyć należy, że w ostatnich 

latach nastąpił bardzo duży wzrost dotacji, a udział dochodów własnych maleje, w 2019 roku 

pozyskano środki finansowe, dotacje, na realizacje zadań inwestycyjnych i tak, ponad 577 

tysięcy wpłynęło nam na realizację kanalizacji Śniecisk z Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich, 179 tysięcy na ścieżkę, rozbudowa infrastruktury przy ścieżce nad jeziorem 
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Raczyńskim, oświetlenie i siłownie zewnętrzne, z Programu PROW., otrzymaliśmy 34 tysiące 

ponad złotych z Urzędu Marszałkowskiego na dofinansowanie i dotacje na łódź ratowniczą 

dla OSP Zaniemyśl, otrzymaliśmy dotacje 217 tysięcy 600 zł. z Urzędu Marszałkowskiego na 

budowę drogi Płaczki – Śnieciska, 20 tysięcy dotacji udało nam się pozyskać na zakup drzew 

miododajnych, i 526, ponad, tysięcy złotych z Funduszu Dróg Samorządowych, razem                     

w ciągu roku  dodatkowe dotacje, które udało się nam pozyskać to kwota 1.555.504,00 zł., te 

środki finansowe pozyskane w trakcie, w formie dotacji, pozwoliły zmniejszyć deficyt 

budżetowy w roku 2019, wydatki planowane były w wysokości 34.021.746,87 zł., a 

wykonanie wydatków to kwota 36.400.562,73 zł., w tych wydatkach i wykonaniu wydatków, 

wydatki bieżące planowane były w wysokości 31.470.479,73 zł., natomiast wykonane 

29.630.634,62 zł., i tu pragnę zauważyć, że to są te wydatki bieżące na, które zawsze 

zwracam, zwracamy uwagę, żeby nie wydawać za dużo i kwestia rozeznania rynku, kwestia 

innych kosztów, które ponosimy w trakcie roku budżetowego, rok budżetowy 2019 

zamknęliśmy deficytem  w wysokości 1.611.929,04 zł., przypomnę, że uchwalając budżet 

było to 4 miliony 950 tysięcy, ponad, największą pozycją wartościową w wydatkach budżetu 

2019 to oświata, na którą wydaliśmy 11.641.941,49 zł., a subwencja oświatowa to kwota 

6.988.639,00 zł., kolejny dział to dział 852 – Opieka Społeczna i dział 855 – Rodzina, to 

wykonanie wydatków na poziomie 10.065.316,12 zł., plus do tego jak doliczymy koszty 

utrzymania Ośrodka Pomocy Społecznej 432.873,00 zł., razem wydatki w tych działach to 

kwota, w dwóch działach, a więc w oświacie i opiece społecznej, i w rodzinie 22.140.230,64 

zł., pozostałe wydatki bieżące to kwoty utrzymania między innymi administracji publicznej, 

bezpieczeństwa publicznego, ochrony przeciwpożarowej, transportu i łączności, kwoty 

utrzymania między innymi dróg, ulic, przewozów pasażerskich,  fundusze sołeckie, rolnictwo 

i łowiectwo, leśnictwo, ochrona zdrowia, gospodarka komunalna i ochrona środowiska, 

wydaliśmy w ubiegłym roku 2 miliony 273 tysiące, gospodarka odpadami kosztowała nas                 

w ubiegłym roku 1 milion 380 tysięcy, kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 824 

tysiące, ponad, kultura fizyczna 327 tysięcy, w tych wymienionych działach realizowano 

wydatki bieżące, które zamknęły się kwotą 29.630.634,62 zł., pozostała kwota wydatków to 

wydatki inwestycyjne, które zamknęły się w ubiegłym roku kwotą 6.769.928,11 zł., to jest 

około 18% wydatków budżetu Gminy w roku 2019, Szanowni Państwo, w roku 2019 

zrealizowaliśmy ogółem 27 różnych pozycji inwestycyjnych, były to inwestycje wykonywane 

w terenie oraz wydatki na przygotowanie inwestycji na następne lata budżetowe, między 

innymi dokumentacje, najważniejsze pozycje w wydatkach majątkowych w roku 2019 to 

budowa kanalizacji sanitarnej z siecią wodociągową w Śnieciskach ponad 2 miliony 352 
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tysiące, budowa drogi Płaczki – Śnieciska I etap 449 tysięcy, budowa ulicy Leśnej                             

w Zaniemyślu, budowa ulicy Plażowej w Jeziorach Małych, remont ulicy Świerkowej                       

w Śnieciskach, utwardzenie ulicy Wiejskiej w Zaniemyślu, rozbudowano ścieżkę pieszo-

rowerową przy jeziorze, o czym wspominałem, w zakresie oświetlenia i małej architektury, 

zakupiono łódź ratowniczą dla OSP Zaniemyśl, rozbudowano oświetlenie uliczne za kwotę 

208, ponad, tysięcy, na terenie Gminy zaświeciło 50 nowych punktów świetlnych, w 

ubiegłym roku, w ramach programu rewitalizacji wykonano ogrodzenie przy parku                           

w Śnieciskach, powstała, można powiedzieć, nowa świetlica wiejska w Jaszkowie                              

w ubiegłym roku, zakupiliśmy też park w Śnieciskach,  zapłacono kolejną ratę zakupu 

kompleksu pałacowego w Łęknie, przypomnę, że jest to na raty, w ubiegłym roku 

zapłaciliśmy 220 tysięcy złotych, rozpoczęliśmy termomodernizacje budynku Szkoły 

Podstawowej w Pigłowicach,  rozpoczęto od wymiany okien, zakończono budowę ulic, II 

etap, Akacjowej, Bukowej i Średzkiej w Zaniemyślu, wniesiono, to też wydatki inwestycyjne 

czy majątkowe, wkład finansowy do naszej spółki w wysokości 500 tysięcy złotych, za co 

spólką wybudowała kanalizację sanitarną z przepompownią na powstającym osiedlu domków 

w Zwoli, to najważniejsze inwestycje, które zostały, udało nam się zrealizować w ubiegłym 

roku, a jeszcze rok wcześniej tych ulic, tych dróg, tej świetlicy w Jaszkowie nie było, 

pozostałe wydatki inwestycyjne to dokumentacje, zakup i montaż urządzeń placów zabaw                     

i urządzeń siłowni zewnętrznej, Szanowni Państwo w 2019 zrealizowaliśmy wszystkie 

zadania, 33 pozycje w ramach funduszu sołeckiego, za kwotę 330.328,77 zł., należy tu 

również wspomnieć o wydatkach remontowych realizowanych w ramach budżetu a nie są 

zaliczane do wydatków inwestycyjnych czy majątkowych, wspomnę tu o oświacie, w 

ubiegłym roku w oświacie na remonty wydaliśmy 300 tysięcy złotych, we wszystkich 

naszych placówkach oświatowych, reasumując na wydatki inwestycyjne i remontowe                        

z wydatkami z funduszy sołeckiego wydaliśmy w roku 2019 ponad 7 milionów złotych, było 

to kilkadziesiąt różnych procedur związanych z zamówieniami publicznymi, tak tu dzisiaj 

podważanymi, a następnie doglądanie jakości i poprawności wykonania tych prac, gdy nie 

byliśmy zmuszani przez decyzje administracyjne, nie opłacaliśmy inspektorów nadzoru, przez 

co zaoszczędziliśmy kilkadziesiąt tysięcy złotych, Szanowni Państwo chciałbym jeszcze kilka 

słów powiedzieć o zadłużeniu naszej Gminy, na koniec roku 2019 Gmina Zaniemyśl 

posiadała zobowiązania na kwotę 4.556.591,85 zł. na kwotę tą składa się pożyczka 

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na poprawę jakości 

wód w jeziorze Raczyńskim, pozostała nam jeszcze kwota ponad 204 tysiące do spłaty, z tym, 

że po spłaceniu 60% kwoty pożyczki 40% może być umorzone, kolejną pożyczką, którą 
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zaciągnęliśmy, jeszcze w poprzednim roku to w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na kanalizację Śniecisk, pożyczka była wzięta w wysokości  

1.867.863,81 zł., i mamy jeszcze jedną pozycję, pożyczka w Banku Gospodarstwa Krajowego 

w wysokości 1.403.968,57 zł., jest pożyczka zaciągnięta na prefinansowanie kanalizacji 

sanitarnej Śniecisk, do dzisiaj nie otrzymaliśmy środków z II etapu, a zakończyliśmy, 

przypomnę Państwu, w listopadzie ubiegłego roku, tych środków PROW-oskich, unijnych, te 

środki wpłyną do Banku Gospodarstwa Krajowego i mam nadzieję, że w tym roku Urząd 

Marszałkowski nam to wpłaci i tego zadłużenia już nie będzie, mamy jeszcze zobowiązanie 

do Powiatu Średzkiego za kompleks pałacowy plus 10 ha parku, pozostało nam do spłaty  

1.079.936,23 zł., w ubiegłym roku, 2019, spłacono 220.000,00 zł., też chcę dzisiaj Państwu 

powiedzieć, że w czerwcu spłaciliśmy kolejną ratę, ponad 200 tysięcy, a więc mamy  do 

spłaty jeszcze 800 tysięcy złotych, w 2019 roku dokonano spłat zadłużenia w wysokości 

561.329,02 zł., plus odsetki od tych pożyczek  w wysokości 39.303,87 zł., Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, tak w telegraficznym skrócie wygląda wykonanie budżetu Gminy 

Zaniemyśl w 2019 roku, jest on szczegółowo opisany, dostępny, proszę się z nim zapoznać, 

mówię do mieszkańców, żeby te wszystkie rzeczy, których nie  poruszyłem, żeby też można 

się z tym zapoznać, ile to udało nam się, uważam, dużo nam się udało w roku 2019 zrobić, 

oczywiście chciałbym dużo więcej i w tym miejscu, Szanowni Państwo, chciałbym 

podziękować wszystkim tym, którzy przyczynili się do wykonania tego budżetu, roku 2019, 

dziękuję wszystkim pracownikom Urzędu, Ośrodka Pomocy Społecznej, Centrum Usług 

Wspólnych, dziękuje dyrektorom i pracownikom oświaty, dziękuję Gminnemu Ośrodkowi 

Kultury, dziękuję też pracownikom Biblioteki, naszej, Publicznej, wasza wspólna praca 

przyczyniła się do zrealizowania tak rozbudowanego i ambitnego budżetu, który jak co roku 

realizujemy dla mieszkańców naszej Gminy, dziękuję Paniom i Panom sołtysom za 

całoroczną współpracę, podpowiedzi przy realizacji celów mieszkańców waszych Sołectw, 

dziękuję mieszkańcom Gminy Zaniemyśl za cierpliwość, wyrozumiałość w oczekiwaniu 

waszych zasadnych oczekiwań oraz za cenne podpowiedzi i dziękuję Radzie Gminy za 

uchwalenie tak ambitnego budżetu roku 2019, który udało się zrealizować, szanowni 

Państwo, Wysoka Rado, życzę sobie, Radzie Gminy Zaniemyśl, Paniom i Panom sołtysom  

oraz mieszkańcom Gminy Zaniemyśl, żeby kolejny budżet, kolejne budżety pozwalały na 

wykonanie jak największej ilości oczekiwań naszych mieszkańców, bo dla nich pracujemy, 

żeby nasza Gmina była coraz piękniejsza, a żyło nam się w coraz lepszych warunkach                    

i żebyśmy byli dumni, że mieszkamy w Gminie Zaniemyśl, jeszcze bilans z wykonania 

budżetu sporządzony na dzień 31 grudnia 2019 roku, oczywiście na wspólnej komisji Pani 
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Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła z Wysoką Radą wszystkie poszczególne pozycje 

sprawozdań finansowych, dlatego przedstawię teraz tylko ogólne kwoty w nich zapisane 

 

• aktywa, środki pieniężne na rachunku bankowym Gminy to kwota 4.507.661,77 zł; 

należności i roszczenia to kwota 349.987,00 zł; rozliczenia międzyokresowe to kwota  

14.719,99 zł, którą stanowią odsetki do zapłacenia od zaciągniętych pożyczek; 

• pasywa, zobowiązania to kwota 3.559.447,60 zł; aktywa netto kwota 791.858,16 zł; 

rozliczenia międzyokresowe to subwencja oświatowa na 2020 r. przekazana już                   

w 2019 r. 521.063,00 zł. 

 

Bilans jednostki budżetowej na dzień 31.12.2019 r., przedstawione dane dotyczą Urzędu 

Gminy i pozostałych jednostek budżetowych - OPS, CUW, szkoły, przedszkole 

• aktywa, aktywa trwałe – to wartość majątku 68.300.271,68 zł; aktywa obrotowe to kwota 

1.182.803,07 zł; 

• pasywa, fundusz to kwota 67.226.285,27 zł; zobowiązania to kwota 2.256.789,48 zł. 

Dane wykazane powyżej to wartości netto tzn. odpowiednie wartości pomniejszono o wartość 

umorzenia i wartość odpisów aktualizacyjnych 

 

Rachunek zysków i strat jednostki na dzień 31.12.2019 r., przedstawione dane dotyczą 

Urzędu Gminy i pozostałych jednostek budżetowych - OPS, CUW, szkoły, przedszkole 

• przychody ogółem wynoszą 35.458.178,46 zł; 

• koszty ogółem wynoszą 27.869.343,77 zł; 

• zysk brutto wynosi 7.588.834,69 zł.  

 

Zestawienie zmian w funduszu jednostki na dzień 31.12.2019 r., przedstawione dane dotyczą 

Urzędu Gminy i pozostałych jednostek budżetowych - OPS, CUW, szkoły, przedszkole 

• fundusz na początek roku 78.175.263,81 zł; 

• zwiększenia funduszu ogółem to kwota 64.794.360,16 zł; 

• zmniejszenia funduszu ogółem to kwota 61.140.995,93 zł;  

• wynik finansowy netto 7.588.834,69 zł, z tego zysk 25.885.577,13 zł, strata 

18.296.742,44 zł., zysk ten wykazuje tylko Urząd Gminy, w którym księgowane są 

wszystkie dotacje oraz subwencje jakie otrzymuje Gmina na realizację zadań, które 

wykonują poszczególne jednostki budżetowe, w jednostkach budżetowych 
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księgowane są wszystkie wydatki związane z realizacją powierzonych im zadań  i 

tylko dochody własne tych jednostek, dlatego rok budżetowy zamykają stratą 

• fundusz na koniec 2019 r. to kwota 67.226.285,27  zł. 

 

Informacja dodatkowa - dane przedstawione w tym sprawozdaniu dotyczą Gminy wraz ze 

swoimi jednostkami budżetowymi, a więc OPS, CUW, szkoły, przedszkole, sprawozdanie to 

zawiera dopuszczone ustawą o rachunkowości uproszczenia zasad rachunkowości przyjęte 

przez poszczególne jednostki oraz dane uzupełniające do pozostałych części sprawozdania 

finansowego, wartości te ukazane są najczęściej w formie tabelaryczne i  pozwalają pełniej 

zrozumieć kwoty zawarte w bilansie z wykonania budżetu, bilansie jednostki budżetowej, 

rachunku zysków i strat jednostki oraz zestawieniu zmian w funduszu jednostki 

Sprawozdanie finansowe za 2019 rok oraz z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2019 

rok przedstawił Wójt Gminy Zaniemyśl Krzysztof Urbas, sprawozdania stanowią załącznik 

nr 7 do niniejszego protokołu 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu                      

z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2019 rok wraz z informacja o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami 
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c) dyskusja nad sprawozdaniami 

radna Katarzyna Gomułkiewicz, dziękuję za udzielenie głosu chociaż wcale nie zamierzam 

dyskutować ze sprawozdaniami, trudno dyskutować z liczbami tym bardziej popartą 

pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, chciałam tylko właśnie na to zwrócić 

uwagę, że pewnie za chwilę te sprawozdania zostaną przez Radę zatwierdzone, a zaraz potem 

nastąpi udzielenie absolutorium Wójtowi, naj prawdopodobnie, oczywiście nie wiem na 

pewno ale skoro mamy pozytywna opinię naszej Komisji Rewizyjnej to pewnie tak będzie, i 

tylko na to chciałam zwrócić uwagę, że wynik tych dwóch głosowań, które są teraz przed 

nami potwierdza tutaj, że nikt Panu Wójtowi  nie zarzucał naruszenia prawa, a jedynie 
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wyrażaliśmy swoją opinię w poprzednim głosowaniu co do pomysłu na naszą Gminę i 

uważam, że mamy prawo taki pomysł, przepraszam, taką opinie wyrazić, chociaż jak Pan tak 

powtarza, dla mieszkańców, dla mieszkańców to czuje się zupełnie przedmiotem Pańskich 

działań, a chciałabym być ich podmiotem i żeby Gmina była postrzegana przede wszystkim 

jako wspólnota mieszkańców, a nie jako przedsiębiorstwo, dziękuję 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, ja tylko dwa słowa do tego  dorzucę co Pani radna 

Gomułkiewicz, ja powiem tak, Szanowni Państwo, Wysoka Rado, i tak jak powiedziałem na 

początku, mówię to mieszkańcom, żeby też wiedzieli jaka jest sytuacja, że nieraz argumenty 

merytoryczne w tej wybranej, półtora roku temu Radzie, nie decydują, ja to tak odbieram, 

możecie się Państwo nie zgadzać, bo już jest wszystko przygotowane i zagłosowane tak jak to 

wyszło chociażby dzisiaj na sesji i dlatego jak mieszkańcy będą obserwować czy obserwują tą 

sesję też chodzi mi o to, żeby tak na to spojrzeli, Państwo się możecie, ja mówię do tej 

ósemki, nie zgadzać z tym ale taki ja mam prawo wyrazić, bo jesteście osobami publicznymi 

swoje zdanie tak samo jak ja jestem też osobą publiczną i muszę się poddać temu co, osądowi 

mieszkańców i Państwa i to tyle, jaki będzie wynik głosowania no to Pani radna 

Gomułkiewicz już powiedziała, więc zobaczymy, no bo głosowania jeszcze nie było, więc tak 

samo było w poprzednim głosowaniu ale to jest moje stwierdzenie, możecie się z tym nie 

zgadzać, ale ja to tak odbieram, że wszystko i tak jest wiadome, a tak chyba, drodzy 

mieszkańcy, nie powinno być, bo każdy jest wybrany z innego okręgu, każdy radny powinien 

mieć swoje zdanie i głosować zgodnie ze swoją wiedzą i swoim przekonaniem 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie czy Pan zarzuca radnym, 

że głosują niezgodnie ze swoją wolą, każdy ma prawo wyboru, mamy trzy możliwości, za, 

przeciw i wstrzymuje się, i każdy z nas, jak tutaj siedzimy, czy z prawej, czy z lewej strony 

takie ma prawo i według własnego osądu, i według własnego uznania głosuje, nikt nikomu 

niczego nie narzuca Panie Wójcie 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Pani Przewodnicząca oczywiście to jest Pani opinia, a ja 

powiedziałem, że wyrażam swoją opinię i pozostańmy przy tym, bo to bez sensu dyskutować 

na ten temat, ja wiem jakie Pani ma zdanie nawet przed głosowaniem każdym i też wiem jak 

przebiega nasza współpraca, drodzy mieszkańcy, współpracy z Przewodniczącą Rady nie ma 

od półtora roku nie ma          i chyba nie będzie do końca kadencji chociaż wielokrotnie o tym 

mówiłem, że  zachęcajmy, bo proszę Państwa, zasada jest jedna, zgoda buduje, niezgoda 
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rujnuje, niezgoda rujnuje, i mam nadzieję, że to nie dotknie, ta niezgoda mieszkańców naszej 

Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie jak Pan powiedział, nie 

ma współpracy ale to nie z mojej winy tylko ewidentnie z Pana winy, więc każdy ma tutaj 

inne podejście, Pan ma swoje zdanie, ja mam swoje zdanie, dyskutujemy na sesjach, na 

komisjach, gdzie mamy swoje argumenty i jeden drugiego chce do tych argumentów 

przekonać i na tym to polega, na tym polega demokracja, żeby te argumenty każda ze stron 

przedstawiała, a wyniki głosowania są zgodne z wolą większości i chyba tego należy się 

trzymać Panie Wójcie  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, tak w stu procentach się z Panią zgadzam, tylko pod tym 

wszystkim prawda jest inna, Pani ani Rada ze mną na komisjach, tych merytorycznych nie 

dyskutuje, nie zaprasza mnie, ja nie uczestniczę w tych Komisjach jako organ wykonawczy, 

co kiedyś było, że były zaproszenia, ale przynajmniej mam więcej czasu, na inne sprawy 

związane z Gminą, dziękuję 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, myślę, że nie będę już wchodziła w 

polemikę, bo naprawdę nie ma sensu, ja życzę sobie udanej współpracy Panie Wójcie z 

Panem, bo tak jak Pan powiedział zgoda buduje, niezgoda rujnuje i mam nadzieję, że w końcu 

ta współpraca tak jak Pan powiedział będzie, ale musi być wola Panie Wójcie, Pana wola 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, moja wola, Pani Przewodnicząca, była zawsze, od samego 

początku tej kadencji i mam nadzieję, że to co Pani powiedziała przed chwilą będzie przez 

Panią, bo ja jutro mogę rano o siódmej otworzyć swój gabinet i mogę z Panią porozmawiać o 

kwestiach różnych, dotyczących mieszkańców naszej Gminy itd., tylko ja na siłę, siłą nic nie 

zrobię, możemy dyskutować 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie na siódmą rano to ja nie 

dam rady, zawsze Panie Wójcie jestem do Pana dyspozycji, czy dyskusja nad 

przedstawionymi sprawozdaniami została zakończona? Czy chcecie się Państwo na ten temat 

wypowiedzieć, jeżeli nie to przechodzimy do głosowania 

d) głosowanie uchwały 

Głosowano w sprawie: 
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zatwierdzenia sprawozdania wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl 

za rok 2019  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Justyna Dąbrowska, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik 

Uchwała nr XX/169/2020 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

5) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2019 rok: 

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, zaczynamy od przedstawienia wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy Zaniemyśl, jest tutaj protokół z Komisji, po której została przedstawiona opinia 

Komisji Rewizyjnej, bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Radnego Bartosza 

Biskupa o przedstawienie tej opinii 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl Bartosz Biskup, pozwolą 

Państwo, że nie będę czytał pełnej opinii, jest ona oczywiście dostępna w zakładce esesja, 

każdy z mieszkańców może się z nią zapoznać, ja przejdę do podsumowania, w oparciu o art. 

18a ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz art. 270 ust.2 ustawy                   

z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych Komisja Rewizyjna Rady Gminy 

Zaniemyśl pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu i wnioskuje o udzielenie Wójtowi Gminy 

Zaniemyśl przez Radę Gminy Zaniemyśl absolutorium z wykonania budżetu za rok 2019, 

wniosek Komisji Rewizyjnej został przyjęty w głosowaniu jawnym, następującym 

stosunkiem głosów, za udzieleniem absolutorium 4, przeciwko udzieleniu absolutorium 0, 
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wstrzymujących się 2 i podpisy członków Komisji Rewizyjnej obecnych na posiedzeniu, 

dziękuję bardzo 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Zaniemyśl z tytułu wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2019 rok 
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c) dyskusja 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie widzę głosów w dyskusji, jeżeli nie 

ma głosów w dyskusji, zamykam dyskusje, przechodzimy do głosowania uchwały 

d) głosowanie uchwały 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu Gminy 

Zaniemyśl za 2019 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Justyna Dąbrowska, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik 

Uchwała nr XX/170/2020 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

7. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, chciałabym tylko Radzie przedstawić 

pismo, trzy pisma, które podróżowały po Polsce, powiem tak, że została skierowana skarga na 

Wójta Gminy Zaniemyśl do Głównego Konserwatora Zabytków w Warszawie, do 

wiadomości Wójta Gminy Zaniemyśl, Starosty Powiatu Średzkiego, Wojewody 

Wielkopolskiego, Pana Posła Szymona Szynkowskiego i Fundacji imienia Raczyńskich, ta 

skarga została mylnie wysłana do Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej, a ze Środy 

Śląskiej do Starostwa Powiatowego w Środzie Wielkopolskiej, przeczytam pismo Starosty 

Powiatowego w Środzie Wielkopolskiej „na podstawie art. 231 ustawy z dnia 14 czerwca 

1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego, w załączeniu przekazuję skargę na Wójta 

Gminy Zaniemyśl przesłaną do Starostwa 19 czerwca 2020 r. przez Pana Radosława 

Zydewkę, nazwisko mało czytelne, w celu jej rozpoznania, jednocześnie proszę                                

o niezwłoczne poinformowanie mnie o sposobie załatwienia przedmiotowej skargi”, odczytam 

ta skargę, a później podejmiemy decyzję o przekazaniu tej skargi do odpowiedniej Komisji 

czyli do Komisji Skarg Wniosków i Petycji, jeszcze tylko powiem, ze list ten został wysłany 

w Warszawie,  
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chciałbym, żebyście Państwo wyrazili swoją wolę o przekazaniu Komisji Skarg Wniosków                    

i Petycji tej skargi, jedno co może tu niepokoić, ze nie mamy adresu korespondencyjnego, jest 

podpis z imienia i nazwiska, co prawda mało czytelny ale jest, nie mamy adresu 

korespondencyjnego aczkolwiek już tutaj po rozmowie Radcą Prawnym będziemy się 

zwracali do tych wszystkich jednostek, do których zostało wystosowane pismo być może                    

u konserwatora zabytków w Warszawie czy w innych jednostkach taki adres się znajdzie, 
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jeżeli nie, wynik Państwa rozpatrzenia tej skargi zostanie upubliczniony na stronie 

internetowe w BIP-ie, tak, żeby można było się z nim zapoznać, proszę o wyrażenie woli 

przekazania tej skargi do Komisji Skarg Wniosków i Petycji, czy Państwo jesteście za 

przekazaniem tej skargi do Komisji Skarg Wniosków i Petycji  

wynik głosowania w sprawie przekazania skargi do Komisji Skarg Wniosków i Petycji: 

10 radnych „za” 

2 radnych „przeciw” 

3 radnych „wstrzymało się” 

 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji tą sprawą się zajmie, ja tutaj ze swojej strony będę 

próbowała ustalić  

 

radny Michał Marciniak, ja przepraszam Pani Przewodnicząca, tak się zastanawiam, bo my 

będziemy rozpatrywać wszystkie skargi nawet jeżeli one będą przez anonimów pisane, tak 

troszkę mi się wydaje, mówi Pani, że nie może odczytać imienia, nazwiska, nie wie Pani  kto 

jest nadawcą, prawda, bo tak to po prostu możemy pisać  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie ma takiej podstawy, żeby tego nie 

rozpatrzyć, jest imię i nazwisko, to nie jest anonim, tak 

radny Michał Marciniak, ale Pani mówi, że jest nieczytelne, może to Pani przeczytać czy 

nie może Pani przeczytać 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, mogę przeczytać, można przeczytać, 

jest podpis 

radny Michał Marciniak, mnie się też wiele rzeczy po prostu może nie podobać ale trochę 

tego nie rozumiem, bo jeżeli ktoś ma jakąś skargę to niech się po prostu ujawni, niech poda 

swoje dane personalne, nie rozumiem po prostu takiego zachowania, to moja opinia 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, mogę prosić Radcę Prawnego                          

o wypowiedzenie się, myślę, że do Głównego konserwatora zabytków w Warszawie 

podejrzewam, że to pozostało, tu jest tylko do wiadomości więc nikt nie oczekuje 

odpowiedzi, a w związku z tym, że skarga na Wójta rozpatrywana jest przez Radę Gminy 
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więc wszystkie organy czyli Starostwo Powiatowe w Środzie Śląskiej przekazało do 

Starostwa Powiatowego w Środzie Wielkopolskiej, a Starosta Średzki przekazał ją Radzie 

Gminy jako organowi do rozpatrzenia skargi, dzisiaj dyskutowaliśmy z Radcą Prawnym nad 

tą skargą, Panie Radco mogę prosić o wypowiedź 

Radca Prawny Marek Grzelak, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, (początek 

wypowiedzi niesłyszalny) … mankamentem tego pisma jest to, że skarżący nie podaje 

swojego adresu, to nie oznacza, że ten adres gdzieś nie został podany w tych innych 

jednostkach organizacyjnych, w innej Gminie, bo ta skarga krążyła począwszy od Warszawy 

przez Środę Śląską, przez Środę Wielkopolską trafiła wreszcie ze względu na  przedmiot 

postępowania do Gminy Zaniemyśl, no i teraz Gmina Zaniemyśl powinna przekierować do 

swojego organu wewnętrznego jakim jest Komisja Skarg Wniosków i Petycji celem 

rozpoznania tej skargi, czy jest ona zasadna czy nie, jeżeli się okaże, że ten adresat jest                        

w dalszym ciągu nieznany no to podaje się rozstrzygnięcie do publicznej informacji przez 

zastosowanie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Zaniemyśl, Państwo jesteście na etapie 

w tej chwili tylko takim, aby skierować to do właściwego organu co jest procesualnie 

wymagane, i tak się właśnie stało 

radny Tomasz Grabowski, ja w zupełnie innej materii, to są zapytania od mieszkańców, 

akurat tak się złożyło, że od mieszkańców Lubonieczka, pierwsze pytanie zatroskanej 

mieszkanki, dostała informacje, plotka poszła, że za ulicą Błękitną będzie wycinany las                    

w kierunku Zaniemyśla i pytanie czy tak faktycznie jest, to jest jedno pytanie, drugie to 

bardziej sugestia czy zapytanie kiedy będzie pociągnięte oświetlenie na tej głównej ulicy 

właśnie w Lubonieczku, od Błękitnej w stronę Czarnotek, tam oświetlenia brakuje, dziękuję 

Radca Prawny Marek Grzelak, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja wolnych głosach                

i wnioskach chciałbym się odnieść na temat czynności dotyczących Wyspy w okresie tych 

zdarzeń, które aktualnie mają miejsce, chodzi mianowicie o spór ze Starostwem, chciałem 

powiedzieć Państwu tak, że olbrzymim nakładem wysiłku faktycznych i prawnych Gmina 

Zaniemyśl skomunalizowała Wyspę, ta komunalizacja odbyła się w sposób nieodpłatny           

i w rezultacie obowiązujących przepisów mogliśmy, jako Gmina, zawrzeć umowę taką, która 

nie przynosiłaby z tego tytułu jakichkolwiek zysków, umowa cywilno-prawna dzierżawy jest 

umową odpłatną dlatego zawarliśmy Porozumienie ze Starostwem o użytkowanie, 

użytkowanie jest ograniczonym prawem rzeczowym, który może mieć charakter odpłatny                               

i nieodpłatny, struktura tego Porozumienia była badana przez Skarb Państwa działający                       
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w zakresie Agencji Nieruchomości Rolnych i stwierdzono, że w żaden sposób tak 

skonstruowane Porozumienie nie narusza istoty rzeczy i dlatego do tego Porozumienia doszło, 

i to Porozumienie było realizowane zarówno przez Starostwo Powiatowe jak i Gminę 

Zaniemyśl bez jakichkolwiek uchybień natury prawnej ani też zarzutów organów kontrolnych 

co do jego niezgodności z prawem, i w momencie kiedy doszło do sporu ze Starostwem, 

służby prawne Starosty stwierdziły nieważność Porozumienia ze względu na to, że w ich 

ocenie powinna to być umowa dzierżawy, nieważność proszę Państwa, w rezultacie w wyniku 

czynności prawnych Gminy Zaniemyśl doszło do rozwiązania ze Starostwem tego 

Porozumienia co oznacza iż w zakresie skutków prawnych to Porozumienie było uznane jako 

ważne, wątpliwości Starosty Gmina chciała rozwiać w ten sposób, że proponowaliśmy, aby                             

w trybie postępowania sądowego o ustalenie Sąd rozstrzygnął czy zawarte Porozumienie jest 

ważne czy ono nie jest ważne, w rezultacie do takiego postępowania niedoszło a Starostwo 

czynnością konwencjonalną co do wywołania określonych skutków prawnych rozwiązało to 

Porozumienie co jednoznacznie oznacza, że ta czynność była wykonana ważnie, a to                     

w bardzo mocnej pozycji stawia Gminę w ewentualnym perspektywicznym sporze co do tego 

czy z użytkowania miała określonego rodzaju korzyści finansowe czy nie, takich korzyści po 

prostu nie było, a więc mogę Państwu powiedzieć taką rzecz, że wszystko działo się w ocenie 

Gminy Zaniemyśl, organu nadzoru, Agencji Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa zgodnie                  

z obowiązującą literą prawa, dziękuję       

Przewodnicząca Rady Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała, dzień dobry Państwu, 

dobry wieczór właściwie, Pani Przewodnicząca dziękuję za udzielenie głosu, ja bynajmniej 

nie będę wypowiadała się z temacie Wyspy i tego po czyjej stronie leży prawo, bowiem, ja 

myślę, że zbyt wiele rzeczy wokół tego narosło, zbyt wiele niedomówień, niejasnych 

dokumentów itd., i myślę, że to po prostu będą rozstrzygały Sądy, natomiast chciałam się 

wypowiedzieć w kwestii wotum zaufania i przeprowadzonych dzisiaj głosowań, chciałam 

serdecznie pogratulować Radzie, całej Radzie Gminy tej debaty nad przedstawionym 

Raportem o stanie Gminy, serdecznie gratuluję, jednak przede wszystkim Panu Mateuszowi 

Manikowskiemu za ten głos w dyskusji i nie jest to zresztą żadną tajemnicą, pewnie zresztą 

było to już sprawdzone, że ja również podpisałam ta listę i cieszę się, ze tą listę uprawniającą 

Pana Manikowskiego do zabrania głosu w debacie podpisałam i gdyby kiedykolwiek była 

taka potrzeba, że potrzebował by Pan takiego wsparcia do zabierania głosu to jak najbardziej 

może Pan na mnie liczyć,  otóż dlaczego, rzecz wspaniała się wydarzyła, bowiem mieszkańcy 

wyrazili w tym momencie swoją troskę o Gminę, o to co się w tej Gminie dzieje, przeczytali 
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ten obszerny dokument i wyrazili swoje spostrzeżenia na temat tego co się w tej Gminie 

dzieje, jestem jak najbardziej zadowolona i bardzo mi się podobało to wystąpienie Pana 

Mańkowskiego, młode, świeże i perspektywiczne, czyli nie, to co robiliśmy przez 18 lat, to 

było ważne, ale to już minęło nie odpowiedzieliśmy sobie dzisiaj na pytania, czy rozwijaliśmy 

się w tempie szybkim, czy mogliśmy szybciej, czy zaspokajaliśmy w sposób dobry bardzo 

dobry, czy dostatecznych potrzeby mieszkańców, nie taka jest rola Raportu, Raport jest 

dyskusją o stanie i przedstawione tutaj podejście do tego Raportu przez Pana Mańkowskiego,  

który mówi nam, że mamy przewidywać te fakty, żeby rozwijać się szybko, żeby w tym 

rozwoju wyprzedzać innych no jest jak najbardziej w mojej ocenie fajne, nowatorskie                          

i prawidłowe, i z tego się cieszę, kiedy mówi, że mamy myśleć już o strefie biznesowo- 

przemysłowej gdzieś tam na terenach Zaniemyśla no musimy o tym myśleć, żeby się nie 

okazało za 20 lat, że tam gdzie w końcu zaczną budować tą S11 młodzi ludzie postawili sobie 

domy mieszkalne, tak jak to mamy z linią szybkiej kolei, wraca pomysł budowy szybkiej 

kolei, ma być to zadanie coraz bardziej realne i rzecz taka, powiedzmy sobie, niepokojąca, nie 

dla mnie bynajmniej,  dla młodych ludzi, którzy mnie pytają, proszę Pani, a Pani coś 

wiedziała o tej linii szybkiego ruchu, oczywiście, że wiedziałam, bo 20 lat temu już się 

pojawiły pierwsze plany i co teraz mają powiedzieć, mają żyć przez kolejnych 20 lat, że może 

się znowu okaże, że, jednak nie wybudują tej linii kolejowej, no myślę, że nie tak, nie                              

w takim kierunku ma podążać rozwój Gminy i podejmowane decyzje, a rozpoznanie rynku, 

każdy to robi, w dobie Internetu, kiedy spędzany przed ekranem komputera tyle czasu                           

i śledzimy różne strony, dokonujemy zakupu w Internecie to jest najszybszy i najprostszy 

sposób oszczędzania pieniędzy i racjonalnego wydatkowania środków, jedyne, nie 

chciałabym oceniać, ja zawsze jestem daleka od oceny, w tej debacie zabrakło mi, czego, 

obrony, obronę tego Raportu, bo wiadomą rzeczą jest, że jedni patrzą na niego krytycznie, ale 

przecież są osoby, którym się zapewne ten Raport spodobał, z Panią Sekretarz rozmawiałam, 

kiedy debatowaliśmy o w Raporcie na Radzie Powiatu to przypomniała mi mówi, że jej się to 

spodobało, więc tutaj powtórzę, Raport jest jak kobieta, jednemu się podoba, a drugiemu nie, 

ale i może trzeba gdzieś było się pokusić, natomiast, powiem tak, zmroziły mnie w tej 

dyskusji głosy agresywne, głosy pozbawiające radnych, czy mieszkańców prawa do  

wyrażania własnego sądu, ja myślę, że ten czas mamy za sobą, że, żeby być odpowiedzialnym 

obywatelem i dbać o środowisko, w którym się żyje no po prostu trzeba zabierać głos i nie ma 

co tutaj się obrażać i odgrażać w stosunku do tych, którzy mówią niepochlebne opinie, bo to 

nie są opinie tylko tych radnych to samo również opinie mieszkańców, bo to mieszkańcy 

podpisali listę, pewnie około 200 osób, listę, która znalazła się w Powiecie popierającą  
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zachowanie cmentarza i ochronę cmentarza ewangelickiego i może trzeba jasno powiedzieć 

ludzie chcą ulicy Ogrodowej i tego nikt nie wątpi, ale jednak w projekcie, który ochroni nasze 

dziedzictwo narodowe, a więc w projekcie znacznie węższym, chcą ulicy Ogrodowej, ale bez 

wycinania drzew, bo te drzewa są dla nas ważne, powiem tak, dziękuję za głosy, które 

mówiły o tym, że no jednak powinny być podejmowane większe działania z zakresu ochrony 

środowiska, stworzenie, powiedzmy sobie, stref chronionego krajobrazu, pielęgnację 

zabytkowych drzew itd., bo nasze życie nie jest tylko i wyłącznie związana z pozbrukiem                     

i z drogą, bez pozbruku sobie poradzimy, tak jak sobie radziliśmy 18 lat temu, ale bez drzew, 

bez ochrony powietrza, bez ochrony wody, tak więc myślę, że chciałabym powiedzieć, że za 

te głosy dziękuję, bo one były no takim miodem na moją duszę kiedy uzmysłowiłam sobie, że 

w Gminie Zaniemyśl dba się o zrównoważony rozwój dziękuję bardzo i wszystkim Państwu 

gratuluję 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas,  odpowiem na dwa zagadnienia tutaj dotyczących, jak ja to 

nazywam konkretów, mieszkańcy są zaniepokojeni, w Lubonieczku wycinamy las, 

oczywiście sprawa dzisiaj do nas dotarła też, były zapytania, nie wskazał Pan, ale myślę, że to 

chodzi o działki, które są objęte planem miejscowym, uchwalonym przez Radę Gminy, plan 

miejscowy był prowadzony, już teraz nie pamiętam dat, bo nie chciałbym skłamać,                            

w każdym bądź razie, tam na tym terenie za zgodą bodajże Marszałka jest w planie zapisane, 

że można ten las wyciąć, oczywiście nie w całości wszystko, to było w planie miejscowym                 

i można powiedzieć znowu, że tak poukładano w tym kraju, że kończy się rola Gminy, 

oczywiście nie zostawiamy tego tematu, wyjaśniamy, wycinka lasu przez prywatnego, bo tu 

właśnie chodzi o prywatną działkę i prywatny teren, gdzie jest plan miejscowy i zgoda na 

wycinkę, ten prywatny właściciel musi mieć zgodę na wykonanie tego od Dyrektora 

Regionalnego Lasów Państwowych, mam nadzieję, że taką zgodę ma, on nam nie musi 

przedstawiać, od nadzoru nad tym wykonywaniem planu jest Starostwo Powiatowe, zostało to 

zgłoszone, po tych informacjach i teraz, pałeczkę jak to się mówi nie ładnie, jest po stronie 

Wydziału Ochrony Środowiska sprawdzić tego właściciela, który wykonuje to co zostało 

uchwalone w planie miejscowym czy ma taką zgodę jak ma to jest po prawie, tak na dzień 

dzisiejszy, ja mogę powiedzieć może inne jeszcze fakty, bo to w między czasie w ciągu 

dzisiejszego dnia nad ta sprawą zastanawialiśmy się, kiedy będzie oświetlenie     

radny Tomasz Grabowski, tylko dopytam, wiemy jaki to jest teren, jaka to jest duża działka 
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Wójt Gminy Krzysztof Urbas,  w tej chwili nie powiem, my wiemy, w części tego planu 

miejscowego była zgoda i to jest zapisane, odlesienie, wycinka itd., prawdo podobnie chodzi 

o działkę przed ulicą Błękitna, Złota, sprawy się toczyły, tego planu miejscowego, bodajże 

trzy czy cztery lata temu w końcu Rada podjęła decyzje o uchwaleniu tego planu 

miejscowego, przystąpieniu, i tam w części działka, była zgoda na odlesienie, w części nie,  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, chodzi o 1,3 ha 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas,  na całości działki, nie, na całości działki na pewno nie było 

1,3 ale to nie chce w tej chwili skłamać, bo cała działka ma może 1,3 ale zgoda w planie 

miejscowym była na końcówkę, na wycinkę i zlikwidowanie działki leśnej i wycinkę części 

tych, ale proszę mnie o szczegóły nie pytać, żebym miał plan miejscowy to bym Państwu, bo 

to już przed paru laty  to nastąpiło, myślę, że stosowne służby do tego uprawnione itd., a jak 

jest działka lasu to Dyrektor Regionalny Ochrony Lasów i Wydział Ochrony Środowiska                   

w Powiecie, bo Wydział Ochrony Środowiska w Powiecie prowadzi nadzór nad wszystkimi 

lasami prywatnymi, na prywatnych działkach, to tyle mogę w tym temacie powiedzieć, może 

jutro do mnie dotrą inne, dodatkowe informacje, ale proszę, jeśli jest ktoś zainteresowany, 

proszę spojrzeć, przyjść, zobaczyć plan miejscowy i co jest zapisane w opisie co do tego 

planu miejscowego, jest to w Referacie Infrastruktury dostępne i pewnie na stronie 

internetowej też jest, bo wszystkie plany miejscowe też wrzucamy na stronę internetową, 

kiedy będzie oświetlenie na drodze w kierunku Czarnotek, myślę, że o tą główną chodzi, już 

powiatowej, pytanie, konstruowanie budżetu na rok 2021, takich wniosków do tej pory, tam    

w okolicach Czarnotek był jak powstał jeden dom, żeby tam postawić jedną lampę, teraz ten 

rejon się rozwija no trzeba będzie wybierać, oczywiście dokumentacje będzie trzeba zrobić, 

pozwolenia, ale na pewno nie w tym roku, bo środki finansowe na oświetlenie już żeśmy                 

w tym roku budżetowym wydali, nawet nie mogliśmy zrealizować wszystkiego co chcieliśmy 

zrealizować, po przetargach okazało się, że już więcej nie możemy, musieliśmy podzielić 

pewne zakresy tak, żeby w tym roku zrobić pierwszy etap, a w przyszłym roku dokończyć, to 

tyle       

Sekretarz Gminy Marta Tomys, ja może króciutko, żeby nie przedłużać, ale trochę 

poczułam się wywołana do odpowiedzi, chociaż i tak miałam się wypowiedzieć, tak jak Pani 

Przewodnicząca mówi, rzeczywiście, takie podejście do Raportu, że jednemu może się 

podobać, a drugiemu nie zawsze będzie funkcjonowało, to jest kwestia absolutnie 

subiektywna i każdy chyba z nas zdaje sobie z tego sprawę, że nie wszystko da się zapisać, na 
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początek chciałabym bardzo serdecznie podziękować za głosy pozytywne jeśli chodzi                         

o Raport i dziękuję w imieniu swoim, i koleżanek i kolegów, którzy dołożyli naprawdę 

bardzo dużo pracy do tego Raportu mimo bieżącej wykonywanej pracy, która nie traciła na 

jakości, to było, to jest dla nas zawsze dodatkowe zadanie, staraliśmy się zrobić ten Raport 

jak najlepiej jak umiemy, tak jak Pan Wójt powiedział taka była decyzja, żeby robić ten 

Raport samodzielnie, może tak, możemy się różnić w podejściu do Raportu, bo rzeczywiście 

Raport jest rzeczą nową, dopiero raport mamy, przepisy o Raporcie funkcjonują dopiero drugi 

rok i zgodnie z zasadą, że możemy się ładnie różnić to ja pozwolę sobie się nie zgodzić                       

z Panią Przewodniczącą, absolutnie nie odbieram jakości wypowiedzi naszego gościa                        

w debacie, absolutnie, czy ewentualnych argumentów, natomiast to były argumenty, które nie 

dotyczyły tak naprawdę, w moim przekonaniu, Raportu tak naprawdę w tym Raporcie 

rozmawiamy o tym, co zostało w Raporcie zapisane, co zostało Państwu przedstawione, tak 

samo odniosę się do wypowiedzi Pani radnej Kołakowskiej, też w takich drobnych uwagach, 

zwróciła Pani uwagę np., że w tym roku w Raporcie nie ma wskazanych w Programach  

celów, misji, powiem tak, być może komuś to się nie podoba, tak jak mówię to jest kwestia 

subiektywnego patrzenia, natomiast w zeszłym roku pamiętam, że kiedy Firma, która pisała 

Raport te cela i misje umieściła w Raporcie to było to źle odbierane, powiem w ten sposób,                  

w momencie kiedy pracowaliśmy nad Raportem uznaliśmy, że po pierwsze, tworzymy go 

zgodnie z zapisem mówiącym o tych zadaniach, które należy w Gminie wykonać, po drugie  

nie stawiamy żadnych teorii zgodnie, chociażby z tymi zapisami, które w periodyku 

samorządowym, Państwo macie też dostępne, pewno Państwo czytaliście ten artykuł, że 

Raport nie jest ani  przepisem na turystykę, ani nie jest książkę historyczną, dlatego nie 

piszemy, postanowiliśmy nie pisać żadnych rzeczy, które tak naprawdę nie mówią o tym, co 

zrobiliśmy w 2019 roku, dodatkowo forma obrana w tym roku, jest opisowa, tak żeby 

mieszkańcom, osobom zainteresowanym, radnym łatwiej byłoby, forma była bardziej 

dostępna, stąd decyzja o tym, ażeby właśnie w taki, a nie inny sposób ten Raport 

skonstruować, myślę, że Raport został sporządzony, tak wydawało nam się, w sposób 

przejrzysty i w sposób dostępny dla mieszkańca, dla osoby zainteresowanej i mogę Państwa 

zapewnić, że na pewno jako pracownicy Urzędu będziemy dbać o coraz lepszą jakość tego 

Raportu, oczywiście przyjmujemy wszelkie uwagi, merytoryczne, czy uwagi techniczne                      

i będziemy się starać, żeby ten Raport z roku na rok był coraz lepszy, natomiast my zawsze 

musimy pamiętać o tym, że Raport będzie dotyczył konkretnego roku, a nie tego jak ma, 

konkretnego roku wstecz, a nie tego jak ma wyglądać przyszłość, tak, że to tylko tyle 



str. 86 

 

chciałam powiedzieć, i jeszcze raz dziękuję za, myślę mimo wszystko technicznie dobre 

przyjęcie tego Raportu, lepsze niż w zeszłym, roku dziękuję  

radna Katarzyna Gomułkiewicz, bardzo dziękuję, ja mam konkret, jak to Pan Wójt 

powiedział, chciałam zapytać czy zostały już podjęte jakieś działania zmierzające do 

realizacji tej dotacji na rzecz organizacji pozarządowych w zakresie zadań dotyczących 

kultury sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego, dziękuję 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas,  jak zawsze jestem szczery, nie, nie zostały podjęte działania 

o ogłoszeniu tego konkursu, gdyż rozważam, myślę, że korzystny dla budżetu inny wariant, 

który zrealizujemy może w lepszej jakości itd., ale nie da się tego czasowo zrobić w tym roku, 

nie chcę ujawniać szczegółów ale to będzie realizowane, byłoby realizowane przy pomocy 

środków z Unii Europejskiej, bo taką możliwość się tworzy, pracujemy nad tym, rozmawiamy 

z tą instytucją i w tym kierunku, jestem na razie przekonany, oczywiście nie w stu procentach, 

chcemy iść i zrobić to nie za tą kwotę, która jest w budżecie ale za kwotę wyższą, przejąć                  

w całości, bo wtedy już musimy jako Gmina to zrealizować, żeby to służyło nam przez wiele 

lat i żebyśmy się, wiedzieli co chcemy osiągnąć, rzeczywiście w tej chwili tego nie powiem 

Państwu, bo to na razie jest w sferze dogadywania z tą instytucją, żeby się wstrzelić                    

z wnioskiem o środki Unii Europejskiej 

radna Katarzyna Gomułkiewicz, bardzo dziękuję, myślę, że byłoby dobrze, gdyby w tych 

ogółu rozmowach uczestniczyły też te zainteresowane organizacje, bo właściwie to pytanie, 

które przed chwilą zadałam nie było ode mnie tylko od nich, są żywotnie tym zainteresowani 

i jeżeli to ma być realizowane inaczej to niech będzie zrealizowane inaczej ale właśnie z ich 

udziałem dziękuję 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas,  tak zamierzam w najbliższym czasie pracownikom, żeby 

skontaktowali się Stowarzyszeniem, żeby poprosili na spotkanie przedstawicieli, żebyśmy 

przedyskutowali co oni mają, powiedzieć im chcę, że jest możliwość, ale muszę być pewien, 

że złożymy, myślę, że to będzie wrzesień, jesienią wniosek, i który zrealizujemy w roku 2021, 

a 63,63% realizacji całego projektu, oczywiście dużo droższego niż te 50 tysięcy byłoby przy 

pomocy środków Unii Europejskiej, myślę, że to w lipcu, na początku nastąpi to spotkanie   

Przewodnicząca Rady Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała, Pani Przewodnicząca 

pozwoliłam sobie jeszcze zabrać głos, aczkolwiek nie chciałabym długiej takiej polemiki tutaj 
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nawiązywać z Panią Sekretarz ale zabiorę ten głos, ponieważ ja osobiście powiem Państwu 

jestem bardzo za tymi Raportami, ja mogę powiedzieć, że jestem fanką tych Raportów, 

nareszcie ustawodawca wprowadził coś, co pozwala wziąć narzędzie przy pomocy, którego 

możemy ocenić działalność organu wykonawczego, samorządów terytorialnych, Raport ten 

przedstawiony tutaj podobnie zresztą jak i powiatowy obejmuje minimum to ustawodawca 

mówili, że musi zostać sprawozdany, natomiast jeżeli radni sobie zażyczą, że w Raporcie ma 

być rys historyczny, nie wiem kolejni wójtowie przedstawiani jeszcze, jeszcze, jeszcze itd. to 

też ma to być, bo zgodnie z ustawą to Rada ma prawo wziąć swoją uchwałą określić kształt 

Raportu i oczekiwaną treści w Raporcie, natomiast całkowicie, zabrałam ten głos, dlatego że 

podejście Pana Manikowskiego, podejście o przyszłości jest podejściem jak najbardziej 

trafnym dla rozwoju, bo Pani Sekretarz, a jak ocenić stan naszej Gminy, no mamy się tylko 

wziąć i zachłysnąć tym, co zostało zapisane, a tym, co nie zostało zapisane, a czemu, a teraz 

jest pytanie takie w tym Raporcie, czy my jako Gmina z tymi zrealizowanymi zadaniami to 

tak jesteśmy na poziomie słabym, dobrym, czy bardzo dobrym, czy inne Gminy już to dawno 

miały, a my jesteśmy w szarym ogonie, czy nie, czy przyrost zadowolenia mieszkańców                       

i realizacji zadań w tym minionym roku był mały, średni czy duży, wystarczający, spełniający 

nasze oczekiwania i jeżeli proszę Państwa dzisiaj, jeżeli byśmy podchodzili do tego 

planistycznie, perspektywicznie to jest to o czym mówiłam przez nowo budowane domy 

przez młodych ludzi nie przechodziłaby linia kolejowa dzisiaj i nie żyliby przez następne lata 

w obawie wybudują, czy nie wybudują tą linię, bo my byśmy to już wszystko mieli 

zaplanowane, my byśmy zagwarantowali sobie rozwój, a sprawozdanie, Raport, owszem, co 

zrobiliśmy w poprzednim roku, ile wniosków rozpatrzyliśmy, ile dróg wybudowaliśmy itd., 

ale może również to, ile działań podjęliśmy, żeby tej Gminie zadania za 10 lat zrealizować 

mądrzej, trafniej, lepiej i bezpieczniej dla mieszkańców, ale to tylko tyle, ja chętnie mogę się 

z Panią spotkać i nad Raportem możemy dyskutować, mnie sama formuła Raportu bardzo 

odpowiadała, nareszcie mieszkańcy i radni mają prawo się wypowiedzieć nie tylko nad 

sprawozdaniem rachunkowym, tak jak było do tej pory, bo faktycznie nie było wtedy 

możliwości dokonania merytorycznej oceny działalności organ wykonawczego, bo liczby, no 

musiały się zgadzać, Komisja, odpowiedzialność Skarbnika Gminy - raz, Komisja Rewizyjna 

- dwa, Regionalna Izba Obrachunkowa - trzy, obawiam się, że jakby się coś nie zgadzało to 

jest dyscyplina finansów i Prokurator, a z takimi rzeczami mamy do czynienia bardzo rzadko, 

ale mamy teraz narzędzie do oceniania merytorycznego i do wpływania na to w jakimś 

środowisku i otoczeniu chcemy żyć, dziękuję bardzo 
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Sekretarz Gminy Marta Tomys, ja tylko wola zakończenia rzeczywiście wymiany zdań, ja  

powiem w ten sposób, ja się z Panią zgadzam, jeżeli chodzi o wypowiedź Pana 

Manikowskiego nie zamierzałam tutaj absolutnie krytykować, ale myślę, że gdybyśmy się na 

takiej dyskusji spotkały to pewno obie byśmy doszły do wniosku, że to o czym Pani mówi, o 

tej przeszłości to do tego w Gminie służą plany i strategie, a nie, tak jak powiedziała,  

programy, a nie tak Pani powiedziała Sprawozdania czy Raporty, bo to, to już jest przeszłość 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby 

zabrać głos w wolnych głosach i wnioskach, jeżeli nie to bardzo dziękuję za dzisiejsze 

spotkanie, jeszcze chwileczkę, prosiłabym radnych o pozostanie dwie, trzy minuty, dlatego, 

że zbliża się przerwa urlopowa i chciałabym kilka informacji przekazać  

8. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo dziękuję Państwu za przybycie 

na sesję i zamykam XXI sesję Rady Gminy Zaniemyśl. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Justyna Dąbrowska 
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